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Olimpijski duhOlimpijski duh
Vstopili smo v leto 2024, ki bo med drugimi tudi olimpijsko 
leto, saj bo ta veliki športni dogodek potekal letos poleti v 
Parizu. V teh dneh se sicer pogosto vrstijo tudi spomini na 
zimske olimpijske igre, ki so pred 40-imi leti potekale v ta-
krat »našem« Sarajevu. Ravno na slovenski kulturni pra-
znik, 8. februarja, bo obletnica začetka sarajevske olimpi-
jade. Pri generacijah, ki so te igre lahko spremljale, vzbuja 
kopico nostalgičnih spominov. Kdo se ne spomni Vučka, 
legendarne maskote in številnih drugih prizorov, nenaza-
dnje tudi prve olimpijske medalje za slovenski šport. 
Olimpijske igre so vedno imele tudi globlji družbenopo-
litični pomen. Tako je bilo pred štiridesetimi leti, tako je 
tudi danes. Čas olimpijskih iger bi moral biti čas složnosti 
in miru med narodi. Kako prav bi prišla uresničitev tega 
olimpijskega duha današnji družbi prav ta trenutek, ko je 
na svetu toliko kriznih žarišč in prelivanja krvi. 
Slovence prav šport oziroma doživljanje uspehov naših 
športnikov pogosto poveže. Ponosni pa smo lahko tudi na 
naše kulturno izročilo. In mesec februar, ki je pred nami, 
prinaša tudi praznovanje slovenskega kulturnega prazni-
ka. Bliža pa se tudi jubilejni 30. pohod po Jurčičevi poti. 
Cela vrsta razlogov, da gojimo in ohranjamo olimpijski 
duh in kulturno izročilo.

Matej Šteh, urednik 

V predprazničnem času smo se poklonili dnevu 
samostojnosti in enotnosti in najboljšim športnikom 
minulega leta
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Uspešen vstop  
v leto 2024

V leto 2024 smo v občini Ivančna Gorica vstopili s popotnico 
dobrega dela v preteklem ter velikimi načrti za prihodnje leto. 
Na prednovoletnih srečanjih smo skupaj z najbolj odgovorni-
mi in zaslužnimi za razvoj občine ocenili opravljeno delo v letu 
2023 in pregledali načrte dela za leto, ki prihaja. Z  narejenim 
smo zadovoljni, kljub temu, da je bilo leto 2023 zelo zahtevno 
in polno nepredvidenih dogodkov. Ponovna potrditev našega 
dobrega dela je nedavno objavljena lestvica razvitosti sloven-
skih občin, ki jo pripravlja Ministrstvo za finance RS in je pod-
laga za izračun višine sofinanciranja projektov občine s strani 
države. Na tej lestvici je Občina Ivančna Gorica uvrščena na 
visoko 14. mesto izmed 212 slovenskih občin. Lepo priznanje, 
vendar želimo še višje. 

Zato smo takoj na začetku leta začeli z delom in uresničevati 
zastavljene načrte.  Pri tem je županu in občinski upravi v veliko 
pomoč dejstvo, da je Občinski svet Občine Ivančna Gorica še 
pred koncem preteklega leta soglasno sprejel proračuna za leti 
2024 in 2025 in s tem jasno nakazal smer nadaljnjega razvoja 
občine ter omogočil takojšnje izvajanje predvidenih projektov. 

Gotovo ste že opazili, da se je na dosedanjem parkirišču v cen-
tru Ivančne Gorice že začela gradnja nove Tržnice Ivančna Go-
rica, ki bo omogočila boljše pogoje tako za ponudnike kot tudi 
kupce. Predvsem pa bo to nov pomemben korak k ozaveščanju 
o pomenu lokalne samooskrbe s hrano in o vlogi domačega 
kmeta v sodobni družbi. 

Januar je prinesel še eno pridobitev. Pred kratkim je direkcija 
RS za ceste predala v uporabo novozgrajeni nadvoz nad žele-
zniško progo, ki je po izgradnji krožišča pri Malem Hudem in 
zahodne obvoznice med šolskim centrom in krožiščem omogo-
čil preusmeritev prometa mimo centra Ivančne Gorice. Sledi še 
postavitev najprej začasnega, montažnega in kasneje stalnega 
krožišča pri trgovinah Spar in Hofer, nato pa bo celoten projekt 
zaključen. Slavnostno odprtje tega pomembnega projekta za 
celotno občino je predvideno na začetku pomladi, ko naj bi bilo 
dokončano krožišče Gabrovčec v KS Krka. 

Pred nami je slovenski kulturni praznik, ki ga bomo v naši obči-
ni slovesno obeležili na predvečer praznika, 7. februarja, ob 19. 
uri. Praznovali bomo v kulturnem domu v Stični, ki bo prav ta 
dan praznoval 30 let delovanja.

S tremi deseticami pa se ponaša tudi letošnji tradicionalni po-
hod po Jurčičevi poti od Višnje Gore do Muljave in Krke. Na 
prvo soboto v marcu se bomo namreč skupaj s številnimi poho-
dniki iz vseh koncev Slovenije podali po Jurčičevi poti že tridese-
tič. Vabim vas, da se nam v velikem številu pridružite in s svojo 
prisotnostjo polepšate praznovanje ob jubileju, hkrati pa nekaj 
storite še za svoje zdravje in dobro počutje. 

Dušan Strnad, župan

Ivančna Gorica ostaja v vrhu po 
razvitosti občin v Sloveniji
Ministrstvo za finance je tudi letos na podlagi več kazalnikov, ki se nanašajo na raz-
vitost in ogroženost posamezne občine, ter kazalnikov razvojnih možnosti določilo 
koeficiente razvitosti občin za leti 2024 in 2025. Občina Ivančna Gorica se je uvrstila 
med 15. najvišje uvrščenih slovenskih občin.
Koeficient razvitosti pove, koliko 
je posamezna občina pod oziroma 
nad povprečno razvitostjo občin v 
državi. Koeficient razvitosti posa-
mezne občine je v skladu s temi ka-
zalniki določen glede na koeficient 
povprečne razvitosti občin v državi, 
ki je 1,00. Občina Ivančna Gorica v 
tokratni analizi med 212 sloven-
skimi občinami zaseda visoko 14. 
mesto s koeficientom 1,19, kar je 
več kot odličen rezultat in za me-
sto višje uvrstitev glede na prejšnji 
leti.
Občina Ivančna Gorica si je pred 
časom prizadevala za uvrstitev 
med 30 in nato med 20 najbolj 
razvitih občin v Sloveniji. V za-
dnjih letih smo se redno uvrščali 
okoli 20. mesta, zadnji dve leti pa 
nas različni kazalniki uvrščajo med 
petnajst najbolj razvitih občin. Do-
bri uvrstitvi zasedata tudi sosednji 
večji občini Grosuplje (9. mesto) in 
Trebnje (12. mesto), kar nakazuje, 
da je medsebojno sodelovanje na 
področju Skupne občinske uprave 
5G in Lokalne akcijske skupine STIK, 
dalo rezultate. Občina Škofljica se 
je uvrstila na 37. mesto, Občina Ig 
na 111. mesto, občina Žužemberk 
na 116. mesto in občina Dolenjske 
Toplice na 142. mesto. Velja omeni-
ti, da smo prehiteli tudi nekaj večjih 
mestnih občin kot npr. Celje, Kranj, 
Velenje, Koper, Nova Gorica, Mari-
bor, Murska Sobota, Kamnik, Škofja 
Loka, Medvode …
Podlaga za izračun koeficientov je 
Uredba o metodologiji za določi-
tev razvitosti občin  za leti 2024 in 
2025 (Uradni list RS, št. 132/2023 z 
dne 22. 12. 2021). Vlada Republike 
Slovenije namreč z uredbo na vsake 
2 leti določi način izračunavanja Ko-
eficienta razvitosti slovenskih ob-
čin. Koeficienti so potem podlaga 
za določanje Obseg sofinanciranja 

investicij iz državnega proračuna 
(24.a člen ZFO-1).
Izračunan koeficient razvitosti slu-
ži tudi kot merilo za sofinanciranje 
občinskih investicij iz državnega 
proračuna. Koeficient razvitosti 
tako ni namenjen vrednotenju po-
ložaja razvitosti občin, ampak do-

ločanju deleža sredstev, ki jih lahko 
prejmejo od države. Na podlagi raz-
vitosti so stopnje državnega sofi-
nanciranja od 50 do 100 odstotkov. 
Občini Ivančna Gorica je namenjen 
delež sofinanciranja 70-odstoten.

Občina Ivančna Gorica

Letos že 30. po Jurčičevi poti
Jubilejni 30. pohod po Jurčičevi poti bo potekal v soboto, 2. marca 2024, s startom 
med 7. in 10. uro v starem mestnem jedru Višnje Gore in bo posvečen 180-letnici 
rojstva pisatelja Josipa Jurčiča.
Pohodniki se bodo že v Višnji Gori lahko ustavili pri 
Hiši kranjske čebele, ki bo postregla tudi z medenim 
okrepčilom, nato pa jih bo pot vodila mimo starega 
gradu grofov Višnjegorskih čez Polževo, vse do  Jur-
čičeve rojstne Muljave. Tisti z največ energije bodo 
lahko pot podaljšali vse do Krke. 
Na približno 12 kilometrov dolgi poti bodo domača 
turistična, kulturna in gasilska društva skrbela za do-
bro počutje in okrepčilo, še posebej veselo pa bo na 
zaključni prireditvi na Jurčičevi domačiji ob 11.30.  
Po slavnostnem nagovoru predsednika Državnega 
sveta Marka Lotriča organizatorji pripravljajo bogat 
kulturno-zabavni program.
Tudi letos pa bo praznično že na predvečer pohoda, na Jurčičevi Muljavi in v Višnji Gori. Podrobne informacije 
o pohodu in programu se objavljajo na spletni strani občine. Vabljeni.

Matej Šteh
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Tradicionalni županov novoletni sprejem 
Decembra je župan Dušan Strnad že tradicionalno pripravil novoletni sprejem ob zaključku leta, v Gostilni pri Japu.  O iztekajočem se letu in 
izzivih Občine Ivančna Gorica je v prvi vrsti spregovoril predstavnikom gospodarstva, občinskega sveta, občinske uprave, krajevnih skupnosti, 
javnih zavodov in zvez društev.
Na začetku prireditve so grosupelj-
ski skavti prinesli Luč miru iz Betle-
hema in prisotnim zaželeli blago-
slovljen božični čas. V prazničnem 
nagovoru je župan Dušan Strnad 
povedal, da se v ivanški občini še 
kako zavedamo, da je ključ do uspe-
ha sodelovanje z vsemi deležniki, 
ki živijo in delajo za skupno do-
bro. Glavni steber za razvoj lokalne 
skupnosti in države pa je vsekakor 
naše gospodarstvo, iz katerega se 
črpajo tudi javna sredstva. V občini 
Ivančna Gorica deluje več kot 1.500 
poslovnih subjektov, od večjih, sre-
dnjih do manjših podjetij. Zaposle-
nost v privatnem sektorju je visoka, 
brezposelnost pa med najnižjimi v 
državi.
Župan je v nagovoru izpostavil izje-
men projekt, ki je zaznamoval mi-

nulo leto - izgradnjo Športnega par-
ka Ivančna Gorica, na katerega je 
lahko vsak občan ponosen. Omeniti 
je treba tudi številne posodobitve 
v cestni in komunalni infrastruktu-
ri ter projekt celovitih energetskih 
sanacij, ki so jih bili deležni vsi javni 
objekti (šole in vrtci) v lasti občine. 
Pogledi v bližnjo prihodnost so, po 
besedah župana Dušana Strnada, 
usmerjeni v kar tri prizidke k šolam 
v Šentvidu, Stični in Višnji Gori, v 
dolgo pričakovano izgradnjo doma 
za starejše v Višnji Gori, izgradnjo 
tržnice ter začetek finančno najtež-
jega projekta v zgodovini občine - 
Kulturno upravnega centra Ivančna 
Gorica. Ob zaključku se je župan za-
hvalil vsem, ki soustvarjajo prijetno 
in domače okolje v občini, ki s tem 
napreduje ter se krepko vzpenja po 

lestvici najrazvitejših slovenskih ob-
čin. Ob tej priložnosti so si navzoči 
gostje lahko ogledali tudi video-
pregled leta 2023 in načrte Občine 
Ivančna Gorica v prihodnjem obdo-
bju.
V nadaljevanju sta zbrane nagovo-
rila podžupan Tomaž Smole, ki je 
predstavil kratko analizo gospodar-
stva v občini, ter mlada pisateljica 
in podjetnica Petra Škarja. Slednja 
je spregovorila o lastnih izkušnjah 
na popotovanjih po vseh celinah 
sveta, o vzponih in padcih v podje-
tništvu, kjer ima tudi sama bogate 
izkušnje. Njeno sporočilo je bilo, da 
se je treba iz vsakega padca nekaj 
naučiti, se pobrati in vztrajati na 
svoji poti do cilja. 
Kulturni program so obogatili člani 
kvarteta Glasbene šole Grosuplje 

ter izjemna solistka, domačinka Ka-
tarina Zorec. Ob zaključku priredi-
tve je Svet za starosti prijazno obči-
no razglasil najizvirnejše praznične 
voščilnice. Po besedah predsednice 
sveta za starejše Milene Vrenčur so 
na natečaj prejeli več kot 250 roč-

no izdelanih voščil, ki so jih ob tej 
priložnosti tudi postavili na ogled. 
Predpraznično prireditev je vodi-
la priznana televizijska voditeljica 
Ajda Mlakar.

Gašper Stopar

To so najlepše božično – 
novoletne voščilnice
Na natečaj za najlepše oziroma najizvirnejše božično – 
novoletne voščilnice, ki ga je v mesecu decembru pri-
pravil Svet za starosti prijazno občino, je prispelo 265 
voščilnic. Razglasitev najlepših voščilnic je potekala na 
novoletnem sprejemu županu Dušanu Strnadu.

KJER JE KULTURA DOMA

Občina Ivančna Gorica, Krajevna skupnost Stična z domačimi kulturnimi društvi 
in Zveza kulturnih društev občine Ivančna Gorica vabimo na prireditev ob 
slovenskem kulturnem prazniku z naslovom

Na predpraznicni vecer Prešernovega dne je pred 
tridesetimi leti svoja vrata odprl kulturni hram v 
Sticni. Skozi ves ta cas so se rojevale ideje, rastle so 
zamisli in se spletale nitke kulturne ustvarjalnosti, ki 
so se ohranile do danes.

v sredo, 7. februarja 2024, ob 19. uri v 
Kulturnem domu Sticna

Ob pomembni obletnici bodo program oblikovali:

» MePZ Zborallica, Propertea, Godalni orkester in Oktet fantov KD Stična,
» Godba Stična,
» Stiški kvartet in
» recitatorji Srednje šole Josipa Jurčiča Ivančna Gorica.

Dogodek bo popestrila tudi likovna razstava Različni pogledi 
domačinke Mateje Marinko.

Naj bo kultura v koraku z vami. Vabljeni!

Po besedah predsednice Sveta in ocenjevalne komisije Milene Vrenčur, so 
bili motivi tokratnih voščilnic izdelani izvirno, domiselno, estetsko, inova-
tivno in še bilo naštevali. Prav zato je bila izbira najlepših voščilnic tudi 
letos za ocenjevalno komisijo zelo težka.
Najlepše voščilnice so po posameznih kategorijah izdelali:
• Karisa Zavedel, Vrtec Pikapolonica, Ivančna Gorica; predšolska katego-

rija
• Lina Koščak, Podružnična šola Višnja Gora, 1. triada; osnovnošolska ka-

tegorija
• Lara Kužnik, Osnovna šola Ferda Vesela Šentvid pri Stični, 2. triada; 

osnovnošolska kategorija
• Učenci prilagojenega programa, Osnovna šola Stična, 2. triada
• Učenci 9.b razreda, Podružnična šola Višnja Gora, 3. triada; osnovno-

šolska kategorija
• Lara Hočevar, Srednja šola Josipa Jurčiča Ivančna Gorica; mladinska ka-

tegorija
• Bojana Hauptman, Društvo upokojencev Stična; ostala kategorija
• Milena Potokar, Društvo upokojencev Višnja Gora; kategorija »ostali«
Vsem avtorjem izdelanih voščilnic iskreno čestitamo!

Gašper Stopar

Obvestilo o oddaji neprofitnih 
najemnih stanovanj
Občina Ivančna Gorica sporoča, da bo v mesecu februarju na spletni 
strani objavila javni razpis za oddajo neprofitnih najemnih stanovanj.
Vse informacije o postopku javnega razpisa in razpisna dokumentacija 
bodo objavljeni na spletni strani https://www.ivancna-gorica.si/.

Občina Ivančna Gorica
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V predprazničnem času smo se poklonili dnevu samostojnosti in 
enotnosti in najboljšim športnikom minulega leta
V petek, 22. decembra, je v počastitev dneva samostojnosti in enotnosti (26. december) potekala osrednja občinska prireditev ob državnem 
prazniku, s podelitvijo priznanj športnikom občine Ivančna Gorica za leto 2023. Praznično prireditev v športni dvorani OŠ Stična sta pripravila 
Občina Ivančna Gorica in Zveza športnih organizacij Ivančna Gorica.
Praznični nagovor je pripadel podž-
upanu občine Ivančna Gorica Toma-
žu Smoletu. V nagovoru je poudaril 
pomen samostojnosti ter opomnil, 
da se Slovenci lahko zahvalimo 
snovalcem strategije za relativno 
malo žrtev za svojo neodvisnost v 
primerjavi z drugimi narodi. »Bli-
žajo se božični prazniki, ki jih bomo 
preživeli v krogu najbližjih, vendar 
ne smemo pozabiti na tiste, ki so 
žrtvovali svoje življenje za našo svo-
bodo. Nekateri niso imeli privilegija 
objeti svojih najdražjih. Njihova žr-
tev nas opominja, da samostojnost 
ni le darilo, temveč tudi odgovor-
nost,« je poudaril Smole in se hkrati 
zahvalil vsem tistim, ki so se izpo-
stavili in branili našo osamosvojitev. 
Po besedah Smoleta v prihodnost 
gledamo z negotovostjo, saj se zelo 
blizu nas rožlja z orožjem. »Verja-
mem, da bi se v najhujšem primeru 
ponovno poenotili, vendar se spra-
šujem, zakaj nam to ni mogoče v 
mirnih časih. Enotnost je ključna 
za doseganje ciljev in razvoj. Naša 
občina iz leta v leto napreduje tudi 
zaradi dobrega sodelovanja. Želim 
si, da bi tudi na državni ravni pre-
vladovala enotnost in sodelovanje, 
in ne izključevanje,« je še dejal 
Smole. Nagovor je sklenil z zahva-
lo športnikom, športnim delavcem 
in športnim društvom/klubom, ki 
predstavljajo zgled sodelovanja in 
požrtvovalnosti. Ob zaključku je 
vsem skupaj zaželel še prijetne in 
domače božično – novoletne pra-
znike ter ponosno praznovanje 
dneva samostojnosti in enotnosti.
Poleg praznovanja samostojnosti 
in enotnosti naše države je bila vr-

hunec prireditve razglasitev špor-
tnikov leta 2023 v občini Ivančna 
Gorica. V članski kategoriji sta to 
postala motokrosist Jan Pancar in 
gorska tekačica Katja Kegl Vencelj. 
Ekipa leta 2023 pa je postala član-
ska ekipa Rokometnega kluba SVIŠ 
Ivančna Gorica, ki upravičuje laska-
vi naziv z odličnimi igrami v elitni 
rokometni druščini.
V najmlajši kategoriji mlajših dečkov 

je športnik občine postal taekwon-
doist Filip Zupančič, med mlajšimi 
deklicami pa še ena taekwondoist-
ka Tajda Bašar. V kategoriji starejši 
dečki in deklic sta slavila vsestran-
ski športnik Anže Možina in plaval-
ka Isabela Strojanšek. Športnika 
leta med mladinci sta postala ro-
kometaš Nal Roš Omahen in Tjaša 
Kužnik v streljanju z zračno puško. 
Med veterani je slavila cestna ko-

lesarka Vida Ceglar, priznanje za-
služnega športnega delavca pa je 
prejel Anton Prosen iz Planinskega 
društva Polž Višnja Gora. Letošnje 
jubilejno priznanje je s strani župa-
na Dušana Strnada prejel Nogome-
tni klub Ivančna Gorica za 50-letni-

co delovanja.
Predpraznično slovesnost so obo-
gatili učenci Otroškega pevskega 
zbora OŠ Stična, pod mentorstvom 
Bojane Mulh in spremljavi Igorja 
Adamiča, mlada glasbena zasedba 
iz OŠ Stična Bumbarji iz knjižnice, 
plesna skupina Vision dance team 
in pevka Eva Kovačič. Prireditev je 
povezovala ambasadorka občine 
Dragica Šteh.

Gašper Stopar

Občina Ivančna Gorica med vodilnimi 
po opravljenih prevozih Prostofer
Župan Dušan Strnad je v mesecu januarju na priložnostnem srečanju gostil voznice 
in voznike, ki izvajajo brezplačne prevoze prostovoljskega projekta za mobilnost sta-
rejših v občini Ivančna Gorica – PROSTOFER. Prevoze izvajajo starejši aktivni vozniki, 
v večini so to člani Združenja šoferjev in avtomehanikov Ivančna Gorica, nekaj pa je 
tudi drugih občanov.
V nagovoru se je župan Dušan Str-
nad zahvalil voznikom za njihove 
številne prostovoljne ure, trud in 
prijaznost do tistih občanov, ki pre-
voz in njihovo pomoč potrebuje-
jo. Delo voznikov ima po besedah 
župana resnično pozitiven vpliv 
za našo lokalno skupnost in pušča 
trajen pečat v srcih tistih, ki so jim 
omogočili večjo mobilnost in po-
vezanost. Izvajalci prevozov bodo 
odslej tudi opremljeni z enotnimi 
jopiči, ki bodo poskrbeli za še večjo 
prepoznavnost tega prostovoljske-
ga projekta v naši občini.   
Srečanja se je udeležil tudi usta-
novitelj in direktor Zavoda Zlata 
mreža, ki izvaja projekt Prostofer v 
103 slovenskih občinah, Miha Bo-
gataj. Povedal je, da je bila občina 
Ivančna Gorica v letu 2023 naj-
boljša slovenska občina po številu 
prostovoljnih voznikov in številu 
opravljenih prevozov z enim vozi-

lom. V ivanški občini je trenutno 21 
aktivnih voznikov – prostovoljcev, 
ki so v preteklem letu opravili kar 
325 prevozov. V večini so se vožnje 
opravile na relaciji zdravstvenih 
ustanov v Ljubljani in Novem me-
stu. Projekt Prostofer je v Ivančni 
Gorici zaživel v sredini leta 2020, do 
danes pa je bilo opravljenih okrog 
900 brezplačnih prevozov in prevo-

ženih 67.000 kilometrov.
Srečanje voznikov je bila tudi odlič-
na priložnost za izmenjavo mnenj, 
idej in izkušenj k še boljši uporabi in 
prepoznavnosti Prostoferja.

Kako se naročiti na brezpla-
čen prevoz?
Če potrebujete prevoz, je na voljo 
brezplačna številka 080 10 10. Klic-

Vsem prijaviteljem na 
javne razpise/vsem 
društvom in zvezam v 
občini
Društva in zveze, ki so v letu 2023 imele z Občino Ivančna Gorica skle-
njeno pogodbo o sofinanciranju programov/projektov, prijavljenih na 
javnem razpisu, obveščamo, da so v skladu s pogodbo o sofinanciranju 
programov zavezani, da poročila o realizaciji programov in projektov za 
leto 2023 posredujejo na Občino Ivančna Gorica najpozneje do 29. 2. 
2024.
Poročilo mora društvo/zveza pripraviti na predpisanem obrazcu, ki je 
objavljen na spletni strani občine Ivančna Gorica https://www.ivanc-
na-gorica.si, oz. jih lahko prejmejo na sedežu Občine Ivančna Gorica v 
poslovnem času občinske uprave.
Poročila se lahko oddajo priporočeno po pošti, pošljejo preko e-pošte 
na naslov: obc.ivancna.gorica@siol.net ali dostavijo v poštni nabiralnik 
Občine Ivančna Gorica.

Občina Ivančna Gorica

ni center je na voljo za rezervacije 
prevozov vsak delovnik med 8. in 
18. uro, rezervacijo prevoza pa je 
potrebno najaviti vsaj 3 dni pred iz-
vedbo storitve. V komunikacijskem 
centru bodo zabeležili vaše podatke 
in lokacijo prevoza. Po najavi prevo-
za bo klicni center obvestil prosto-
voljnega voznika o prevozu in to 
sporočil uporabniku, za katerega se 

opravi prevoz.
Prevoz s Prostoferjem je namenjen 
tistim občanom, ki niso gibalno ovi-
rani, a nimajo možnosti lastnega 
prevoza do zdravstvenih ustanov 
oz. za druge nujne prevoze. Prevo-
zi se večinoma izvajajo na območju 
občine oz. do Ljubljane in Novega 
mesta.

Gašper Stopar

Ekipa leta je postala članska ekipa SVIŠ Ivančna Gorica

Motokrosist Jan Pancar znova špor-
tnik občine
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Leto 2024 prinaša izgradnjo tržnice na 
novi lokaciji v centru Ivančne Gorice
Tradicionalna sobotna tržnica se 
v letu 2024 seli na novo lokacijo, 
saj trenutni prostor ob kulturnem 
domu v Ivančni Gorici, zaradi priha-
jajoče gradnje Kulturno upravnega 
centra Ivančna Gorica, izvajanja tr-
žnične dejavnosti ne bo več dopu-
ščal. Nova pokrita tržnica bo tako 
umeščena na območje parkirnega 
prostora pri banki. Osrednji del 
omenjenega prostora bo name-
njen pokriti tržnici, na levi strani se 
ohranja zeleni pas z vodnjakom, na 
desni bodo za obisk banke urejena 
parkirna mesta.
V preteklem letu je bil za ureditev 
tržnega prostora v centru Ivančne 
Gorice že izbran izvajalec. Gradbe-
no pogodbo za izgradnjo pokrite 
tržnice v Ivančni Gorici, v vrednosti 
636.386,45 EUR z DDV, sta ob skle-
pu leta 2023 podpisala župan obči-
ne Ivančna Gorica Dušan Strnad in 
direktor podjetja GIB gradnje d. o. 
o. Gašper Ploj. Izbrano gradbeno 
podjetje iz Grosuplja je z izvedbo 
gradbeno-obrtniških ter instalacij-
skih del, kar zajema tudi ureditev 
tlakovanja ter izgradnja pokrite tr-
žnice, začelo na začetku januarja. 
Pokrita tržnica je zasnovana kot le-
sena strešna konstrukcija na parih 
vitkih jeklenih stebrov. Pod streho 
bo umeščen servisni objekt, ki ga 
sestavljajo sanitarije, prodajni av-

tomati ter prostori za shranjevanje. 
Tržni prostor se bo lahko še doda-
tno povečal s premično platneno 
streho.
Z izgradnjo tržnice bo pridobljen 
nov prostor za druženje, tako za 
izvedbo tematskih dni, kot drugih 
vrst prireditev v centru kraja. Do-
datna parkirna mesta bodo zagoto-
vljena z ureditvijo peščenega par-
kirišča na območju med trgovino 

TUŠ, stanovanjskimi bloki in pošto. 
Pogodbeni rok za izgradnjo pokrite 
tržnice je pet mesecev. Z začetkom 
gradnje pa se je dosedanje parkiri-
šče na lokaciji prihodnje tržnice za-
prlo. Vozniki lahko svoje avtomobi-
le parkirajo na bližnjem peščenem 
parkirišču. Vse uporabnike prosimo 
za strpnost v času gradnje tržnice. 

Tjaša Bregar

Novi nadvoz v Ivančni 
Gorici odprt za promet
Investitor, Direkcija RS za infrastrukturo, je v ponede-
ljek, 22. januarja 2024, po 12. uri, sprostila promet po 
novo zgrajenem nadvozu čez železniško progo, ki od-
slej povezuje zahodno obvoznico z industrijsko cono na 
Stantetovi ulici in dostopom na avtocesto.

Koristna informacija za številne lastnike psov
Na območju sprehajalnih poti v Ivančni Gorici in njeni okolici so bili v 
mesecu januarju nameščeni koši za pasje iztrebke. Vsi lastniki psov, lahko 
sedaj poskrbijo za iztrebke svojih ljubljenčkov in jih ne puščajo ob spreha-
jalnih poteh. Vrečke za pobiranje mora imeti lastnik psa s seboj.
Koši so že postavljeni ob sprehajalni poti od Ljubljanske ceste proti Vzgoj-
no-izobraževalnemu centru Ivančna Gorica, pri Športnem parku Ivančna 
Gorica, na cesti proti krožišču »Marof« in na Cesti II. grupe odredov v 
centru Ivančne Gorice.
Postopoma bodo zabojniki nameščeni tudi po ostalih večjih krajevnih 
središčih. Tudi tam, kjer namenskih košev še ni, so lastniki psov dolžni 
poskrbeti za pasje iztrebke njihovih ljubljenčkov.

Občina Ivančna Gorica

Predpraznično srečanje z duhovniki iz 
naše občine
Župan Dušan Strnad je na predpraznično srečanje povabil tudi duhovnike, ki delujejo 
po župnijah v naši občini. Povabilu v Gostišče Štorovje so se odzvali duhovniki iz vseh 
šestih župnij, kot tudi nekdanji stiški opat Janez Novak in zdajšnji opat Maksimilijan 
File.
Prisotnost vseh duhovnikov je do-
kaz, da z Občino Ivančna Gorica 
dobro sodelujejo in da so tudi žu-
pnije in stiški samostan eden od 
pomembnih členov pri soustvarja-
nju načrtov naše lokalne skupnosti. 
Po besedah župana Dušana Strna-
da so v vseh teh letih navezali do-
bre odnose in izpeljali marsikateri 
skupni projekt. Po oceni župana 
je tudi stanje ohranjanja sakralnih 
objektov dobro, pri čemer gre glav-
na zahvala župnikom in vernikom 
po posameznih župnijah. Občina 
Ivančna Gorica vsako leto z javnim 
razpisom podpira obnovo sakralne 
kulturne dediščine, karitativno de-
javnost, mladinske programe in ob-
daritev otrok. V nadaljevanju je žu-
pan predstavil še nekatere skupne 
projekte in dogodke, ki so zaznamo-

vali letošnje leto ter tudi načrte za 
prihodnost. Kot v preteklosti bodo 
tudi v prihodnje pri nekaterih imele 
pomembno vlogo tudi župnije. Sre-

čanje se je zaključilo z izrečenimi 
voščili ob prihajajočih božično-no-
voletnih praznikih.

Gašper Stopar

LAS STIK vstopa v novo 
programsko obdobje 
2023-2027 z novim 
vodstvom
Lokalna akcijska skupina Suhe krajine, Temenice in 
Krke (LAS STIK) je bila ustanovljena leta 2015 na pobu-
do občin Dolenjske Toplice, Ivančna Gorica, Trebnje in 
Žužemberk s poudarkom na povezovanju, tesnejšem 
sodelovanju med občinami ter spodbujanju celovitega 
in uravnoteženega razvoja na območju občin Dolenjske 
Toplice, Ivančna Gorica, Trebnje in Žužemberk po pri-
stopu »od spodaj navzgor«.

Investitor je v preteklih tednih opravil komisijski pregled nadvoza, in ko so 
bile odpravljene manjše pomanjkljivosti, je bila izdana odločba o uporab-
nem dovoljenju, ki omogoča sprostitev prometa po novem nadvozu.
V naslednjih mesecih bo Občina Ivančna Gorica, ob ustreznih vremenskih 
razmerah, zgradila montažno krožišče (med trgovinama Spar in Hofer) z 
ustrezno javno razsvetljavo. S tem bo projekt zahodne obvoznice v celoti 
dokončan.  Vsem udeležencem v prometu želimo prijetno vožnjo po no-
vem nadvozu in strpnost pri vključevanju v krožišče. Hvala za razumevanje.  

Občina Ivančna Gorica

LAS STIK vstopa v novo programsko obdobje 2023-2027 z novimi člani 
organov LAS STIK. Dosedanjim članom organov je konec leta 2023 pote-
kel mandat, zato so bile decembra na seji Skupščine izvedene volitve, na 
katerih so bili izvoljeni novi člani upravnega in nadzornega odbora, pod-
predsednik in predsednik LAS. Novi predsednik LAS STIK je Tomaž Smole, 
podžupan Občine Ivančna Gorica.
Predsednik LAS, Tomaž Smole, se je skupaj z vodilnim partnerjem LAS, CIK 
Trebnje, že udeležil srečanja predsednikov in vodilnih partnerjev Lokalnih 
akcijskih skupin (LAS) v programskem obdobju 2023 – 2027 v organizaci-
ji Društva za razvoj slovenskega podeželja, ki je potekalo v torek, 16. 01. 
2024, v Kulturnem domu Gorica pri Slivnici.
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Hiša kranjske čebele zazrta v prihodnost  
Tik ob izteku starega leta je Hiša kranjske čebele gostovala na 46. Evropskem srečanju mla-
dih. Gre za odmevno, večdnevno mednarodno srečanje, ki se je tokrat odvilo v Ljubljani in 
ki ga je obiskalo preko 5.000 mladih iz 48 držav.
Samo srečanje pa je imelo močan 
čebelji pridih, organizatorji so na-
mreč na osrednje prizorišče v Sto-
žicah postavili velikanske panjske 
končnice z biblijskimi prizori. Z njimi 
so tako predstavili pomemben del 
slovenske kulturne dediščine, čebe-
lo pa predstavili kot vzor skupnosti 
in sobivanja. Več o pomenu in sim-
boliki čebele ter tudi o slovenskem 
čebelarstvu in načrtovanih delavni-
cah je na uvodni tiskovni konferenci 
tega mednarodnega srečanja pred-
stavila Maja Lampret, direktorica 
Zavoda za kulturo in turizem Prije-
tno domače Ivančna Gorica.
Hiša kranjske čebele je tako pod 
vodstvom Eve Zupančič izvedla 
dve izjemno obiskani delavnici, se-
stavljeni iz vsebinskega in ustvar-
jalnega dela. Najprej so mladim 

predstavili slovensko čebelarstvo in 
kranjsko čebelo, jih poučili o pome-
nu čebel in čebelarstva za prežive-
tje človeka ter jih na koncu popeljali 
v svet slovenske tradicije poslikave 
panjskih končnic.
Vzdušje na delavnicah je bilo res 
nalezljivo; mladi so s polnim zani-
manjem spoznavali svet kranjske 
sivke in postavljali številna vpraša-
nja. Med udeleženci so bili tudi če-
belarji iz različnih kulturnih ozadij, 
ki so obogatili debato s svojimi iz-
kušnjami. Po živahni razpravi je sle-
dilo ustvarjanje panjskih končnic. 
Mladi so s tradicionalnimi motivi 
in svojo ustvarjalnostjo oblikovali 
svoje različice panjskih končnic ter 

hkrati odkrivali slovensko kulturno 
dediščino.
Mladi iz Evrope pravijo, da so pri-
nesli mir med nas in doživeli nova 
nepozabna druženja.  
Bratje iz Taizeja so odhajali z nav-
dušenjem nad dobro organizacijo, 
predvsem pa jih je navduševala 
močna lokalna vključenost, kar je 
na evropskih srečanjih redko.
Hvala organizatorjem za vabilo in 
odlično sodelovanje. Prav tako se 
zahvaljujemo Čebelarski zvezi Slo-
venije za poklonjene lesene panjske 
končnice, ki so jih mladi poslikali in 
bodo ostale kot lep spomin na ta iz-
jemni dogodek.

Kot na vsakem začetku smo tudi mi na začetku leta zazrti v prihodnost. 
Ustvarili smo si različne načrte, med prvimi je prva promocija na naj-
večjem mednarodnem turističnem sejmu pri nas, na sejmu Alpe Adria, 
ki bo potekal od 31. 1. do 3. 2. 2024 v Ljubljani. Letošnja tematika na 
sejmu je Odkrivanje navdihujočih doživetij. 
Zavedamo se vrednosti, raznolikosti in možnosti, da svojo edinstveno 
zgodbo predstavimo na največjem mednarodnem sejmu pri nas. Glavni 
namen je krepitev turistične prepoznavnosti destinacije širši javnosti, 
predstavitev in seznanitev obstoječe ponudbe potencialnim gostom ter 
iskanje novih ciljnih skupin za obisk destinacije Prijetno domače Ivanč-
na Gorica.
Sejem je edinstvena priložnost, da tudi slovenski turist odkrije in spo-
zna, kako lepa in raznolika ter avtentična je zelena, zdrava in kulturno 
bogata je destinacija Prijetno domače Ivančna Gorica.
To je priložnost za vse nas, ki ustvarjamo turistične zgodbe, da se usme-
rimo naprej v nove, inovativne in privlačne turistične produkte, ki bodo 
zanimivi za domače in tuje goste ter zadovoljevali potrebe vseh ciljnih 
skupin.
Ponudili jim bomo ideje za preživljanje zelenega, aktivnega in zdravega 
turizma destinacije Prijetno domače Ivančna Gorica.
Zavedamo se, da so prebivalci najboljši ambasadorji, ki (so)ustvarjamo 
najboljše in privlačne turistične točke ter jih z lahkoto promoviramo, 
tako na sejmih kot na družbenih omrežjih.
Z predstavitvijo na sejmu bomo veliko prispevali k turistični ponudbi 
za domače ter tuje goste v Sloveniji ter se še bolj umestili na turistični 
zemljevid Slovenije.
Prepričani smo, da bomo svoje navdušenje delili med vse obiskovalce 
sejma.
Vzemite si čas in nas tudi vi obiščite na sejmu Alpe-Adria. 

V prvem tednu drugega meseca v letu, 3. februarja, pripravljamo v Hiši 
kranjske čebele bogat in glasbeno obarvan dogodek. Na ta dan bosta 
Čebelarska Zveza Slovenije in prof. Tomaž Habe predstavila edinstveno 
pesmarico z več kot 20 priredbami s čebelarsko tematiko za vse zboro-
vske zasedbe z naslovom Glasbene čebelice.
Gre za poklon pevskim zborom, za ohranjanje slovenske besede in kul-
ture.
Na kulturni praznik, 8. februarja, bosta Hiša kranjske čebele in Jurčiče-
va domačija na široko odprla vrata in vam z vodenimi ogledi pričarala 
praznično vzdušje.
Vabljeni, da se nam pridružite v čim večjem številu na vseh dogodkih.



Raziskujemo, povezujemo in nadgrajuje-
mo bogastvo Jurčičeve domačije
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Popis eksponatov

Pouk malo drugače

Letno gledališče je lahko tudi sankališče
Tudi Jurčičevo domačija je obiskala zima

Jurčičeva domačija, ki je zaradi zgo-
dovinskih, etnoloških in arhitektur-
nih značilnosti kulturni spomenik 
lokalnega pomena, poleg izjemno-
sti nepremične kulturne dediščine, 
hrani še premično kulturno dedi-
ščino. V slednjo sodijo muzejski 
predmeti, ki so del postavitev v 
Krjavljevi koči, gospodarskem po-
slopju, rojstni hiši, kašči, literarni 
zbirki ter kozolcu / toplarju. V zim-
skih mesecih s pomočjo in usme-
ritvami strokovne službe kusto-
sov dokumentalistov Slovenskega 
etnografskega muzeja nadaljujemo 
popis predmetov. Vsega skupaj jih 
hranimo preko petsto. Zakaj je vo-
denje dokumentacije predmetov 
za nas pravzaprav pomembno? 
Želimo, da se kulturna dediščina 
ohrani za prihodnje generacije, saj 
gre za predmete nacionalnega po-
mena in bogastva. Ti nam govorijo 
zgodbe in odstirajo način življenja v 
preteklosti na podeželju. V skladu z 
muzejskimi standardi mora v siste-
mu popisa vsak predmet zajemati 
okrog petdeset kategorij-podatkov. 
Ključni so: avtorstvo, kraj in čas na-
stanka predmeta, način pridobitve 
(na kakšen način je predmet postal 
del muzejske zbirke), fizični opis, 
zgodovina, material, tehnika, mere 
in konservatorski opis. Podatki o 
zgodovini, uporabi in dataciji nam 
v našem primeru npr. povedo, ali 
je bil določen predmet nekoč del 
kmečke trgovine, ali je nastal izpod 
rokodelskih rok Jurčičevega ožjega 
sorodstva, ali pa je ustvarjen kot 
del drugih ekonomskih dejavnosti v 
krajini. Tako smo odkrili, da so lito-
železne posode bile izdelane v bli-
žnji livarni, ki je delovala še v prvem 
desetletju 20. stoletja. Pri tem sta 
nam bila v pomoč domačina Stane 
Kovačič in Valdi Nadrah, ki se jima 
zahvaljujemo. Popis vključuje tudi 

konservatorski opis predmetov. V 
skladu z vrsto materiala: les, kovi-
na, keramika (lončevina), tekstil in 
papir ter opisanimi dejavniki de-
gradacije (vpliv klimatskih razmer, 
organizmov, uporabe) določamo 
vrsto poškodb predmetov. Po oceni 
stanja ohranjenosti jih razvrščamo 
v tri kategorije. Na takšen način 
ugotovimo, kateri predmeti so naj-
nujnejši za postopke restavriranja-
-konserviranja.
Koledar dogodkov na Jurčičevi do-
mačiji v letu 2024 vključuje več kot 
polovico dogodkov, ki jih pripra-
vljamo v soorganizaciji z lokalnimi 
društvi. Toplo vas vabimo, če radi 
pripovedujete, se spominjate zgo-
dovine odraščanja in življenja oče-
tov in mater, starih mam in atkov, 
da se nam pridružite na ciklu do-
godkov pod imenom EtnoFletno, ki 
jih bomo soorganizirali skupaj s TD 
Muljava na Jurčičevi domačiji. Naš 
namen, cilj srečanj bo tudi zapis teh 
pričevanj, saj bomo le tako dovolj 
verodostojno prikazali življenje na 
podeželju, ki je osnova vodenja na 
Jurčičevi domačiji po vseh objektih, 
kjer imamo etnološke eksponate. 
Za najmlajše in mlade pripravljamo 
vsebine poglobljenega branja, s ka-
terim nam bo svet Jurčičevih pra-

vljic bolj razumljiv. Imeli bomo tudi 
kreativne, kulturne delavnice, ki jih 
bomo soorganizirali s KD Josipa Jur-
čiča Muljava in ZKD Ivančna Gorica. 
Kot gostitelji bomo v podporo leto-
šnji produkciji KD Josipa Jurčiča Mu-
ljava, organizacijsko in vsebinsko pa 
bomo sodelovali pri vseh dogodkih, 
ki jih organizira Občina Ivančna Go-
rica ali druge skupine obiskovalcev 
pri nas. Ob tej priložnosti bi se za-
hvalila vsej ekipi, s katero si izme-
njujemo goste, obiskovalce – tako 
skupaj oblikujemo živo turistično 
jedro. Posebej se zahvaljujemo 
Jerneju Lampretu, ki je kot Krjavelj 
popestril vodene oglede domačije 
zahtevnejšim skupinam obiskoval-
cev. Prav tako tudi Jožetu Pečjaku, 
ki je »vstopil v čevlje« Jurčičevega 
deda. Seveda na dobro sodelovanje 
računamo tudi v letu obletnic😊. 
Kulturni praznik na Jurčičevi do-
mačiji ponuja nekaj novosti v sicer 
ustaljenem urniku, ki smo ga obli-
kovali že lani. Doživeli boste kreativ-
nost novih mladih vodnikov, druži-
nam bomo ponudili dodaten ogled 
razstave v naši mali galeriji, osta-
lim obiskovalcem pa tudi možnost 
ogleda cerkvice Marijinega vnebov-
zetja na Muljavi, kjer se je odvil del 
prve Jurčičeve povesti Jurij Kozjak, 
ki je bila izdana sredi julija 1864. Ob 
knjigi prisrčnici ob 17. uri pa bomo 
imeli dva gosta: dr. Miklavža Kome-
lja, slovenskega pesnika, pisatelja in 
umetnostnega zgodovinarja, dobi-
tnika več nagrad, ki nam je pisal, da 
bi z veseljem predstavil pesniško-
-glasbeno-vizualni dogodek, ker ga 
na Jurčičevo domačijo vežejo lepi 
spomini. Posebno doživetje poezije 
sta oblikovala skupaj z glasbenikom 
Ladom Jakšo. Po dogodku bomo 
nadaljevali s pogovorom, kjer bosta 
oba gosta razkrila, katera je njuna 

knjiga prisrčnica.
Muljavo in Jurčičevo domačijo je 
prekril sneg. Letno gledališče so 
mamice in najmlajši Muljavčki 
spremenili v sankališče, ugašeno 
s prisrčnim živ-žavom. Pa gre ta že 
h koncu, ker sneg že kopni … Bilo 
pa je nekaj šolskega živ-žava tudi 
pri nas v galeriji, saj smo poskusili 
s šolarji podružnične šole Muljava 
izvesti pouk nekoliko drugače, se-
veda, kot se za muzej spodobi. In 
ne pozabite, čeprav zaposleni na 
Jurčičevi domačiji popisujemo ek-
sponate, urejamo analize lanskega 
obiska, arhiviramo zgodbe lanskega 
leta, skupaj s Hišo kranjske čebele 
in lokalnimi ponudniki pripravljamo 
destinacijsko predstavitev Prijetno 
domače na sejmu Alpe Adria 2024 
(bo od 31. januarja do 3. februar-
ja), po korakih snujemo zaključno 
dogajanje za 30. Jurčičev pohod (2. 

marca 2024), smo sredi priprav Jur-
čičevega omizja, ki ga bomo izvedli 
skupaj s Srednjo šolo Josipa Jurčiča 
na rojstni dan našega prvega roma-
nopisca, smo na voljo tudi vam. 
V kompleks Jurčičeve domačije vas 
vabimo na ČEBELNJAK ZGODB. Za 
vaš idealni dan, poln doživetij, pri-
poročamo: doživljajsko vodenje po 
Jurčičevi domačiji, kjer boste doži-
veli izvirne, humorne literarne like 
in umetelnost pripovednega jezika 
Josipa Jurčiča, se preizkusili v pisa-
nju s peresom, igranju z besedami 
in imitiranju grimas s spakokvirjem. 
Preverili boste, ali črna kuhinja še 
diši po dimu in če je družinska za-
kladnica Pajštbarjevih nedotaknje-
na.

Ekipa Jurčičeve domačije
ZKT Prijetno domače 

Ivančna Gorica 
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Turistično društvo Krka je praznovalo zlato obletnico – 50 let
Petdeset let je dolga doba, v Kateri se zvrsti veliko dogodkov. Z namenom, da obudimo spomine na čase, ko nam je druženje veliko pomenilo, 
smo se že leta 2022 na upravnem odboru Turističnega društva Krka odločili, da ustanovimo Uredniški odbor, ki bo poskrbel za to, da se delo 
naših članov izogne pozabi. Uredniški odbor sta sestavljale Nataša Lukman in Danica Petrič, ki sta k pisanju pritegnile še Anico Kozinc in Darko 
Zupanc Puš.
Začelo se je zbiranje gradiva in foto-
grafij. Pri brskanju po gradivu smo 
odkrili veliko stvari in dogodkov, za 
katere prej nismo vedeli, bile pa so 
zanimive v zvezi z zgodovino Krke 
in s tem v zvezi tudi z razvojem na-
šega društva. Ste vedeli, da se je 
Turistično društvo Krka pred njego-
vo uradno ustanovitvijo leta 2023 
imenovalo Turistično olepševalno 
društvo Krka, ki ga je vodil Branko 
Fink st.?. Da so bili mladinci na Krki 
nosilci družabnega življenja. Njihov 
vodja je bil Drago  Mencin, eden od 
predsednikov TD Krka. In to je le 
majhen delček naše zgodovine, ki 
smo jo zapisali v zborniku, ki smo 
ga naslovili “Tu smo doma”.  Da, tu 
smo doma, ponosni na naš kraj, na 
ljudi, ki tu živijo, ki s svojim delom 
pripomorejo k razvoju našega kraja 
in ki z veseljem sprejemajo obisko-
valce naše prelepe krške doline.
Pisanje zbornika smo zaključili v no-
vembru leta 2023 , njegovo izdajo 
pa smo preložili na 19. januar 2024.
In dočakali smo 19. januar, dan, ko 
sta sneg in mraz ohromila cestni 
promet in marsikomu onemogočila 
prihod na Krko. V preddverju Druž-
benega centra je skupina Pridne 
krške roke pripravila razstavo svojih 
izdelkov: cvetja iz papirja, kvačkane 
izdelke, nakit in izdelke iz porobeto-
na, ki so tudi krasili oder v dvorani. 

Ob odru pa sta steno krasili kvačka-
ni sliki znaka KS Krka in znak Turi-
stičnega društva Krka, na mizi pred 
odrom pa sta šopek vrtnic s številko 
50 držala dva izmed mnogih palčk-
ov. 
Dvorana je bila polna, ko so člani 
skupine Yunik zaigrali prvo skladbo 
»Le Krka ve«. V dvorani je nastala 
tišina in na oder sta stopila napo-
vedovalca Mirjana Kavčič in Nejc 
Lukman Pavlin, ki sta več kot odlič-
no vodila celotno prireditev. Zbrane 
sta pozdravila tudi predsednik TD 
Krka in predsednik Občinske turi-
stične zveze Ivančna Gorica Stane 
Kralj, ki je predsedniku TD Krka izro-

čil posebno priznanje ob 50-letnici 
ustanovitve društva, in župan ob-
čine Ivančna Gorica Dušan Strnad, 
ki je društvu ob njegovem jubileju 
izročil spominski kovanec.
V nadaljevanju prireditve je ena od 
članic uredniškega odbora Anica 
Kozinc na kratko predstavila zbor-
nik, povedala nekaj besed o njego-
vem nastajanju, se zahvalila vsem, 
ki so s svojimi spomini sodelovali 
pri njegovem nastajanju in se opra-
vičila vsem, ki smo jih nenamerno 
pozabili omeniti. 
Z otroki 3. in 5. razreda PŠ Krka pod 
mentorstvom Nike Bracovič Blatnik 
in Nadje Jankovič Fortuna smo iskali 
skrite zaklade v Krški jami in okolici, 
prisluhnili čudovitemu petju Minke 
Strah s šolskim otroškem pevskem 
zborom PŠ Krka pod vodstvom 
Tončke Rajer, ubranem petju druži-
ne Zajc in si ogledali plesni nastop 
skupine Fejst ples pod vodstvom 
Marije Jurca, uživali smo tudi ob ža-
metnimi glasovi Stiškega kvarteta.
Za to, da se lahko pohvalimo z dol-
go in uspešno zgodovino svojega 
društva, so zaslužni naši dolgoletni 
člani in sodelavci, brez katerih ne bi 
bili tako uspešni. Najzaslužnejšim 
članom, organizacijam in posame-
znikom smo podelili plakete in pri-
znanja, prav vsi pa so prejeli izvod 

zbornika.
Na prireditvi smo podelili tudi pri-
znanja za najbolj urejeno naselje 
v Krajevni skupnosti Krka. Letos je 
komisija v sestavi Slavko Pajntar, 
Danica Petrič in Darka Zupanc Puš 
postavila na prvo mesto Laze nad 
Krko, na drugo Podbukovje, tretje 
mesto pa je zasedel Gradiček. 
Skupina Yunik nas je zabavala še 
dolgo v noč. Čas po prireditvi je bil 
namenjen pogostitvi obiskovalcev, 
druženju, plesu in ne nazadnje, 
pripravljanju načrtov za nadaljnje 
delo. Za pogostitev je poskrbelo 
Gostišče na Krki, drobno pecivo pa 
so pripravile pridne roke krških go-
spodinj.
Še enkrat se zahvaljujemo vsem, ki 
ste s svojim sodelovanjem pope-
strili in obogatili dogajanje ter pri-

spevali k uspešnosti prireditve. In 
seveda hvala vsem krajanom, ki ste 
pomemben mozaik pri tlakovanju 
naše poti.

Danica Petrič, TD Krka

Strokovna ekskurzija v organizaciji mladinskega odbora OTZ
V letu 2023 se je oblikoval nov mla-
dinski odbor Občinske turistične 
zveze Ivančna Gorica. Sestavljamo 
ga mladi, ki želimo dodati delček k 
turistični panogi v naši občini in da s 
skupnimi močmi, idejami najdemo 
še kakšne druge načine, kako turi-
zem razvijati, predvsem pa, kako v 
to dejavnost vključiti mlade. 
Naš prvi izlet je bil 3. decembra, ki 
smo ga sicer izpeljali v manjši za-
sedbi. Članice mladinskega odbora, 
predsednik OTZ, Stane Kralj, častni 
občan naše občine Pavel Groznik in 
nekaj članov sekretariata OTZ smo 
se na Prešernovo rojstvo ali na Ta 
veseli dan kulture odpravili v Kranj; 
v mesto, kjer se zgodovina in so-
dobnost močno povezujeta.
Začetek naše strokovne ekskurzije 
je bil ogled Kranjske pivovarne in 
pivnice. Mlada pivovarna nas je s 
svojim ambientom takoj očarala. Z 
lesom opremljen prostor nam je dal 
pridih domačnosti in topline, še po-
sebej zato, ker je bil zunaj hladen, 
zimski dan. 

Lastnica nas je popeljala po prosto-
rih, kjer poteka proizvodnja in nam 
povedala cel postopek pridelav 
piva; od izbire sestavin do končnega 
produkta. Izvedeli smo, da Izvirna 
receptura kranjskega piva izhaja iz 
bavarskega kraljevega dvora. Zna-
čilnost Kranjskega piva je predvsem 
ta, da je nefiltriran in nepasterizi-
ran. 
Po ogledu proizvodnje je sledila de-
gustacija piva, nato pa smo se od-
pravili v staro mestno jedro Kranja. 
Stare ulice so nas pripeljale do 
Prešernove hiše, kjer pesnik živel 
in delal svoja zadnja leta življenja, 
sedaj pa je tu odprt spominski mu-
zej. Čeprav se nam zdi, da poznamo 
življenje Franceta Prešerna, izvemo 
marsikaj novega, če prisluhnemo 
zgodbam, ki jih pripovedujejo stene 
njegovega stanovanja. V prostoru, v 
katerega smo stopili najprej, je raz-
stava pesnikovih del, v naslednjem 
prostoru pa ohranjena Prešernova 
spalnica v kateri je (bila) majhna 
postelja, omara in miza za katero je 

rad ustvarjal. Največ svojega časa 
je preživel svoji odvetniški pisarni, 
v predprostoru le- te pa najdemo 
portrete vseh Prešernovih nagra-
jencev do danes. Iz Prešernove hiše 
smo odšli res polni vtisov in se spre-
hodili še do pesnikovega kipa, ki 
stoji pred Prešernovim gledališčem. 
Preden smo se od Kranja poslovili, 
smo obiskali kavarno in slaščičarno 
Evropa, saj ima zame prav posebno 
vrednost. Pred dvema letoma sva z 
ustvarjalko glinenih izdelkov – Petro 
Markič, ki jo najdete pod imenom 
Zgodbe z gline, združili svoji strasti; 
pisanje in ustvarjanje. Ona je na-
redila keramične skodelice, jaz pa 
sem skozi verze spisala misel o kavi. 
Še več o tem projektu lahko najde-
te tudi na mojem Instagram profilu 
Zajčji b(r)log, kjer je objavljenih še 
več pesmi, misli in zgodb.

“Čas se pravzaprav ne ustavi, 
le zdi se mi tako, 

ko vzamem si čas zase ob kavi.”

Skodelice so prišle tudi v kavarno 
Evropa in tako smo lahko uživali v 
še boljši kavi! 
Dan je bil čudovit;  v znamenju 
medgeneracijskega sodelovanja, 
kulture in turizma. Vesela sem, da 
je strokovna ekskurzija uspela in 
na koncu je osebno zadovoljstvo 

največ kar šteje - potem se tudi 
vse ostalo poklopi. Letošnje leto 
se prav gotovo spet odpravimo v 
kakšen konec Slovenije in ga bolje 
spoznamo.

Tjaša Zajc,
predsednica mladinskega  

odbora OTZ
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Kaj prinaša nov obračun omrežnine za gospodinjstva?
Sredi leta 2024 bomo dobili prve račune za elektriko, ki se bo obračunavala po novem sistemu. Glede novega obračunavanja omrežnine, ki 
bo začel veljati 1. julija 2024, se v javnosti pojavlja veliko vprašanj in negotovosti. Predvsem gospodinjske odjemalce je strah, da bodo plače-
vali bistveno več. Pristojni na agenciji za energijo pojasnjujejo, da večina gospodinjstev ne bo opazila nobenih cenovnih sprememb na svojih 
položnicah. Povprečen odjemalec bo po izračunih pristojnih plačal odstotek manj omrežnine, medtem ko bodo aktivni odjemalci lahko celo 
zmanjšali svoje stroške. 
Naj pojasnimo. Prenova sistema 
obračuna omrežnin je usmerjena 
v spreminjanje navad porabnikov, 
ki naj bi omogočile razbremenitev 
električnega omrežja v konicah. Na 
agenciji za energijo poudarjajo, da 
spremembe niso namenjene ka-
znovanju, temveč spodbujanju od-
jemalcev, da aktivno sodelujejo pri 
zelenem prehodu. Tako kot na go-
spodinjske odjemalce bo približno 
enak učinek imel nov način obraču-
navanja tudi na zneske za dobavlje-
no elektriko in omrežnino za male 
poslovne odjemalce.
Kaj je glavni motiv in cilj reforme 
omrežnin?
Cilj novega sistema je spodbuditi 
uporabnike, da s prilagajanjem od-
jema prispevajo k optimizaciji dis-
tribucijskega in tudi širše elektroe-
nergetskega sistema. To pomeni, da 
moramo vsi akterji na energetskem 
trgu, tudi mali gospodinjski porab-
niki, delovati predvsem preventiv-
no, saj si ne želimo, da bi tako kot 
v Nemčiji morali sprejemati ukrepe 
glede omejevanja moči. S proaktiv-
nimi dejanji tako lahko dosežemo 
razbremenitev omrežja v času, ko 
je to najbolj obremenjeno z vidika 
porabe električne energije in moči. 
Spremembe, ki jih prinaša novi sis-
tem, se nanašajo na vse uporab-
nike, tako na gospodinjstva kot na 
poslovne odjemalce. 
Za vse vrste energentov namreč 
velja, da jih moramo racionalno 
trošiti, dokler so na razpolago, saj 
s tem varujemo okolje, pa tudi svo-
je denarnice. To velja predvsem za 
tiste odjemalce, ki se ogrevajo s 
pomočjo toplotnih črpalk, polnijo 
električne avtomobile in pogosto 
hkrati uporabljajo tudi druge elek-
trične porabnike visokih moči, ka-
mor sodijo električni grelniki vode, 
indukcijska kuhališča, pečice, pralni 
in sušilni stroji, sušilnik za lase, IR 
paneli, električni radiatorji ...
Kakšne spremembe se obetajo 
ob novem načinu obračunavanja 
omrežnine?
Najvišji stroški za časovni blok 1 
bodo veljali le v zimski sezoni (no-
vember, december, januar, febru-
ar). Omrežje je najbolj obremenje-
no v zimskem času, predvsem med 
delovniki, ko se večina ljudi vrne 
domov iz službe. V obdobju nižje 
obremenitve, kot je poletje, pa bo 
strošek omrežnine precej manjši. 
Z novim načinom obračunavanja 
omrežnine se zbirajo sredstva za 
dejavnosti prenosa električne ener-
gije pri podjetju Eles ter za distribu-
cijo električne energije pri elektro-
distribucijskih podjetjih. Na agenciji 
za energijo poudarjajo, da bo nov 
način razporeditve stroškov bolj 
pravičen, saj bodo večji odjemal-
ci plačali nekoliko več omrežnine, 
medtem ko bodo odjemalci na nizki 
napetosti plačali nekoliko manj.
Kakšna je razlika med omrežnino 
za obračunsko moč in omrežnino 
za električno energijo? 
V novem sistemu bomo namesto 
obračunske moči, ki je odvisna od 
varovalke, plačevali dogovorjeno 
obračunsko moč, ki bo odvisna od 

najvišje dosežene moči v posame-
znem časovnem bloku. Cena bo 
rezultat določene moči in tarife 
(cene), ki se spreminja glede na ča-
sovne bloke. Najvišja tarifa velja v 
časovnem bloku 1, najnižja v časov-
nem bloku 4, medtem ko se v ča-
sovnem bloku 5 za obračunsko moč 
omrežnina ne zaračuna. Za elek-
trično energijo pa se omrežnina 
obračuna kot produkt porabljene 
električne energije in tarife v posa-
meznem časovnem bloku. Tarife so 
med vsemi petimi časovnimi bloki 
precej primerljive, saj med njimi ni 
bistvenih razlik.
Tarife za obračunsko moč in omre-
žnino za porabljeno električno 
energijo kažejo, da bo moč bistve-
no bolj vplivala na stroške električ-
ne energije kot omrežnina za pora-
bo električne energije. Zato bo po 
prehodnem obdobju smiselno raz-
misliti o prilagoditvi dogovorjene 
obračunske moči. Cena za dogovor-
jeno obračunsko moč v določenem 
časovnem bloku bo fiksna, medtem 
ko bo cena omrežnine za porablje-
no električno energijo odvisna od 
dejanske porabe elektrike. 
Kaj je dogovorjena obračunska 
moč in kje jo preverimo?
Obračunska moč, dogovorjena za 
vsak časovni blok, bo osnova za iz-
račun omrežnine. Elektrooperater 
je to moč določil za vsak blok, upo-
števajoč dejansko porabo gospo-
dinjstva. Upoštevali so povprečje 
treh najvišjih obdobij odjema elek-
trične energije v zadnji višji sezoni. 
Informacijo o dogovorjeni obra-
čunski moči so gospodinjstva pre-
jela na računih za elektriko v juliju, 
avgustu in septembru. Dobavitelji 
bodo o dogovorjeni priključni moči 
ponovno obvestili odjemalce prek 
računov za april, maj in junij 2024. 
Dogovorjene obračunske moči lah-
ko vsak preveri tudi na spletnem 
portalu Moj elektro (mojelektro.si).
Ali dogovorjeno obračunsko moč 
lahko spremenimo? 
Možno je, vendar pa strokovnja-
ki opozarjajo, da se v prehodnem 
obdobju to ne izplača. V tem času 
bodo gospodinjstva imela prilo-
žnost opazovati svoje navade pri 
uporabi električnih naprav, ugotovi-
ti, kdaj in zakaj presegajo dogovor-
jeno moč, ter razmisliti o možno-
stih, kako spremeniti svoje navade 
in morebiti celo zmanjšati dogo-
vorjeno moč. Prehodno obdobje 
bo trajalo dve leti. V tem obdobju 
se stroški za preseganje obračunske 

moči ne bodo obračunavali .
Kako se lahko izognemo prese-
ganju dogovorjene obračunske 
moči?
Na dogovorjeno obračunsko moč 
imajo velik vpliv predvsem veliki 
porabniki električne energije v go-
spodinjstvu. Da te ne bi v nobenem 
od časovnih blokov presegli, jih ne 
bomo uporabljali več sočasno. Raz-
porediti jih bo treba čez dan, upo-
rabo tistih, ki lahko, premakniti tudi 
v nočni čas in na konce tedna, ko 
bodo veljali časovni bloki z nižjo ta-
rifo omrežnine za obračunsko moč. 
Kdaj se odločimo za spremembo 
obračunske moči?
Takrat, ko lahko zagotovo prepo-
znamo priložnosti, kako lahko ko-
nice dolgoročno znižamo. Konica je 
takrat, ko je bila v nekem obdobju 
priključna moč električnih porab-
nikov, ki smo jih uporabljali hkrati, 
najvišja. Ugotoviti moramo, ali je 
konica nastala izjemoma, ali je to 
posledica naših navad. Glede na 
tarife v posameznem časovnem 
bloku je smiselno predvsem znižati 
obračunsko moč v časovnem bloku 
1. Vendar je treba vedeti, da v zim-
ski sezoni ta blok velja od 7. do 14. 
ure in od 16. do 20. ure med de-
lavniki. Če ste navajeni uporabljati 
pečico, kuhalno ploščo, pomivalni 
in pralni stroj ter hkrati še sesalnik, 
prenosne računalnike, televizor itd. 
v popoldanskem času, bo potrebno 
spremeniti navade, če želite zmanj-
šati obračunsko moč v tem obdo-
bju.
Na primer, premaknite opravila, kot 
so pomivanje, pranje, sušenje, se-
sanje, likanje, uporaba sušilnika za 
lase, na čas po 20. uri, ko se začne 
časovni blok 2 z bistveno nižjo ta-
rifo omrežnine. Nekatera opravila 
lahko opravite tudi med vikendom, 
ko veljajo še nižje tarife. V tem pri-
meru se z elektrooperaterjem do-
govorite, da zmanjšate priključno 
moč v časovnem bloku 1 in jo po-
večate, recimo, v časovnem bloku 
2. Z dobro razporeditvijo uporabe 
večjih naprav morda ne bo treba 
povečevati obračunske moči v ča-
sovnem bloku 2.
Nove tarife omrežnine tudi za 
sončne elektrarne
Od julija naprej, ko naj bi stopil v 
veljavo nov način obračuna omre-
žnine, se bo tudi za sončne elek-
trarne iz sistema net meteringa, 
omrežnina obračunavala drugače 
kot doslej.
Trenutno plačujejo omrežnino gle-

de na administrativno dogovorjeno 
priključno moč, pri čemer vsi pla-
čujejo enako tarifo, ki znaša letos 
0,796 evra/MWh. Večina lastnikov 
sončnih elektrarn ima priključno 
moč 10 ali 14 kW. Mesečni znesek 
za omrežnino za moč je v prvem 
primeru 7,96 evra, v drugem pa 
11,14 evra, kar pomeni na letni 
ravni 96 in 134 evrov. Po reformi, 
ki jo načrtuje Agencija za energijo, 
bodo tudi gospodinjstvom z lastni-
mi sončnimi elektrarnami določili 
obračunske moči za pet časovnih 
blokov. Glede na tarife omrežnine 
za moč za vsak časovni blok bo to 
pomenilo, da bodo letni zneski višji.
Po izračunih agencije bo povprečni 
lastnik samooskrbne sončne elek-
trarne s priključno močjo 10 kW, 
ki se ogreva s toplotno črpalko in 
je lastnik električnega avtomobi-
la, plačal približno 80 evrov več na 
leto oziroma dobrih 170 EUR. Naj 
še pojasnimo, da ta znesek prav-
zaprav predstavlja letni strošek za 
električno energijo in ogrevanje za 
ta gospodinjstva.
Odjemalci brez daljinskega odčita-
vanja bodo plačevali več
V precej neugodnem položaju se 
bo od julija dalje znašlo približno 10 
odstotkov odjemalcev električne 
energije, ki še nimajo omogočene-
ga 15-minutnega daljinskega odči-
tavanja električne energije. Tem so 
določili kar pavšalno dogovorjeno 
moč glede na varovalke, torej gle-
de na priključno moč. Ta pa je za 
manjše odjemalce precej visoka. 
Za enofazni števec brez 15 minu-
tnih meritev z obračunsko močjo 
sedmih kilovatov je doslej mesečni 
fiksni prispevek za omrežnino za 
moč z upoštevanim 22-odstotnim 
davkom na dodano vrednost znašal 
6,61 evra. Po 1. 7. 2024 pa se bo 
ta strošek skoraj podvojil na 12,86 
evra. Pri čemer ti odjemalci niso nič 
krivi, da jim še niso zamenjali štev-
ca. Plačevali bodo nesorazmerno 
visok strošek za omrežnino, poleg 
tega pa ne bodo imeli možnosti do-
govorjene moči spremeniti.
Kako naj ravno vsak, ki sistema ne 
razume najbolje?
Sistem obračunavanja električne 
energije, omrežnine in obračunske 

moči je resnično precej bolj kom-
pleksen kot trenutni sistem. Skozi 
prehodno obdobje se ga bomo mo-
rali navaditi. Za vse odjemalce, ne 
glede na to, kako dobro razumemo 
nov sistem, pa veljajo naslednja 
preprosta priporočila:

1. Sočasno uporabljajte čim manj 
električnih porabnikov, pred-
vsem tistih z veliko »močjo«.

2. Preverite, kdaj nastopijo najce-
nejši časovni bloki in poskusite 
čim več električnega odjema 
opraviti takrat.

3. Obvezno izklapljajte električne 
porabnike, ki delujejo v načinu 
pripravljenosti. Ti namreč pora-
bljajo električno energijo tudi, 
ko jih ne uporabljate.

4. Pričnite s spremljanjem odjema 
in porabe na portalu Moj elek-
tro. Bodite še posebej pozorni 
na vse konice in poiščite mo-
žnosti, da jih »porežete«. 

5. Na odjem in konice bodite še 
posebej pozorni v zimskem ob-
dobju, od začetka novembra do 
konca februarja. Z upravljanjem 
konic v tem obdobju boste lah-
ko močno vplivali na osnovo za 
obračun fiksne omrežnine v na-
slednjem letu.

6. Vsi imamo pravico do samoo-
skrbe. Preverite možnosti za 
različne investicije v določeno 
obliko samooskrbe - v lastno 
sončno elektrarno, v skupno-
stno sončno elektrarno (v obliki 
zadružništva), morda lahko po 
nizki ceni odkupite viške proi-
zvedene električne energije od 
soseda, ki že ima sončno elek-
trarno ...

Pomembno je še enkrat poudariti, 
da bodo gospodinjstva, kljub ne-
spremenjenim navadam v prvem 
letu plačala enako kot doslej. Go-
spodinjstvom bo zagotovljeno dve-
letno prehodno obdobje, v kate-
rem bodo lahko prilagajala porabo, 
o morebitnih prekoračitvah pa jih 
bodo obvestili dobavitelji električ-
ne energije, pri čemer v prvih dveh 
letih ne bo dodatnih stroškov.

Franc Fritz Murgelj

Kakšne spremembe čakajo na lastnike sončnih elek-
trarn in sistemom letnih neto meritev?
Poleg že omenjenega višjega zneska za obračunsko moč pa pri obra-
čunu omrežnine za energijo za sončne elektrarne, ki so v sistemu net 
meteringa, sprememb ne bo. Tako kot do zdaj lastniki samooskrbnih 
sončnih elektrarn, ki v omrežje v koledarskem letu oddajo več elek-
trične energije, kot je iz omrežja prevzamejo, tega dela omrežnine ne 
bodo plačevali. V primeru, da bodo iz omrežja prevzeli več električne 
energije, kot jo je bilo oddane, pa bodo, tako kot zdaj, omrežnino za 
energijo plačali le na razliko. V tem primeru bo omrežnina za energi-
jo obračunana po tarifah posameznega časovnega bloka in glede na 
količino prevzete energije v posameznem časovnem bloku. Lastniki 
sončnih elektrarn si bodo stroške omrežnine dodatno lahko znižali, če 
se odločijo za integracijo hranilnika električne energije. Zanje pa bodo 
lahko dobili tudi subvencijo.
Poleg tega pa se na Agenciji za energijo zavzemajo, da se lastnike samo-
oskrbnih sončnih elektrarn oprosti plačila prispevka za obnovljive vire 
energije, ki ga plačujemo vsi odjemalci električne energije. Ali se bodo 
na ministrstvu odločili za trajno oprostitev OVE-prispevka za sončne 
elektrarne, pa bo znano tik pred uveljavitvijo reforme omrežnine, torej 
junija letos.



1010 januar 2024 številka 1Okolje

Invazivne tujerodne rastline v naših vrtovih
V Sloveniji smo se lotili 6-letnega projekta LIFE OrnamentalIAS, katerega glavni namen je omejiti vnos in širjenje invazivnih tujerodnih okrasnih 
rastlin iz urbanih območij v naravo in posledično izboljšati življenjski prostor evropsko pomembnih živalskih in rastlinskih vrst na območjih 
Nature 2000. Projekt vodi Zavod RS za varstvo narave, sodeluje pa še 7 slovenskih in dva hrvaška partnerja. Projekt v vrednosti 7,8 milijonov 
evrov sofinancirata Evropska unija s programom LIFE, Ministrstvo za naravne vire in prostor ter hrvaški Sklad za zaščito okolja in energetsko 
učinkovitost.
Tudi vam zaigra srce ob pogledu na 
prelepe cvetove? Marsikdo si danes 
na svojem vrtu želi cvetoče eksoti-
ke. A vse prevečkrat pri tem poza-
bimo, da če lepi prizori z našega 
vrta uidejo v naravo, tvegamo, da 
invazivne tujerodne rastline, ki so 
velikokrat priljubljene kot okrasne 
rastline, povzročijo veliko škodo. 
Takšne rastline vedno pogosteje 
krasijo naše vrtove in parke, a nji-
hova lepota je v resnici tempirana 
bomba za našo naravo, opozarjajo 
v novem projektu Life OrnamentalI-
AS. »Ohranjajmo naravno pestrost, 
okrasimo si vrtove brez invazivnih 
tujerodnih rastlin,« pozivajo sode-
lujoči v projektu.
Tujerodne invazivne vrste povzro-
čijo  v svetu za cca. 400 milijard 
evrov škode letno. Ocene, kakšno 
škodo tujerodne invazivne rastline 
povzročijo v Sloveniji, še nimamo, 
saj so za to potrebne zahtevne eko-
nomske analize, pojasnjuje Sonja 
Rozman, vodja ZRSVN OE Kranj. In 
katere so najbolj znane tujerodne 
invazivne rastline:  Japonski dre-
snik, sirska svilnica, veliki pajesen 
in žlezava nedotika so denimo že na 
evropskem seznamu prepovedanih 
vrst, zato jih na domačem vrtu ne 
smemo saditi. Zlata rozga in eno-
letna suholetnica sta vrsti, ki sta 
na kmetijskih  zemljiščih že močno 
razširjeni in povzročata škodo ne 
le biotski raznovrstnosti, zelo po-

znana je tudi davidova budleja oz. 
metuljnik. Ta  je pri nas že ušla v 
naravne habitate, našli so jo ob vo-
dotoku Tržiške Bistrice. Poznane so 
še: kanadska in orjaška zlata rozga, 
orjaški dežen, v naravi pa se vedno 
pogosteje pojavljajo tudi nekate-
re druge, ki so 'pobegnile' z vrtov 
in parkov, na primer lovorikovec, 
severnoameriške nebine, navadna 
barvilnica, deljenolistna rudbekija.
Invazivne tujerodne vrste so global-
no prepoznane kot ena največjih 
groženj biodiverziteti,oz. rastlin-
ski in živalski pestrosti na planetu. 
Posledično s tem ogrožajo tudi go-
spodarstvo, prehransko varnost, 
kmetijstvo, tudi zdravje ljudi. Pove-
čujejo stroške obdelave kmetijskih 
površin, ob vodotokih ... Pogosto 
tvorijo goste sestoje, ki negativno 
vplivajo na biotsko raznovrstnost, 
saj izpodrivajo domorodne vrste, 

nanje prenašajo bolezni in zajedav-
ce, proti katerim domorodne vrste 
niso odporne ali nanje prilagojene. 
Nekatere so zelo alergene, lahko 
povzročijo opekline, skratka nega-
tivno vplivajo na zdravje. Najpogo-
steje rastejo ob cestah, železnicah, 
gradbiščih, zapuščenih vrtovih in 
njivah ter ob rekah in potokih. 

Ljudje smo s svojim ravnanjem hote 
ali nehote te vrste razširili tudi v 
Sloveniji. Zato je prav, da se nauči-
mo, kako odgovorno ravnati, da bi 
preprečili širjenje teh vrst v nara-
vi. V naravo se razširijo po naravni 
poti s semeni, ki jih raznašajo veter, 
voda, ptice ali pa z našo pomočjo, 
če v naravo namesto v zbirni cen-
ter ali domači kompost odlagamo 
ostanke z vrtov ali kar cele rastline.
Kot poudarja Direktor Zavoda Re-
publike Slovenije za varstvo narave 

(ZRSVN) mag. Teo Hrvoje Oršanič, 
se je treba problema invazivnih vrst 
resno lotiti. Kot  največji izziv je iz-
postavil komunikacijo z državljani, 
ki zaradi nepoznavanja problema-
tike nenamerno povzročajo širitve 
tujerodnih vrst v naravo. Brez ko-
munikacije z vrtnarji in prodajalci 
rastlin pa ne moremo prepričati lju-
di, da so okrasne rastline lahko tudi 
problem, je poudarila Rozmanova. 
»Ljudje pogosto mislimo tudi, da 
bo narava naredila svoje, če zeleni 
odrez, ki ga porežemo doma, pre-
prosto odpeljemo v gozd. Ne zave-

damo pa se, da rastline zrastejo. Če 
so to tujerodne rastline, ki imajo 
invazivni potencial, pa tako v nara-
vo vnesemo vrsto, ki bo izpodrivala 
naše vrste in povzročala škodo.«
Torej, bodimo previdni in ne sadi-
mo rastlin, ki so tujerodne in inva-
zivne, če pa jih že imamo, moramo 
biti z njimi previdni, predvsem pazi-
mo, da jih ne bi širili v naravo.
Viri: Čas za Zemljo, spletni portal, 
članek Eksotične »tempirane bom-
be« v naših vrtovih.

Simon Bregar

POGODBENI DOBAVITELJ

Mali oglasi
V obdelavo oddamo urejen vinograd s 390 cepljenimi trsi različnih vrst 
na vinogradniškem hribu Lisec. Vinograd je na ravnem in ga je enostav-
no obdelovati. Elektrika in voda sta na voljo. Informacije: 041 393 833.
---------------------------------------------------------------------------------------------
Suha bukova drva prodam, metrska ali nažagana na želeno dolžino, 
dostava na dom tudi v manjših količinah (od 1 metra  dalje), cena po 
dogovoru. Informacije: 051 656 298 (Robert)
---------------------------------------------------------------------------------------------
Želim najeti manjšo hišo do 90 m2 v okolici Grosuplja ali Ivančne Gori-
ce. Kontakt: 041 962 306 (Mateja), med delovniki od 7. do 15. ure.
---------------------------------------------------------------------------------------------
Mlada družina nudi pomoč starejšim v zameno za možnost bivanja. 
Kontakt: 071 340 297
---------------------------------------------------------------------------------------------
Odkupujem stare stripe, vzamem vse. Pridem na dom, plačam, naložim 
in odpeljem.
Pošteno plačilo. Informacije: 041 276 687 (Roman)
---------------------------------------------------------------------------------------------
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Decembrski prazniki tudi v znamenju 
glasbe ambasadorja občine Ivančna 
Gorica - Marka Vozlja
Tik pred božičem, 23. decembra, je praznični čas s svojim koncertom znova polepšal 
Marko Vozelj. Športna dvorana Osnovne šole Stična je do zadnjega kotička napolnje-
na dočakala še en večer poln presežkov, čustev, nostalgije in lepih želja. Tradicionalni 
koncert Marka Vozlja in Mojstrov, poimenovan Zimska pravljica, se je tokrat odvil v 
znamenju števil 55, 33, 15 in 10. 55 let življenja, 33 let glasbene kariere, 15 let samo-
stojne glasbene poti in 10 let sodelovanja z Mojstri.
Dvorana je od prvega do zadnjega 
trenutka prepevala in se z navdu-
šenjem odzivala na zgodbe, ki jih je 
ambasador občine Ivančna Gorica 
Marko Vozelj nanizal ob najlepših 
spominih svojega življenja in  glas-
bene kariere. Vsaka njegova pe-
sem ima svojo zgodbo, svoj navdih, 
predvsem pa sporočilo, ki med po-
slušalce prinaša upanje, optimizem, 
veselje in hvaležnost. Prav to je bilo 
čutiti tudi ob nastopih glasbenih go-
stov, ki so še dodatno razvneli obi-
skovalce. Za prvo presenečenje ve-
čera je poskrbela mlada zdravnica, 
domačinka, Špela Stražišar, ki se ji 
je na odru izpolnila želja iz otroštva 
– zapeti v duetu z Markom Vozljem. 
Velikanski aplavz pa je na oder po-
spremil legendarno skupino Čuki, 
katere član je bil 18 let tudi Marko 
Vozelj. Preplet spominov na skupne 
čase so strnili v venček uspešnic, ki 
ga je prepevala vsa dvorana.
Za enega od vrhuncev večera pa 
je poskrbel še nastop Markovega 
očeta, šestinosemdesetletnega 
Braneta Vozlja, ki je skupaj s sinom, 
Mojstri in Čuki zapel nepozabno 
Slakovo V dolini tihi. Da pa je bila ta 
ganljiva gesta še popolnejša, se jim 
je iz dvorane na odru pridružila še 
Nina Pušlar.
Za poslastico večera pa je poskrbel 
en in edini Alfi Nipič s pesmijo Sil-
vestrski poljub. Praznični koncert 

Marka Vozlja in Mojstrov, ki so se ga 
udeležili tudi župan Dušan Strnad s 
soprogo in drugi gostje, se je sklenil 
z zimzelenim Čebelarjem in prisrč-

nim voščilom, ki ga je Marko name-
nil svojemu zvestemu občinstvu in 
vsem Slovencem.

Dragica Šteh

Na Štefanovo 
tradicionalni blagoslov 
konj v Šentvidu pri Stični
Na god svetega Štefana, zavetnika konj, ko v Sloveniji 
praznujemo tudi dan samostojnosti in enotnosti, je tudi 
minule praznike v Šentvidu pri Stični potekal tradicio-
nalni blagoslov konj in konjenikov. Dogodek je uspešno 
organiziralo domače Konjerejsko društvo Radohova vas.
Blagoslov je po sveti maši na šentviškem trgu opravil domači župnik Izidor 
Grošelj. Blagoslov je namenil tako konjem kot njihovim gospodarjem, ki 
jih obvaruje pred boleznimi in nesrečami. V imenu KD Radohova vas je 
zbrane nagovoril podpredsednik društva Rajko Sinjur, v imenu krajanov pa 
je prisotne pozdravil predsednik Sveta krajevne skupnosti Šentvid pri Stični 
Silvo Praznik.
Poleg domačega društva so v povorki konj sodelovali še člani Konjeniškega 
društva Ranč Prebil,  konjeniki z ranča NiceRanch iz Trnovice, iz Rock ranča 
iz Šentvida pri Stični in nekateri konjeniki iz sosednjih društev.

Gašper Stopar

Obisk Božička v Šentvidu pri Stični
Le koga so najmlajši otroci iz Krajevne skupnosti Šentvid 
pri Stični nestrpno pričakovali v četrtek, 14. 12. 2023? 
Skupaj s starši, starimi starši in drugimi so bili namreč 
popoldne povabljeni v kulturni dom. Voditeljica Meta 
Dremelj je po uvodnem pozdravu poskušala po mobil-
nem telefonu priklicati Božička, a je bila številka ves čas 
nedosegljiva. Zato so vmesni čas učenke Osnovne šole 
Šentvid pri Stični (mentorica Polona Lampret) zaigrale 
na inštrumente. Zaslužile so si dolg aplavz. 

Nato so vsi otroci, učenke in Meta poklicali Božička, ki 
se je v Šentvid pripeljal kar s konji in kočijo. Vsi so ga 
bili zelo veseli. Božiček jih je nato obdaroval z darili. 
Večina otrok je bilo zelo pogumnih in so se tudi foto-
grafirali z njim. Ko je Božiček vsem razdelil darila, se je 
s kočijo odpeljal tudi v bližnjo bolnišnico za otroke, kjer 
je obdaroval še tamkajšnje otroke, ki so trenutno na 
zdravljenju. 
Po prireditvi je sledilo prijetno druženje na prostoru 
pred kulturnim domom. 

Darja Strah
Foto: Klara Lampret in Edo Strah

Obdaritev otrok na 
Lučarjevem Kalu
Tudi na Lučarjevem Kalu nas je 23. decembra obiskal Božiček. Ker mu tetka 
Zima ne služi najbolje, je za prevoz do koče Turističnega društva Grča po-
prosil lokalnega konjarja Staneta, ki ga je s svojima črnima vrancema z ve-
seljem popeljal naokrog. Otroke je presenetil ravno sredi božične risanke, 
zato je bilo presenečenje še toliko večje. Z voza je vzel velik koš, v katerem 
mu nikoli ne zmanjka daril za pridne otroke. Obdaril je prav vsakega izmed 
njih. Otroci so Božičku zapeli nekaj pesmic, nekateri bolj navihane v stilu 
»cin, cin, cin, cin, cin, cin, gremo po bencin« spet drugi bolj tradicionalne 
in bolj všečne Božičkovim ušesom. Otroci so obljubili, da se do naslednjega 
leta naučijo še kakšno pesem več, saj mu te dajejo energijo in moč, da vsa-
ko leto znova obdaruje otroke širom sveta. Po odhodu Božička so se otroci 
posladkali s slastnimi palačinkami, ki jih je pripravila gospa Marija. 

V imenu TD Grča se Božičku in vsem njegovim palčkom in palčicam zahva-
ljujem za trud, da vsako leto znova izvabljamo iskren in prešeren nasmeh 
na njihova lica, HVALA.

Tomi Mandelj, predsednik TD Grča
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Letos zimska pravljica na Sobraškem 
pohodu
Minulo nedeljo se je v vasi Sobrače 
odvijal že 12. tradicionalni Sobraški 
pohod po bližnjih vaseh, ki sta ga 
organizirala Prostovoljno gasilsko 
društvo in Krajevna skupnost So-
brače. Dogodek je potekal po idilič-
nih zasneženih vaseh, kjer so ude-
leženci lahko v polnosti doživeli čar 
zimske pravljice.
Sončna in zasnežena nedelja je že 
sama po sebi vabila pohodnike na 
raziskovanje zasneženih planjav. 
Udeleženci so se zbrali pred gasil-
skim domom, kjer so jih pričakali 
predstavniki PGD Sobrače in KS 
Sobrače, nudili sladke dobrote ter 
tople napitke. Predsednik PGD So-
brače Matej Pečan je podrobneje 
predstavil potek dogodka, opisal 
traso in zaželel prijetno doživetje. 
Obutih v pohodne čevlje in zavitih v 
topla oblačila se je 140 pohodnikov 
podalo na pot, ki jih je vodila skozi 
slikovite, zasnežene vasi.
Trasa je potekala najprej proti pr-
vemu vzponu do Čagoške kapelice, 
kjer so se pohodniki seznanili z zgo-
dovino »Pintarjeve kapelice«. Na-
daljevali so skozi vas Bukovica, kjer 
so jih prijazno pogostili na Selanovi 
domačiji, nato pa se odpravili pro-
ti zahtevnejšemu vzponu do Felič 

Vrha. Tam so lahko pohodniki ob-
čudovali čudovit razgled po zasne-
ženih planjavah vse do belih Kamni-
ško-Savinjskih Alp. Na tem mestu je 
bil organiziran postanek s podpor-
no ekipo, ki je pohodnike razvajala 
z značilno »ocvirkovo potico« in 
toplimi napitki. Po okrepčilu in z 
nasmejanimi obrazi so se pohodni-
ki podali skozi vasi Javorje, Vrata, 
Višnji Grm, Kalce in nato zaključili 
s spustom proti Gasilskemu domu 
Sobrače. Ob prihodu na cilj jih je 

pričakal topel obrok in spominska 
majica, ki je pohodnike opominjala 
na nepozabno doživetje.
Organizatorji se iskreno zahvalju-
jejo vsem sponzorjem in podpor-
nikom. Veselijo se morebitnega 
nadaljnjega sodelovanja in vas že 
zdaj vabijo, da se pridružite tudi na-
slednje leto in sicer na 13. Sobraški 
pohod.

Tina Lokar za  
PGD Sobrače in KS Sobrače

V Temenici drsališče že 
deseto leto
V Klasju smo že poročali, da so člani in članice Športno-izobraževalnega 
društva Temenica tudi v letošnji zimi strnili moči in poskrbeli za zimsko 
zabavo na temeniškem drsališču. Drsališče v Temenici to zimo obratuje že 
10. leto. Marsikje so v veselem decembru odprli večja in manjša drsališča, 
ki so vselej dobro obiskana. Že kar nekaj let pa mlado in staro drsa v Teme-
nici. To je možno zlasti po zaslugi prizadevnih in iznajdljivih domačinov, ki 
so svoje znanje, predvsem pa veliko zagnanost, koristno uporabili, da so 
sestavili sistem za zmrzovanje vode in postavili drsališče. Seveda so naleteli 
pri tem na vrsto izzivov in tehničnih napak, ki pa jih leto za letom uspešneje 
odpravljajo. Poudariti je treba, da na sistem delovanja močno vplivajo tudi 
vremenske razmere. A s potrpežljivostjo in dobro voljo jim odlično uspeva. 
Drsališče na športnem igrišču pri podružnični šoli je tudi letos dobro obi-
skano, tudi po zaslugi družabnega in zabavnega programa, ki ga pripra-
vljajo zlasti za otroke. Poleg teg je drsališče postalo pravi kraj za druženje 
v večernem času, ki privabi tudi odrasle, tudi takšne, ki si drsalk ne na-
denejo. Na svoj račun lahko pridejo res vsi ljubitelji drsanja, tudi tisti bolj 
tekmovalni, ki radi prekrižajo hokejske palice. 

Pohod na Trdinov vrh 
(1178 m)
Planinsko društvo Polž se je v sodelovanju s Planinskim društvom Krka 
Novo mesto na praznični torek, 2. 1. 2024, udeležilo 31. tradicionalnega 
zimskega vzpona na Trdinov vrh. Zbor vseh pohodnikov je bil ob 8.30 na 
parkirišču pri cerkvi v Gabrju in zbralo se nas je okrog 50, od tega smo bili 
številčnejši predstavniki Polžkov. Po uvodnem pozdravu in voščilih smo se 
podali na pot. Vreme nam žal ni namenilo prvega januarskega pohoda po 
zasneženih poteh, smo pa vseeno dobre volje in zagnano zagrizli v precej 
blatno pot proti Planinskemu domu pri Gospodični na Gorjancih. Pri domu 
smo bili vsi udeleženci pohoda postreženi s toplim čajem, dišečim kuhanim 
vinom ter domačimi piškoti in štrukeljci izpod rok članic PD Krka. Po kraj-
šem počitku in prijetno okrepčani smo se povzpeli na Trdinov vrh, kjer smo 
bili deležni nekaj sončnih žarkov in čudovitega razgleda nad meglo v dolini. 
Pohod smo nadaljevali preko košenic in gorjanskega gozda do Miklavža. 
Sledil je povratek do Gospodične, kjer se je skupina pohodnikov nekoliko 
razdelila – eni so takoj nadaljevali s spustom do avtomobilov, drugi pa so 
naredili krajši ali daljši postanek v domu ter dokončno izpraznili nahrbtnik 
ali pa si privoščili kaj slastnega iz odlične ponudbe. Vsak si je torej naredil 
zaključek pohoda po svoje in tako je bila opravljena prva tura v letu 2024, z 
upanjem na čim več skupnih osvojenih vrhov tudi v tem letu. 

Silva Huč
VEČER ODLIČNE GLASBE
12. 4. 2024  |  20.00  |  Šentvid pri Stični 

PRODAJA KART:
CVETLIČARNA ZVONČEK, Šentvid pri Stični
CVETLIČARNA ANDREJA, Ivančna Gorica
BAR NA PLUSKI, Radohova vas
BENCINSKI SERVISI Petrol, OMV, Shell
TRAFIKA 3DVA

KARTA JE ODLIČNO DARILO ZA 
PRIHAJAJOČE PRILOŽNOSTI: 
• valentinovo
• dan žena, dan mučenikov
• materinski dan
• rojstni dan ali pa 
• kar tako za lepši dan!

  VABLJENI!

TOMISLAV BRALIC 
&KLAPA INTRADETOMISLAV BRALIC ´

KVATROPIRCI

Kot pravijo člani Športno izobraževalnega društva Temenica, bo drsanje na 
voljo vse do konca februarja, torej tudi v času zimskih šolskih počitnic. Da 
bo le še vreme sodelovalo. In seveda, drsalke si je možno tudi izposoditi. 
Vabljeni.

Matej Šteh



1313januar 2024 številka 1 Krajevne skupnosti

l e s e n a   h i š a

modeko
zasnovano v PILLAR

www .pil lar.si; modeko@pillar.si

0 4 1 6 4 4 4 9 5

PILLAR d .o.o. 
Osl ica 
Ivanèna Gorica

Hitro in strokovno izdelujemo  

arhitekturne  zasnove in 

IDEJNE PROJEKTE 

lesenih, stanovanjskih objektov

( IDP)

ZŠAM Ivančna Gorica 

Varno v prometu
Ob začetku leta je čas bilance minulega leta.
Lokalne skupnosti, podjetja in usta-
nove ter seveda tudi društva po-
gledamo, kaj dobrega smo postorili 
in iščemo razloge ter možnosti za 
tisto, kar nam morda ni najbolje 
uspelo. Združenje šoferjev in avto-
mehanikov /ZŠAM/ Ivančna Gorica 
je nevladna organizacija v javnem 
interesu. Ta status pa je podeljen le 
tistim, ki imajo s svojim delom kaj 
pokazati.
V ZŠAM Ivančna Gorica se analize 
dela lotimo v času pred zborom čla-
nov, torej pred občnim zborom. Na 
različnih področjih smo aktivni sko-
zi vse leto. Pri svojem delu sodelu-
jemo z Javno agencijo RS za varnost 
v prometu, z Zvezo združenj šofer-
jev in avtomehanikov Slovenije, s 
Policijo, še posebno aktivno pa je 
naše sodelovanje z Občino Ivančna 
Gorica in z njenim Svetom za pre-
ventivo. 
Združenje ni več le stanovska orga-
nizacija šoferjev in avtomehanikov. 
S svojo vpetostjo v življenje lokalne 
skupnosti je tak nivo že davno pre-
rasla. Naša primarna naloga in ak-
tivnosti so usmerjene v delovanje  
preventive in varnosti v prometu 
na območju lokalne skupnosti. Za-
vedamo se, da bo v prometu varen 
le tisti udeleženec, ki je s pravili do-
bro seznanjen, ki se po njih ravna in 
upošteva dejstvo, da v prometu ni 
sam.
Današnji način življenja in njegov 
tempo pogosto odvračata pozor-
nost od prometa in nas potiskata v 
nevarnost, vse prevečkrat celo mi 
kot udeleženci predstavljamo ne-
varnost drugim.
Vzgoja posameznika za varnega 
udeleženca v prometu pa se začne 
že v rosnih letih.
Tako prostovoljci ZŠAM vsako leto 
sodelujemo z vodstvi šol in pedago-
gi pri izvedbi kolesarskih izpitov za 
učence 5. razreda. V Stični, Šentvi-
du, Višnji Gori, Krki in Zagradcu je 
v preteklem letu 215 ur, 23 prosto-
voljcev pomagalo učiteljem pri pri-
pravi in izpeljavi kolesarskih izpitov.
Ob začetku šolskega leta smo čla-
ni ZŠAM en teden prisotni na vseh 
večjih prehodih za pešce pri vseh 
devetih šolah v občini. S svojo pri-
sotnostjo skušamo prispevati, da 
bi bila otrokova pot v šolo kar se 
da varna. Šolarje varno pospremi-
mo čez prehode prometnih cest 
in jih hkrati opozorimo o pomenu 
varnega in odgovornega ravnanja 
pešca in kolesarja v prometu. Star-
še in ostale udeležence v prometu 

pa že s svojo prisotnostjo ob cesti 
opozarjamo na previdno vožnjo ob 
povečani udeležbi najranljivejše 
skupine udeležencev v prometu. V 
okviru šolske prometne službe pa 
v okolici največjih štirih šol v občini 
tedensko akcijo podaljšamo še za 
en teden.
Javna agencija RS za varnost pro-
meta je v začetku šolskega leta v 
sklopu projekta »Pasovček potuje 
po Sloveniji« z maskoto »Pasovček« 
obiskala učence prve triade šole v 
Višnji Gori.  Naši člani so bili priso-
tni tudi v tej akciji. V minulem letu 
je tako na akcijah v začetku šolskega 
leta sodelovalo 29 članov  in opravi-
lo 349 ur prostovoljnega dela.
Poleg zgoraj opisanih akcij, kjer je 
udeleženih največ članov in opra-
vljenih največ ur prostovoljnega 
dela, smo izvedli še kar nekaj, za 
varnost nič manj pomembnih akcij:
»Bodi nedosegljiv« je akcija »mobi-
tel«. Udeležencem v prometu deli-
mo letake in jih opozarjamo, kako 
pomembno je, da  med vožnjo ne 
uporabljamo telefona. Pa ne gre 
samo za  voznike. Ni osamljen pri-
mer pešca, ki zatopljen v pogovor 
brez predhodnega pogleda na ce-
stišče stopi na prehod za pešce. Ker 
ima tam pač pravico prečkati cesto. 
Ni se pa prepričal, če je to tudi var-
no.
»Varnostni pas-bodi pripet« je akci-
ja, kjer opozarjamo kako je za var-
nost potnikov pomembna  uporaba 
varnostnega pasu. Pa ne le za voz-
nika, tudi za sopotnike. Na tej akciji 
vse prepogosto opažamo nepripete 
sopotnike. Predvsem otroke na za-
dnjih sedežih.
»Ustavi se! Vlak se ne more« je ak-
cija, ki je namenjena opozarjanju 
na nevarnost pri prečkanju neza-
varovanih nivojskih prehodov čez 
progo. Opozarjali smo na to, kako 
pomembna je dodatna previdnost 
ali je res varno prečkati progo. Da 
se prepričamo, ali morda ne prihaja 
vlak. Žal je v naši občini kar nekaj 
takih prehodov, ki so terjali svoj 
kruti davek.
»Varno s skirojem«  je akcija, s ka-
tero smo opozorili vse številčnejše 
udeležence v prometu na električ-
nih  skirojih. Predvsem za mlade 
je skiro priročno in zabavno vozilo, 
hkrati pa hitro in v rokah razigrane-
ga voznika z mislimi, bog si ga vedi 
kje, sila nevarno.
»Le brezhibno vozilo je varno vozi-
lo« je akcija, ki jo naši člani skupaj s 

policijo izvedejo ob začetku zimske 
sezone. Za voznike zna biti včasih 
nekoliko zoprna, a je za njihovo var-
nost in varnost ostalih udeležencev 
v prometu sila pomembna.

»Teden mobilnosti« je Evropski 
projekt, ki ga je koordinirala Občina 
Ivančna Gorica. Tudi tu ni manjkala 
naša prisotnost.

Še na te udeležence v prometu ne 
smemo pozabiti oz. so si pri naših 
aktivnostih zaslužili pozornost. To 
so motoristi. Tako kot pešci, kole-
sarji in skiroji je tudi motoristov, 
predvsem v lepem vremenu na ce-
stah, vse več. Občina Ivančna Gori-
ca je zanje zelo zanimiva. »Motorist 
za vedno« je akcija, ki se je morala 
zaradi slabega vremena iz glavne 
ulice Ivančne Gorice preseliti v pre-
davalnico. Na veselje organizatorjev 
je bilo predavanje dobro obiskano.

Tik pred koncem leta pa nam je 
uspelo za krajane izpeljati še pre-
davanje o vožnji v krožnih križiščih. 
S pomočjo video predstavitve sta 
nam policist in sodelavec z dolgo-
letnimi izkušnjami izvajalca varne 
vožnje na poligonu uspela nazorno 
predstaviti pravila in pasti vožnje v 
krožiščih. Polna predavalnica, odzi-
vi in vprašanja udeležencev so potr-
dili, da je tako predavanje zaželeno 
in potrebno. Če bo, oz. ko bo posta-
vljeno predvideno krožišče »pri Ho-
ferju« pa bomo z vsemi krajani, ki si 
boste to želeli, izvedli še praktično 
vožnjo po krožiščih Ivančne Gorice. 
Skupaj z usposobljenim inštruktor-
jem si boste tako lahko osvežili zna-
nje vožnje v krožiščih.

Prepričana sem, da je še kakšna 
akcija varnosti v prometu, ki smo 
jo člani ZŠAM opravili v letu 2023 
in na tem mestu ni omenjena. Ve-
liko ur in lahko rečem, veliko delo 
je bilo opravljeno. Seveda pa vsega 
tega ne bi bilo mogoče izvesti brez 
podpore Občine in občinskega sve-
ta z županom na čelu in Svetom za 
preventivo v občini Ivančna Gorica.

Občinska podpora, prijazen in str-
pen odziv občanov na naše akcije 
so tisto »gorivo«, ki nas prosto-
voljce poganja in priganja, da se 
vsake akcije lotimo odgovorno in 
brez razmišljanja o osebnem odre-
kanju. Stari rek pravi «kar seješ, to 
žanješ«. Člani ZŠAM Ivančna Gorica 
očitno sejemo dobra semena, saj je 
žetev v smislu opravljenega dela za 
varnejše in prijazno bivanje v občini 
Ivančna Gorica vsako leto obilna.

Zapisala Silva Korevec

Čevlji za pohodnike
Pohodniška sekcija Društva upokojencev (DU) Ivančna Gorica sodi ne le na 
občinskem in regionalnem, ampak tudi na državnem področju med znane 
in opazne. Letos je opravila 23 pohodov, od manj zahtevnih (8) preko sre-
dnje zahtevnih (5), zahtevnih (9) do zelo zahtevnega (1).

PUSTNO RAJANJE V DOBU
Vabljeni na pustno rajanje, ki bo

v nedeljo, 11. februarja 2024, 
točno ob 14.03,

na igrišču za gasilnim domom.

 
Vabljene velike in male maškarce, zaželene 

skupine ter ljudje dobre volje.

Po končanem zadnjem, v soboto sredi decembra, so se pohodniki zbrali v 
znanem ivanškem lokalu, se okrepčali in prejeli priznanja za leto 2023, od 
leta 2007 že šestnajstič zaporedoma: bronasti čevelj za 6 do 10 udeležb, 
srebrnega za 11 do 15 in zlatega za 16 do 23 udeležb na pohodih. Ob tem 
so se posebej zahvalili neumornima in zagnanima organizatorkama, Ljubi 
in Olgi, ter Danetu, neustrašnemu in zvestemu šoferju avtobusa.
Posebej so zaploskali Ljubi Štrubelj, ki že kar četrt stoletja skrbi za to, da 
pohodi so, da pohodniki redno skrbijo za zdravo telo, kondicijo in svoj 
imunski sistem, pa tudi, da ob koncu leta vsak prejme pravično priznanje.
Vseh pohodov se je letos udeležilo 526 pohodnikov. Pogosto se jim pridru-
žijo člani DU Šmarje-Sap.

Matjaž Marinček
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Kako velikost krožnikov vpliva na to, 
koliko pojemo?
Ljudje večinoma uživamo hrano, po-
streženo na krožnikih. Od leta 1900 
se je povečala velikost krožnikov za 
skoraj 23 %. Premer krožnika se je 
povečal od približno 24,4 centimetra 
na 30 centimetrov. Velikost krožni-
ka se je povečala tako v gostinskih 
obratih, kot tudi v domačem okolju. 
Na videz banalna sprememba pa je 
vzrok spremembam v psihologiji pre-
hranjevanja in pomembno vpliva na 
prehranske navade ljudi.
V povprečju se na večjih krožnikih 
postreže večja količina hrane.  Raz-
merje med količino hrane in veliko-
stjo krožnika je sicer ohranjeno, kar 
povzroči učinek vizualne prilagodi-
tve. Kot se prilagodi naše dojemanje 
o velikosti krožnikov, se spremeni 
tudi zaznavanje o normalni, običajni 
velikosti obroka. 
Vse večji obroki tako sčasoma posta-
nejo normalni, običajni. 
Velikost krožnika tako vpliva na vnos 
hrane in usmerja socialne norme o 
priporočeni količini zaužite hrane. 
Na odmerjanje hrane poleg velikosti 
krožnika vpliva tudi barvni kontrast 

med ozadjem, krožnikom in živilom 
na krožniku. Na tovrstne vplive so 
bolj občutljivi moški. Večji krožniki 
tako posredno pripomorejo k večje-
mu energijskemu vnosu in debelosti.
Splošni uporabi večjih krožnikov pri-
pisujejo tudi prenajedanje, ki vodi 
v debelost. S prenajedanjem se po-
večajo zaloge maščobe v telesu ter 
telesna masa pri posameznikih. Za 
preprečevanje debelosti in njenih 
posledic so nujne strategije za izbolj-
šanje ter ozaveščanje o zdravih pre-
hranjevalnih navadah. 
Lastnosti postreženega pomemb-
no vplivajo na dojemanje količine 
obroka. Enako količino hrane ljudje 
zaznavajo kot manjšo, če je obrok 
postrežen na velikem krožniku, zato 
si nezavedno postrežejo večjo količi-
no hrane in s tem ohranjajo razmerje 
med velikostjo krožnika in količino 
hrane. To vodi v povečan obrok in s 
tem večji energijski vnos. 
Na količino zaužite hrane pa lahko 
vpliva tudi način, kje in kako so nam 
hrano postregli. Če je hrana postre-
žena na privlačen način in v privlač-

nih okoliščinah, jo posameznik v 
povprečju zaužije več. Kot primer 
so avtorji navedli uživanje obrokov v 
samopostrežni restavraciji. Ugotovili 
so povezavo med uživanjem hrane 
v samopostrežni restavraciji in med 
prenajedanjem. V kolikor ljudje med 
hranjenjem gledajo televizijo ali ra-
čunalnik, v povprečju zaužijejo večje 
količine hrane.  
Če bi ljudje začeli spet uživati obroke 
na manjših krožnikih, bi se zmanjšala 
količina zaužite hrane.  Strokovnja-
ki se vse bolj zavedajo, da na posa-
meznikovo zaznavanje kvantitete in 
kvalitete postrežene hrane vplivajo 
različne lastnosti postrežbe.  Izsledki 
raziskav s področja psihologije po-
membno vplivajo na oblikovanje pre-
hranskih smernic. Prehranske smer-
nice predlagajo uporabo manjših 
krožnikov. Verjetno je, da bi uporaba 
manjših zmanjšala količina zaužite 
hrane in s tem tudi prenajedanje in 
debelost. 

Kristina Zeme, dipl. dietet,  
CKZ Ivančna Gorica

Kje: v veliki
predavalnici

zdravstvenega doma

Izvajali bomo:

3.vizualizacijo

Prijave in info:
01 620 47 81

ckz@zd-ivg.si

Zdravstveni dom Ivančna Gorica 
vabi na brezplačne skupinske delavnice

S seboj prinesite kartico
zdravstvenega zavarovanja.

TEHNIKE
SPROŠČANJA

februar, marec, april 2024

2.postopno
mišično
sproščanje

1.dihalne vaje 

Spustite ljubezen z verige: Zakaj se 
psi najbolje počutijo, ko živijo skupaj 
z ljudmi

je v nasprotju z bistvom druženja, 
saj psom onemogoča čustveno po-
vezanost, po kateri hrepenijo, in 
izpolnitev, ki jo prinaša dejstvo, da 
so sestavni del gospodinjstva. Psi 
imajo čustvene potrebe, ki prese-
gajo zgolj fizično oskrbo. Življenje v 
neposredni bližini človeške družine 
jim omogoča vzpostavljanje globljih 
čustvenih vezi, kar zmanjšuje stres 
in tesnobo. Psi se dobro počutijo 
zaradi ljubezni in pozornosti, ki so 
ju deležni, ko so aktivni del našega 
življenja.
Skupno življenje omogoča tudi 
učinkovitejšo vzgojo in šolanje, saj 
smo zaradi sobivanja lastniki v to 
primorani in se temu ne moremo 
izogniti. Psi se naučijo »prečitati« in 
razumeti razpoloženje svojih ljudi, 
naučijo se pravilnega vedenja in po-
stanejo dobro prilagojeni člani dru-
žine. Tesen odnos spodbuja upora-
bo pozitivnih metod šolanja, kjer 
nagrajujemo želeno vedenje, kar 
ustvarja boljše vedenje psov, ki ra-
zumejo ukaze in se nanje odzivajo. 
Skupen življenjski prostor omogoča 
dosledno vzgojo in šolanje, rezultat 
pa so psi, ki prinašajo veselje in har-
monijo v gospodinjstvo, za okolico 
pa niso obremenjujoči. 
Puščanje psov zunaj v težkih vre-

menskih razmerah, pa naj gre za 
hud mraz ali vročino, ogroža nji-
hovo zdravje. Zagotovitev varnega 
notranjega bivanja pomeni zaščito 
pred ekstremnimi vremenskimi raz-
merami ter preprečuje bolezni in 
nelagodje, povezano z izpostavlje-
nostjo le tem.
Zapiranje v pesjake ali pripenjanje 
na verige lahko pri psih povzro-
či razvoj kompulzivnih vedenj in 
agresije. Pomanjkanje nadzora nad 
njihovim okoljem in dražljaji, ki pri-
hajajo iz njega (prosto sprehajajo-
če se mačke, draženje mimoidočih 
…) prispeva k stresu in vedenjskim 
težavam. Psi, ki sobivajo z ljudmi, 
imajo praviloma bolj nadzorovano 
in skrbno okolje, brez negativnih 
dražljajev in seveda tako, ki razvija 
pozitivno vedenje.
Slovenija se zaveda pomena huma-
nega ravnanja s psi, zato je novem-
bra 2023 naredila napreden korak 
in z zakonom prepovedala življenje 
psov na verigah. Ta zakonodajna 
poteza odraža razumevanje, da si 
psi zaslužijo življenje, ki je v skladu 
z njihovo družabno naravo, in pou-
darja zavezanost njihovemu dobre-
mu počutju.
Pravo sobivanje vključuje sprejema-
nje naših psov kot cenjenih članov 
družine. Ko jih zapremo v pesjak 
ali priklenemo na verigo, ogrozimo 
samo ogrožamo jedro naše poveza-
ve. Skupno življenje ni le razkošje, 
temveč je dokaz naše zavezanosti 
k njihovi sreči in dobremu počutju. 
Zato tistim, ki izpovedujejo ljube-
zen do svojih psov, svetujemo, da 
psom odprejo vrata svojih domov. 
Psi zaslužijo toplino naših domov in 
objem naših src, kajti živeti skupaj 
pomeni dati ljubezen, ki nam jo naš 
ljubljenec bogato povrne.

Vsebino omogoča trgovina za male 
živali Petish iz Ivančne Gorice 

Pravila glede privezovanja psov. Kršitelje čaka globa 
v višini od 800 do 1200 eur
V Zakonu o zaščiti živali (ZZZiv) so 1. januarja 2023 stopile v uporabo nova 
pravila, kjer določa privezovanje kot prepovedano ravnanje, razen v določe-
nih izjemah. 
Dopolnjen Zakon o zaščiti živali (Uradni list RS, št. 38/13 – uradno prečiščeno 
besedilo, 21/18 ZNOrg, 92/20 in 159/21) določa privezovanje psov kot pre-
povedano ravnanje v prvem odstavku 15. člena. V drugem odstavku istega 
člena določa izjeme. Pse je dovoljeno privezovati zaradi zagotavljanja nadzo-
ra in fizičnega varstva na javnih mestih, zaradi oskrbe, zdravljenja ali šolanja, 
med vadbo v okviru tekmovanj, lova ali drugih dejavnosti, v katerih je pes 
udeležen, za počitek ali prenočitev na potovanju ali pri bivanju na območjih, 
kjer je vstop psom prepovedan.
Dopuščeno je tudi privezovanje psa, če se pes ne more zaplesti v verigo in 
ima dovolj prostora za tekanje na tekaču, kar je kot izjema navedeno v h) 
točki drugega odstavka 15. člena: Ne glede na določbe prvega odstavka, je 
dovoljeno privezovati pse s širokimi ovratnicami, ki niso na zateg ali z oprsni-
cami na vodoravno vodilo, ki je dolgo najmanj pet metrov in je najmanj dva 
metra nad tlemi, s privezom, ki psu omogoča najmanj štiri metre gibanja v 
obe stranski smeri od vodoravnega vodila.
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 »Kinder backen Kekse«  
oziroma »We bake 
cookies«
Na OŠ Stična smo v ponedeljek, 18. 12. 2023, organizirali popoldanske 
medpredmetne gospodinjsko-nemško-angleške delavnice »Kinder backen 
Kekse« oz. »We bake cookies«.  
Tema delavnic je bila predpraznično obarvana: učenci so s pomočjo go-
spe Katje Kek Potokar pekli božične piškote in vaflje, istočasno smo učitelji 
tujih jezikov učence učili nemške in angleške besede sestavin za piškote 
ter izdelovali plakate, na katerih smo poskušali predstaviti prihajajoče pra-
znične dni.
Sodelovali so zainteresirani učenci šestih razredov. Tisti, ki so bili vključeni 
v ustvarjanje, so se lahko med delom naučili nekaj novih besed, fraz in ku-
harskih veščin. Ugotovili smo, da takšne delavnice učence zelo zanimajo. 
Tako menijo tudi učenci sami in so mnenja, da se ob kuhinjskem delu lahko 
veliko koristnega naučijo.
Medpredmetna povezava gospodinjstva, angleščine in nemščine je bila 
zelo učinkovita tako za nas učitelje kot za učence in jo bomo še kdaj po-
novili.

Aktiv učiteljev za tuje jezike

Moderni učitelj v ustvarjalnem učnem okolju – Erasmus+ in OŠ 
Stična na Islandiji
V okviru Erasmus projekta, z naslo-
vom Moderni učitelj v ustvarjalnem 
učnem okolju, ki na Osnovni šoli 
Stična poteka že od avgusta 2022, 
sva se učiteljici naravoslovja Eliza-
beta Kadunc Križaj ter učiteljica an-
gleščine in koordinatorka Erasmus 
programov na OŠ Stična, Katja To-
mažinčič, odpravili na strokovno iz-
obraževanje v deželo ognja in ledu 
– na Islandijo.
Udeležili sva se strukturiranih te-
čajev na temo »Innovative Metho-
dology and ICT tools« ter »Project 
Management and Educational vi-
sits«. Enotedensko izobraževanje 
je potekalo v prestolnici Islandije, 
Reykjaviku, in navkljub resnično 
neprijaznim vremenskim pogo-
jem, kjer so se sneg, močan veter 
in sonce izmenjevali na 20 minut, 
sva uspešno pridobivali nova zna-
nja na področju vodenja projektov 
ter digitalizacije. Izobraževanja se 
je udeležilo več kot 100 udeležen-
cev iz 28 različnih držav in tako sva 
poleg znanja spoznavali še učitelje 
drugih evropskih šol, ki so pokazali 
interes za  prihodnje sodelovanje v 
Erasmus projektih, bodisi pri  izme-
njavi učencev bodisi kot gostitelji 

pri sledenju na delovnem mestu.
V okviru strukturiranega tečaja 
»Project management and Edu-
cational visits« smo večino časa 
posvetili delavnicam, na katerih 
smo se udeleženci posvetili vsem 
podrobnostim pisanja prijavnice za 
projekte KA1 ter se seznanili z raz-
ličnimi možnostmi pri izpolnjevanju 
različnih delov prijavnice – od za-
stavljanja projektnih ciljev in nalog 
do podrobnosti finančnega dela, 
evalvacije in razširjanja rezultatov. 
V okviru tečaja smo obiskali tudi 
dve osnovni šoli ter eno srednjo 
poklicno šolo. Obiskali smo osnov-
ni šoli v Framhaldsskólinnu in Ri-
maskoliju in srednjo poklicno šolo 
v Mosfellsbaerju, kjer so nas toplo 
sprejeli. Udeleženci tečaja smo 
spoznavali podrobnosti islandskega 
izobraževalnega sistema. Osnovno-
šolsko izobraževanje je obvezno za 
učence od 6 do 16 leta. Predmetnik 
je zelo raznolik, saj poleg osnovnih 
predmetov, kot so islandščina, ma-
tematika, geografija, zgodovina, za-
jema  tudi predmete o življenjskih 
spretnostih, šahu, šivanju in pla-
vanju. Velik poudarek je na učenju 
tujih jezikov, saj se že v 1. razredu 

začnejo učiti danščine, v 4. razredu 
pa še drugi tuji jezik – angleščino. 
Učitelji spodbujajo kritično razmi-
šljanje in razmišljanje izven okvirov 
ter ustvarjalnost. Izobraževanje je 
brezplačno, starši plačajo le topel 
obrok ter izvenšolske dejavnosti, 
ki potekajo v popoldanskem času.  
Šola in starši tesno sodelujejo in so 
osredotočeni na napredek in pod-
poro učencem, ki to potrebujejo. Is-
landski izobraževalni sistem močno 
podpira  vključujoče izobraževanje, 
ki nudi enake izobraževalne mo-
žnosti vsem učencem, tudi takim 
s posebnimi potrebami. Učenci, 
ki potrebujejo dodatno strokovno 
pomoč, imajo na voljo učitelje ozi-
roma študente različnih strokovnih 
usmeritev, ki jim pomagajo pri izo-
braževalnem delu.
V okviru strukturiranega tečaja »In-
novative Methodologies and ICT 
tools« pa je učiteljica naravoslovja 
spoznavala napredno metodologi-
jo pri uvajanju pedagoških vsebin. 
Poudarek je bil na različnih spletnih 
orodjih, ki omogočajo bolj plastičen 
prikaz učnih vsebin, hkrati pa delu-
jejo motivacijsko na učence. Sple-
tna orodja, ki so najbolj navdušila, 

so bila Body planet (s pomočjo tega 
orodja si lahko ogledamo notranje 
organe), Goconqr, Nearpod, Poll 
Everywhere, orodja za kreiranje 
QRcode, PLikers in podobni. Cilji te-
čaja so bili pridobivanje spretnosti 
pri uporabi spletnih aplikacij, ki bi 
lahko obogatile ter nadgradile pouk 
ter spodbujanje projektnega in sa-
mostojnega dela pri učencih.
Udeležba na strokovnem izobra-
ževanju v tujini vedno predstavlja 
izziv in hkrati tudi možnost, da po-
kukamo izven meja naše prelepe 

Slovenije. Spoznavanje različnih pe-
dagoških prijemov, načinov dela ter 
primerov dobrih praks nas naredi 
boljše in nas spodbudi, da začne-
mo razmišljati, kako bi lahko katero 
izmed videnih strategij prenesli v 
svoje delo. Velikokrat pa je ravno 
to izobraževanje tisto, ki nam po-
kaže, da se slovensko šolstvo brez 
zadrege lahko postavi ob bok večini 
evropskih izobraževalnih sistemov.

Katja Tomažinčič, prof. 
in Elizabeta Kadunc Križaj, prof.

Cesta občine Hirschaid 1, 1295 Ivančna Gorica
tel: 01 7887 260, fax: 01 7887 265
e-mail: tajnistvo@os-sticna.si

VPIS OTROK V PRVI RAZRED OSNOVNE ŠOLE ZA ŠOLSKO LETO 2024 / 2025

Po Zakonu o osnovni šoli (v nadaljevanju ZOŠ) morajo starši v 1. razred osnovne šole vpisati otroke, ki bodo v 
koledarskem letu, v katerem bodo začeli obiskovati šolo, dopolnili šest let (roj. od 1. 1. 2018 do 31. 12. 2018; 
45. člen  ZOŠ). Starši vpišete otroka v osnovno šolo v svojem primarnem šolskem okolišu v skladu z obvestilom, 
ki ga boste prejeli na dom. Vpis bo potekal po naslednjem razporedu:
• na matični šoli v ponedeljek, 12. 2. 2024 in sredo, 14. 2. 2024, v času med 7.00–10.00 ter 13.00–18.00 za 

šolski okoliš: 
 - matična šola (Ivančna Gorica)
 - Stična
 - Muljava
• na podružnični šoli v Višnji Gori v torek, 13. 2. 2024, v času med 7.00–10.00 ter 13.00–18.00 za šolski 

okoliš Višnje Gore.
Naknadni vpis bo možen po dogovoru na telefonski številki 01 78 87 264 (za matično šolo, Stično in Muljavo) 
ter na 01 620 74 42 (za Višnjo Goro). 
Z otroki se bomo prvič srečali v mesecu juniju, ko bodo v šolo prišli skupaj s svojimi starši.

Vodstvo šole 

OBVESTILO O  VPISU V 1. RAZRED

V skladu s 45. členom Zakona o osnovni šoli (Ur. list RS št. 81/2006 in 
63/2013) so v šolskem letu 2024/2025 šoloobvezni vsi otroci, ki so ro-
jeni v koledarskem letu 2018. Starši vpišete otroka v osnovno šolo v 
svojem primarnem šolskem okolišu. 
Vpis v prvi razred osnovne šole za šolsko leto 2024/2025 bo za šolske 
obveznike iz okoliša Osnovne šole Ferda Vesela Šentvid pri Stični po-
tekal od ponedeljka, 5. 2., do ponedeljka, 12. 2. 2024, v Osnovni šoli 
Ferda Vesela Šentvid pri Stični.
Spoštovani starši, vpis bo potekal v pisarni pedagoginje Osnovne šole 
Ferda Vesela Šentvid pri Stični, v prostoru št. 405. 
K vpisu vabljeni starši skupaj z bodočim prvošolcem. Prosim, da s sabo 
prinesete otrokovo davčno številko. Morebitno zadržanost oziroma 
vprašanja v zvezi z vpisom sporočite šolski svetovalni delavki Ireni No-
vak na tel. št. 01 78 87 804 ali na e-naslov irena.novak@osferdavesela.
si.
Starši otrok s stalnim in začasnim bivališčem v našem šolskem okolišu 
boste vabilo na vpis dobili po pošti.

OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični

Zagradec 33, 1303 Zagradec
T: 01 620 74 15, E: tajnistvo@
sola-zagradec.si, S: www.os-za-
gradec.si

OBVESTILO  
O  VPISU  

V 1. RAZRED

Osnovna šola Zagradec obve-
šča, da bo VPIS V 1. RAZRED 
za šolsko leto 2024/25 potekal 
v mesecu februarju 2024. Vpi-
sovali bomo otroke, ki bodo v 
koledarskem letu (1. 1. 2024-
31. 12. 2024) dopolnili starost 
6 let in tiste, ki jim je bilo v 
preteklem šolskem letu šola-
nje odloženo. Starši bodočih 
novincev bodo vabilo na vpis 
s podrobnejšimi informacijami 
prejeli po pošti na dom. 
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Srednja šola Josipa 
Jurčiča ima državno 
prvakinjo v šahu 
Na srednji šoli Josipa Jurčiča imamo izjemno generaci-
jo mladih šahistov, ki vadijo in nastopajo pod mentor-
stvom profesorja Borisa Osolnika. Ekipa šahistov se je v 
nedeljo, 14. januarja, odpravila v Maribor, kjer je v dvo-
rani zavoda Antona Martina Slomška potekalo državno 
prvenstvo v šahu za srednje šole. 
Tekmovanja se je udeležilo 55 igralcev, ki jih je čakal zelo intenziven dan.  
Igrali so 9 kol po švicarskem sistemu, in sicer po pravilih FIDE za pospešeni 
šah – 10 minut plus 5 sekund na potezo. Tekmovanje je potekalo skoraj 
sedem ur in naši šoli prineslo izjemne rezultate. Gimnazijka in letos ma-
turantka Srednje šole Josipa Jurčiča Tjaša Pajek, ki je na tekmovanje prišla 
z najvišjim ratingom, je upravičila status favoritke, dosegla največ točk in 
postala državna prvakinja. Tjašin uspeh sta dopolnila še Jan Goličnik s 17. 
in Jošt Rupnik s 27. mestom. 

Boris Osolnik

Božiček za en dan
Vsak december prinaša s seboj ne-
kaj posebnega, tudi občutke čarob-
nosti, topline in prijaznosti. Prazniki 
so pred vrati in tako otroci kot odra-
sli že komaj čakamo na darila, ki jih 
bo Božiček pustil pod jelko. V leto-
šnjem letu smo s pomočjo projekta 
Božiček za en dan spet tudi učenci 
Srednje šole Josipa Jurčiča Ivančna 
Gorica dobili priložnost pričarati 
radost in srečo v srca tistim, ki jim 
življenje morda ni naklonilo najlep-
še poti. 
Dobrodelni projekt Božiček za en 
dan že od leta 2012 z mešanico 
ustvarjalnosti in humanosti nudi 
ljudem priložnost razdajanja. Je 
popolnoma neprofiten in izpeljan 
v celoti s prostovoljci. Za projektom 
stojita Zavod 364 in skupina posa-
meznikov, ki iz želje po ustvarjanju 
dobrega projekt vodijo in v njem 
sodelujejo na vseh ravneh. S krea-
tivnostjo »zapakirana škatla«, pol-
na ljubezni in dobrote, otrokom, 
najstnikom in starostnikom pričara 
nasmeh na obraz. Majhna škatla za 
VELIK nasmeh. 
Vsak oddelek Srednje šole Josipa 
Jurčiča je v  ta namen pripravil da-
rilo, lepo zavito škatlo, polno do-
brot. V celotni akciji je bilo zbranih 
več kot 13 000 daril, projektu pa je 
bilo namenjenih več kot 70 zbirnih 
mest. 
V projektu obdarovanja je naša šola 
letos sodelovala tretjič, prvič pa 
smo se na pobudo profesorice Pe-
tre Metul znašli tudi v vlogi škratov. 

Za nekaj ur smo se 30. novembra 
2023 podale v skladišče enega od 
zbirnih mest v Ljubljani dijakinje 
prostovoljke in se prepustile pra-
zničnemu vzdušju ter pomagale 
razvrščati darila. 
Številna darila smo najprej iz kom-
bija naložile na palete, nato pa  smo 
jih s pomočjo nakupovalnih vozičk-
ov razporejale na posamezne pale-
te po številkah, da so prišla v roke 
tistim, katerim so bila namenjena. 
Usposobljeni prostovoljci, zaposle-
ni s pregledovanjem daril, pa so ka-
kšno škatlo tudi dopolnili s primer-
no vsebino, da nad Božičkom res ne 
bi bil nihče razočaran. Pri delu smo 
se imele zelo lepo, k vzdušju pa so 
pripomogle tudi božične pesmi. Po-

gled na kupe daril in s tem tudi mi-
sel na nasmejana lica posamezni-
kov, ki jih bodo prejeli, je naš veseli 
december obarval z radodarnostjo, 
hvaležnostjo in srečo. 
Dijakinje smo imele priložnost spo-
znati ljudi, ki so pripravljeni stopiti 
korak dlje in osrečiti tudi popol-
ne neznance. Ne predstavljamo si 
boljšega načina, kako bi lahko tisti 
četrtek preživele bolje, kot smo ga. 
Naše popoldanske minute smo iz-
koristile za ustvarjanje nepozabnih 
spominov, ki bodo segli krepko on-
kraj decembrskih dni, saj ko obda-
ruješ, si obdarovan.

Sumejja Mujić

Božična večerja presenečenja

Srednja šola Josipa Jurčiča 
vabi na informativni dan
Na Srednji šoli Josipa Jurčiča Ivančna Gorica bomo 
tudi v šolskem letu 2024/25 na široko odprli vrata 
novi generaciji prvošolcev. Predvidoma bomo vpisali 
štiri oddelke programa splošna gimnazija in tri oddel-
ke programa ekonomski tehnik.
Izjemno smo ponosni na dolgoletno tradicijo in stabilne akademske re-
zultate, predvsem pa na vzdušje na šoli. Pri nas res šteje vsak dijak in 
prav slehernemu skušamo omogočiti kakovostno izobraževanje. Dijaki 
se pri nas počutijo varno in sprejeto, po zaključku pa smelo stopajo na-
proti novim življenjskim izzivom. 
Življenje in delo na šoli bomo širši javnosti predstavljali v okviru vsako-
letnih informativnih dni. Vabljeni k obisku v petek, 16. 2. 2024, ob 9. in 
15. uri, ter v soboto, 17. 2. 2024, ob 9. uri. 
Pričakujemo vas s prijaznostjo, prepričali vas bomo s kakovostjo.

Ajda Erjavec, ravnateljica

Dijaki 4.b Srednje šole Josipa Jurči-
ča smo svoji razredničarki Dragici 
Šteh in ravnatelju Milanu Jevnikar-
ju za božič podarili prav posebno 
darilo. Tako, ki ni oprijemljivo in ne 
stane veliko, a je gotovo dragoce-
no in nepozabno. Tako, ki za vedno 
ostane v lepem spominu. V četrtek, 
21. 12. 2023, smo namreč zanju pri-
pravili prav posebno presenečenje. 
Vse se je začelo z vprašanjem med 
uro športne vzgoje: «Ej, kaj pa 
bomo dali Dragici za božič? Pa za 
»Jevota« moramo tut nekaj poseb-
nega pripravit!«  Porajale so se nam 
številne ideje, najbolj navdušene pa 
smo bile nad večerjo presenečenja 
– večerjo, ki bi jo pripravili kar v naši 
učilnici, v našem drugem domu, ki 
mu pravimo Jurčič. Predlog smo 
predstavile še ostalim sošolcem in 
že so se začele priprave, načrtova-
nje ter dogovarjanja glede tehnič-
nih podrobnosti. Vseskozi pa smo 
nestrpno pričakovali tisti četrtek tik 

pred prazniki, in kot bi trenil je bil tu.                                                                                      
Le stežka smo skrivali navdušenje, 
po tem, ko je razredničarka po uri 
matematike rekla: »Adijo, se vidi-
mo jutri.« Vsi smo namreč vedeli, 
da se vidimo še istega dne in da ju 
z ravnateljem čaka lepo preseneče-
nje. Popoldne smo se vrnili v šolo 
in v učilnici ustvarili pravo božično 
vzdušje. Obesili smo lučke, okrasili 
smrečico, prižgali svečke in pa pri-
pravili čisto svojo »ketering mizo«, 
polno dobrot.  Manjkala sta samo 
še naša razredničarka in ravnatelj, 
ki smo ju šli iskat kar na dom. Lahko 
si mislimo, da je bil velik šok že to, 
da so se učenci popoldne prikazali 
kar v njunih domovih, kaj šele, ko so 
jima povedali, da si morata nadeti 
preveze in z njimi oditi neznano 
kam. Ko sta prispela v šolo, je njuno 
pot do učilnice polepšala glasbena 
spremljava ene izmed dijakinj, ki 
je zaigrala na saksofon in pričarala 
pravo praznično vzdušje. Ob priho-

du v razred pa sta si končno lahko 
snela prevezi in potem: »Prese-
nečenjeee!'« Po izrazu na njunih 
obrazih si upamo trditi, da nam je 
odlično uspelo.
Sledil je zares prijeten večer, poln 
radosti, veselja in pristnega bo-
žičnega vzdušja. Po okusni večerji 
in še okusnejši sladici smo obujali 
spomine preteklega leta, pa tudi 
tiste iz šolskih dni razredničarke in 
ravnatelja. Seveda pa večer ne bi bil 
v stilu 4.b, če skupaj ne bi še kakšne 
zapeli in malo zaplesali. 
Uspelo nam je torej pričarati za-
res lep večer, ki ga zlepa ne bomo 
pozabili. Ustvarili smo še enega od 
mnogih lepih spominov na dijaške 
dni in kar je najpomembneje, doka-
zali smo, da je čas, ki ga preživimo 
z ljudmi, ki so nam pri srcu, veliko 
pomembnejši in nedvomno tudi 
bolj dragocen od daril, ki se znajde-
jo pod božično smrečico.

Tanja Škufca
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V Zagradcu so zopet zadonele božične pesmi
Na božični večer, 25. decembra, 
so lahko mimoidoči opazili, da so 
parkirišča pred cerkvijo Marije 
brezmadežne v Zagradcu polna. 
Malo pred 18. uro zvečer so si na-
stopajoči preverili, ali so note v pra-
vilnem zaporedju, otroci so iskali 
svojo zborovodkinjo, da jim da še 
zadnje napotke, inštrumentalisti so 
skrbno uglaševali inštrumente. Za 
vse nastopajoče je bil to poseben 
večer. Po treh letih se je ponovno 
organiziral božični koncert Meša-
nega in Otroškega pevskega zbora 
Zagradec. 
Pred polno cerkvijo obiskovalcev 
so koncert otvorili pevci Mešanega 
pevskega zbora Zagradec pod vod-
stvom Roberta Kohka. Na orglah ga 
je spremljal organist Žiga Jernejčič, 
s trobento pa Luka Perko. Na violini 
je pevce spremljala Sara Jernejčič.  
Peti pred polno cerkvijo je užitek, 
še posebej, če med petjem opaziš, 
da je z začetkom zadovoljen tudi 
zborovodja in se med dirigiranjem 
ponosno smeji in še bolj z zagonom 
nakazuje glasno-tiho petje. Led je 

bil prebit. 
Na letošnjem koncertu so nastopili 
tudi učenci glasbene šole Grosu-
plje, dislocirane enote Zagradec.  S 
svojimi inštrumentalnimi vložki so 
se predstavile Ema Ferlin in Nika 
Perko na violini ter Lara Strmec na 
prečni flavti. Nastop so opravile z 
odliko in bile vse zanj nagrajene z 
močnim aplavzom. 
Kot gost na božičnem koncertu se 
je tokrat predstavil moški pevski 
zbor iz Doba pri Šentvidu, ki delu-
je pod okriljem našega, zagraškega 
Žige Jernejčiča. Zapeli so nam tri 
pesmi, na orglah pa jih je spremljal 
Robert Kohek. 
Vse skozi je koncert mojstrsko po-
vezovala Anita Globokar. S podani-
mi besedami si se kot obiskovalec 
lahko večkrat poistovetil in vprašal, 
kaj je tista vrednota, ki daje prazni-
kom smisel in nas bogati. Zadnji so 
nastopili otroci pod vodstvom Va-
nje Erjavec Strmec. S svojim petjem 
so, kot vsakokrat, dokazali, da leta 
niso ovira za čudovito večglasno 
petje. Z vsako pesmijo so bolj ganili 

obiskovalce, marsikomu pa je prite-
kla solzica, ko so zapeli popularno 
pesem pevke Eve Boto, Za božič kot 
otrok. 
Koncert so tradicionalno zaključili 
združeni pevski zbori, le da so to-
krat dodali še eno pesem z močnim 
sporočilom: 

Ko bi ljudje ljubili se
kot bratje in sestre,

ljubezen bi združila vse,
podrla vse meje.

In človek bil bi bratu brat,
po srcu vsakemu enak,

ko bi ljudje ljubili se
kot bratje in sestre.

Utihnil hrup bi vojn, grozot
in mir zavladal bi povsod,

ko bi ljudje ljubili se
kot bratje in sestre.

Stopil bi se zavisti led,
družina ena bil bi svet,

ko bi ljudje ljubili se
kot bratje in sestre.

Božični koncert se ne more zaključi-
ti brez svete noči, ki je bila tokrat še 
bolj sveta in nadvse čarobna. Zape-
ta je bila ob spremljavi citer, nanje 

pa je igral Ažbe Blatnik. 
Ker smo Zagradčani gostoljubni, 
obiskovalcev nismo spustili domov, 
preden se niso malo ustavili, po-
sladkali s piškoti, ki so jih napekle 
zagraške pevke, in podružili ob to-
plem čaju in kuhanem vinu, za ka-

terega je poskrbel Slavko Blatnik in 
Turistično društvo Zagradec. Večer 
je minil ob prijetnem klepetu, obu-
janju spominov in zatrjevanju, da se 
prihodnje leto spet vidimo.

Zapisala pevka Sabina Vovk

Jubilejni 25. božični ples na Krki
Zdi se, kot da smo včeraj, ob 20. 
letnici ljubiteljskega kulturnega de-
lovanja na Krki, v spomine zapisali: 
»Na Krki znamo plesati, pleše mla-
do in staro, plešejo najmlajši in za 
vse to smo hvaležni naši Mariji.« Pa 
vendar čas mineva in v letošnjem 
prazničnem decembru smo slove-
sno in v prav posebnem vzdušju za-
plesali že na jubilejnem, petindvaj-
setem, Božičnem plesu.
Vsako leto Fejstples in njegova ka-
rizmatična voditeljica Marija Jur-
ca na Božičnem plesu združita vse 
plesne generacije. Tradicionalni 
družabni dogodek na Krko privabi 
množico plesalcev, prijeten večer 
pa vsakoletno poveže ljudi v doma-
čem kraju. Marija in njeni mladi in 
manj mladi plesalci ga pripravijo 
sami, izjemno vzdušje, pogojeno 
s plesno glasbo in izvirnimi koreo-
grafijami, slovesnim ambientom in 
plesnimi oblekami, zahteva njihov 
neprecenljivi trud. Vse je natanko 
premišljeno, znova in znova preteh-
tano, znova in znova preplesano, 
znova in znova izkazano čisto vese-
lje do lepe aktivnosti, kot je ples. Za 
to smo jim domačini hvaležni, saj 
Krka pleše, od nekdaj in zavzeto; 
pa vendar nikoli poprej tako zavze-
to kot zdaj, v teh modernih, mno-
gokrat težkih časih. Pleše mlado in 
staro, plešejo otroci, komaj godni 
za vrtec, pleše mladina, plešemo 
mi, že starejši.
Vsem nam, plesalcem, je skupno 
eno: prijetna, vedno vesela, mlado-

stna plesna učiteljica Marija Jurca 
(Trunkljeva), domačinka iz Krške 
vasi, ki ne obupa nad še tako okor-
nimi nogami. V svet plesa, njegovo 
uteho in sprostitev je kljub mlado-
sti popeljala že generacije krških 
mladih in manj mladih ljudi. Danes 
v pogovoru skromno pove: »Zelo 
sem vesela, da mi je bilo v življenju 
dano, da lahko poučujem ples v do-
mačem kraju.«
Marija je svoje bogato plesno zna-
nje začela pridobivati že kot majhna 
deklica in ga v zgodnjih najstniških 
letih začela prenašati na druge. 
Začetki niso bili lahki, a odnehala 
ni ne Marija ne njeni prvi plesalci, 
navdušeni nad družabnimi, stan-
dardnimi in latino-ameriškimi plesi. 
Z leti so dvorane na Krki, Muljavi in 
še kje začele pokati po »plesnih« 
šivih, tako veliko število plesalcev 
iz leta v leto sledi plesnim korakom 
Fejstplesa. Ples ni le gibanje v rit-
mu, skozi ples utrjujemo stare vezi 
in spoznavamo nove ljudi, kar nas 
nekje globoko v duši osrečuje. To je 
tudi razlog, da so se plesne vaje na 
Krki ohranile še danes v vseh staro-
stnih obdobjih.
Vsakoletni Božični ples je osrednja 
prireditev sekcije KD Krka Fejstples. 
Prireditev je priložnost, da zavzeti 
plesalci širši publiki pokažejo svoje 
plesno znanje in spretnosti, prido-
bljene čez leto oz. leta vztrajne vad-
be. Letošnji jubilejni ples je bil pravi 
spektakel, v katerem je sodelova-
lo kar 96 nastopajočih plesalcev, 

zbranih v sedem plesnih skupin. 
Najmlajši, ki so komaj okusili šolske 
klopi, so zaplesali v ritmu techno 
swinga, cha-cha-cha-ja  in salse. Ne 
le ponosni starši, tudi drugi gledalci 
smo jim od srca zaploskali. Ognje-
viti, spretni, eksplozivni najstni-
ki so navdušili z bachato, techno 
swingom, jivom in footlooseom.  
Posebej zaradi zadnjega plesa, ki 
spominja na mladost danes že malo 
postarane generacije, so se dlani 
spet ogrele. V strastni svet salse 
sta nas popeljala mlada plesalca, ki 
sta s svojo profesionalno predstavo 
mirno lahko del veliko širšega, glo-
balnega plesnega odra, mi pa smo 
ju imeli srečo videti doma. In de-
kleta, zbrana v skupini Sola Latina! 
Usklajene, brezhibno sinhrone in 
nadarjene so v ritmih rumbe, sam-
be in jiva ustvarile nepozabno ple-
sno izkušnjo. Performance z veliko 
začetnico! 
Za marsikoga je bilo najbolj izjemno 
uživati v brezhibno, mirni, senzualni 
eleganci nekoliko starejših plesnih 
parov, njihove rumbe, bluesa, sam-
be, cha-cha-ja, bachate in seveda 
večnih valčkov. V lebdečem ritmu 
dunajskega valčka se je starejšim 

parom priključila mladina, v publiki 
pa so se znova ogrele dlani.
Kot vsako leto je plesalce obiskal 
Božiček in jih nagradil za njihovo 
prizadevnost in pridnost. Za prele-
pe, glamurozne kostume plesalcev 
je poskrbela kostumografinja Maja 
Peterlin, ki je svoje delo odlično 
opravila. Ob zaključku prireditve 
smo vsi v eno, stoje zaploskali na-
stopajočim in njihovi mentorici in 
idejni vodji plesne mojstrovine, 
Mariji. 
Upamo, da sta se v aplavzu, ki se ni 

hotel končati, začutila navdušenje 
in hvaležnost za trenutke, ki smo jih 
bili deležni, hvaležnost za spomine 
na preteklih petindvajset plešočih 
let.
Plesalo in spominjalo se je dolgo v 
noč. Čestitke ob jubileju! 
Na Krki ustvarjamo nepozabne tre-
nutke na plesišču, bogatimo svojo 
plesno – glasbeno skupnost in z 
navdušenjem pričakujemo ritme, ki 
nas še čakajo v prihajajočem letu.
Povabljeni zraven.

Kulturno društvo Krka

Predstava Županova Micka na Korinju
Z veseljem poročamo, da se je 16. 
decembra 2023, v kulturni dvorani 
na Malem Korinju odvijala pred-
stava prve slovenske komedije 
»Županova Micka«. Enourna zaba-
va, prostovoljno izvedena s strani 
članov Kulturnega društva Krka, je 
bila polna humorja, duhovitosti in 
življenja. Gledalci smo bili deležni 
odlične interpretacije znanih likov, 
vse od prelepe Micke do pisar-
ja Glažka, hkrati pa smo uživali v 
prečudoviti kostumografiji, ki je 
obudila spomine na stare čase in 
dodatno prispevala k vizualni pri-
vlačnosti predstave.
V imenu Prostovoljnega gasilskega 
društva Korinj želimo izraziti iskre-
no zahvalo ustvarjalcem predstave 
in vsem nastopajočim za trud in 
predanost. Njihovo delo je obo-

gatilo kulturno življenje v našem 
kraju, hkrati pa je bilo praznova-
nje prazničnega decembra še bolj 
posebno. Iskreno se zahvaljujemo 
tudi vsem gledalcem, ki so s svojo 
prisotnostjo podprli naše društvo. 
Brez vaše podpore in navdušenja 
ne bi bilo mogoče ustvariti tako 

uspešnega dogodka.
Hvala vsem za nepozaben večer, 
poln smeha in zabave. Upamo, 
da se bomo v prihodnosti lahko 
ponovno srečali na podobnih do-
godkih.

Matjaž Nose, PGD Korinj
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Petek, 8. marec 2024, 
ob 19.30
Dom kulture Šentvid pri Stični

FUNK FACT, s pevko Saro Lamprecnik in 
saksofonistom Gregorjem Skazo

Glasbeni abonma
  Ivancna Gorica 2024‹

Sobota, 13. april 2024, 
ob 19.30
Kulturni dom Ambrus

GRAFENAUER FLAMENCO PROJEKT, trio
Erazem Grafenauer – kitara; Žiga Šercer – tolkala; Bernardo Brizani – violončelo

Sobota, 11. maj 2024, 
ob 19.30
Cerkev sv. Kozme in Damijana na Krki

CARMEN MANET, ženski pevski zbor
Zmagovalke na prvem tekmovanju za evrovizijski zbor leta

Glasbeni abonma Ivančna Gorica zajema štiri 
žanrsko raznovrstne koncerte kakovostne 
glasbe. Program je preplet manjših in večjih 
zasedb, vokalne in inštrumentalne glasbe. 
Kot tak ponuja glasbene večere v lokalnem 
okolju, ki jih je vredno obiskati. 

Cena abonmaja je 35 evrov. 

Za rezervacijo abonmajskih vstopnic pišite na 
glasbeni.ivancna@gmail.com, kjer boste dobili 
nadaljnja navodila glede plačila in prejema 
vstopnic. Uro pred vsako prireditvijo bo 
mogoče kupiti tudi vstopnice za posamezni 
koncert. 

Sobota, 8. junij 2024,
ob 19.30
Dom kulture Šentvid pri Stični

SEVERA GJURIN s kitaristoma Urošem Rakovcem 
in Dejanom Lapanjo; gost Domen Gracej

Več informacij 
• https://zkd.prijetnodomace.si/
• facebook ZKD občine Ivančna Gorica
• zkd.ivancnagorica@gmail.com
• 041 328 141 

Vabljeni na potovanje v svet glasbe!

ˇ

GLASBA LAHKO SPREMENI SVET, 
KER LAHKO SPREMENI LJUDI. 
                Bono, U2

Pravljični dogodek obiskali Božičkovi škrati
V soboto, 23. 12. 2023, je Literarna skupina Kulturnega društva Ambrus pripravi-
la pravljično dopoldne za najmlajše literarne navdušence. V našo dvorano pa so se 
medtem čisto po tiho prikradli Božičkovi škratki. Le kaj so nam ušpičili?
Pravljično dopoldne smo začeli s prebiranjem božične 
pravljice Rik bi rad božično drevo. Otroci so prisluhni-
li dogodivščinam, ki sta jih pri izbiri drevesca tik pred 
božičem doživela Rik in njegov očka, potem pa so se 
na posebno dogodivščino podali še sami. Ker tudi 
smrečica v našem kulturnem domu še ni bila okraše-
na, smo se odločili, da naredimo okraske in jo skupaj 
okrasimo. Vendar smrečice ni bilo tam, kjer smo jo 
pustili. Na tistem mestu je ležal le okrasek in pa prav 
posebno pismo. V njem je pisalo, da so smrečico vze-
li škrati. Niso bili namreč najbolj zadovoljni, da ta dva 
dni pred božičem še kar ni bila okrašena. V pismu je 
pisalo še, da so smrečico skrili nekje v dvorani, otro-
ci pa jo morajo s pomočjo skritih namigov poiskati in 
jo kar se da lepo okrasiti. Škrati so namige in smre-
čico dobro skrili, a nam jo je skupaj uspelo najti.                                                                                                                             
Potem smo se lotili še ustvarjanja. Otroci so se pri iz-
delavi okraskov zelo potrudili, da se škrati slučajno ne 
bi vrnili in nam ponovno kaj zagodli. Izdelali so zares 
čudovite okraske in z njimi okrasili božično drevo.  
Skupaj nam je torej uspelo rešiti božično drevesce pred 

nagajivimi škrati, pri tem pa smo se tudi neizmerno za-
bavali in si ustvarili pravo božično vzdušje.

Tanja Škufca

Zimska produkcija 
Plesne šole Guapa
V nedeljo, 21. januarja 2024, se je v športni dvorani OŠ 
Stična odvila že 36. produkcija Plesne šole Guapa. 

Plesalci so skozi zgodbo na temo Harryja Potterja prikazali magični svet 
čarovnikov in čarovnij. Štiridesetminutna plesna produkcija je nastala pod 
taktirko celotne ekipe Plesne šole Guapa. To so: Kaja Smrekar, Nejc Daro-
vec, Tajda Ilar, Klara Dolničar in vodja plesne šole ter ambasadorka Občine 
Ivančna Gorica Maja Zrilič.
Nastopilo je 200 plesalcev starih od treh let naprej. Gledalci so tako obču-
dovali malčke, ki se komaj uvajajo v ples in mladino, ki so že pravi plesni 
mojstri, kar nekateri dokazujejo tudi na plesnih tekmovanjih. Prav vsi so 
dokazali, da zmorejo skupaj pripraviti čudovito plesno predstavo.

Gašper Stopar

Božične melodije tudi ob 
spremljavi harmonike
Božič v Šentvidu pri Stični je tudi v lanskem letu minil v 
znamenju tradicionalnega božičnega koncerta, ki ga je 
pripravila Vokalna skupina Šentviški slavčki. 

Že vrsto let na ta dan Slavčki pripravijo svoj osrednji letni dogodek, posve-
čen božičnim melodijam in osrednjemu sporočilu, ki ga prinaša praznik, 
rojstvu Odrešenika. Župnijsko cerkev svetega Vida so tudi tokrat napolnili 
obiskovalci, ki so si praznični dan olepšali z obiskom koncerta. Prisluhni-
li so lahko programu, ki so ga pripravili Slavčki pod vodstvom umetniške 
vodje Tanje Tomažič Kastelic in glasbenim gostom, ki so še dodatno obo-
gatili večer ob jaslicah. Nastopil je izjemni trio sester Hribar. Špela, Nina in 
Ida obogatijo s petjem in kitaro marsikatero bogoslužje v domači cerkvi, 
tudi tokrat pa so navdušile s svojim pevskim nastopom. Poslušalcem se je 
predstavila tudi družina Zajc iz župnije Krka. Mojca in Damjan Zajc že več 
let sodelujeta s Slavčki, tokrat pa je v Šentvidu pri Stični prikazala svoje 
pevske in glasbene talente kar celotna sedemčlanska družina Zajc. Za prav 
posebno doživetje pa je poskrbela tudi Klavdija Ceglar, še ena domačinka, 
ki velja za mojstrico diatonične harmonike. Praznične melodije in božični 
napevi, ki so jih Slavčki zapeli ob spremljavi harmonike, so prinesli prav 
posebno vzdušje in izkazalo se je, kako zvok harmonike prijetno zveni tudi 
v cerkvenem prostoru. 
Ob izvedbi še enega uspešnega koncerta so Slavčki izrazili zahvalo vsem, 
ki so jih tudi v lanskem letu podpirali pri njihovem ustvarjanju. Domači 
župniji in župniku Izidorju Grošlju, Krajevni skupnosti Šentvid pri Stični, 
Občini Ivančna Gorica in Zvezi kulturnih društev. Posebna zahvala pa tudi 
vsem prijateljem in sorodnikom, ki so tudi tokrat priskočili na pomoč pri 
pripravi koncerta in so bili zaslužni, da je bilo veselo in družabno tudi po 
koncertu ob prigrizku in toplih napitkih, ko se je spet zaslišal tudi prijetni 
zvok harmonike.

Matej Šteh
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Medved in klobuk 
Gledališka predstava staršev otrok VRTCA IVANČNA GORICA, enota Miška Stična 
V ponedeljek, 11. 12. 2023, je bil 
za naše malčke iz Vrtca Miška Stič-
na prav poseben dan. V tednu pred 
tem so jim vzgojiteljice razdelile 
vstopnice za gledališko predstavo 
Medved in klobuk. V težkem priča-
kovanju in rednih opomnikih star-
šem, da ja ne bi na pomembni dan 
pozabili vstopnic doma, so se zbrali 
v Kulturnem domu Stična na ome-
njeni dan. 
Otroci in starši so se posedli, zasli-
šala se je glasba, zavesa se je dvi-
gnila in nato … Veseli vzkliki malč-
kov, na odru so vendar naši starši! 
Se spomnite lanskoletne predstave 
»Sitnobe sitne?« Predstave s sitnim 
medvedom, ki na koncu sprejme 
gozdne živali za svoje sosede in pri-
jatelje? Letos je predstava v orga-
nizaciji staršev otrok iz Vrtca Miška 
Stična na pobudo vzgojiteljic dobila 
nadaljevanje v predstavi Medved in 
klobuk. Nekdaj sitni, sedaj nadvse 
prijazni medved, ki sedaj uživa goz-
dno življenje v krogu svojih prijate-

ljev, je dobil nov, čudovit rdeč klo-
buk. Posmehljivi veter mu klobuk 
odpihne in ga nosi s seboj po gozdni 
pokrajini, medved in njegove prija-
teljice živali pa ga s skupnimi močmi 
skušajo ujeti. Na koncu ga rešijo iz 
krošnje visokega starega hrasta in 
skupaj ugotovijo, da so klobuk uje-
li prav vsi; oni, ki so tekli in hrast, 
ki je samo stal tam. Sklenejo, kako 
pomembno je, da smo včasih hitri 
kot živali, včasih trdni kot hrast, še 
najbolj pa, da imamo v stiski okrog 
sebe dobre prijatelje. 
Starši smo se od novembra naprej 
v tajnosti srečevali v prostorih vrtca 
Miška in pridno vadili za decembr-
sko predstavo. Vanjo smo vnesli vse 
svoje talente, od izdelave kostumov, 
glasbenih in pevskih vložkov ter ve-
selja do igre. Za odlično priredbo in 
dramatizacijo besedila v originalu 
avtorice Anje Štefan je poskrbela 
mamica Darja Gibičar, ki je bila tudi 
naša režiserka in iz nas izvabila tisti 
pravi žar na odru. Vzgojiteljice obeh 

skupin so nam nudile pomoč pri or-
ganizaciji, pri izdelavi kostumov in 
rekvizitov. Z našimi otroki so pridno 
vadile pesmice, da so lahko zapeli z 
nami. Poleg tega so napekle košare 
piškotov za pogostitev po predstavi 
in naprosile kuharice, da so priskr-
bele čaj. Poleg nas, staršev, ki smo 
pridno vadili, so se zelo angažirali 
tudi starši, ki niso nastopali. V orga-
nizaciji mamice Jane Vrhovnik so na 
koncu pripravili bogato pogostitev. 
Dogodek je odlično uspel in starši 
se strinjamo, da nam je decembr-
ska predstava presenečenja prine-
sla skupno zadovoljstvo ob pogledu 
na naše presenečene malčke, njiho-
ve iskrive oči in ponosne ročice, ki 
so navdušeno kazale na oder. Iskre-
na hvala vzgojiteljicam za pobudo, 
vsem staršem za sodelovanje in KD 
Stična za prostor. In kdo ve, morda 
se prijazni medved drugo leto vrne 
z novo dogodivščino? 

V imenu nastopajočih staršev, 
Ana Jerina

Tekmovanje godalcev »Fermata« 
Od 29. novembra do 2. decembra 
2023 je v prijetnem vzdušju Modre 
dvorane v Jakličevem domu na Vid-
mu potekalo tekmovanje godalcev 
Fermata (v organizaciji zavoda Fer-
mata), na katerem so se predstavili 
učenci violine, viole in violončela. 
Letos so se tekmovanja poleg go-
dalcev iz Glasbene šole Grosuplje 
udeležili tudi tekmovalci iz Krškega, 
Kočevja, Cerknice, Zagorja ob Savi 
in Novega mesta.
35 tekmovalcev je vložilo ogromno 
truda v pripravo in tako suvereno 
pokazalo svoje znanje. Lahko reče-
mo, da so nas prav razvajali s svojim 
igranjem, čeprav so še na začetku 
svoje glasbene poti. Organizator-
ji smo z navdušenjem opazovali, 
kako se otroci med seboj povezu-
jejo, kako si pomagajo premagovati 
tremo in kako spodbudno delujejo 
nanje njihovi mentorji in korepe-
titorji. Tudi naša cenjena komisija 
(Anastazija Juvan - violina, Monika 
Tekavčič - violončelo, Luka Dukarić 
- viola) je do konca ostala zelo pozi-
tivno naravnana, ocenjevati glasbo 
je namreč zelo težka naloga, oni pa 
so jo opravili tako, da so otrokom 
dali močno spodbudo za delo v pri-
hodnje.
Tekmovanja so se uspešno udeleži-
li tudi tekmovalci iz Glasbene šole 
Grosuplje (enota Ivančna Gorica in 
Zagradec): Ditka Bašar, Ema Fer-
lin, Hana Jakopin, Iva Rugelj, Lara 

Kocmur, Nika Perko, Ema Tomažin, 
Patricija Kastelic, Filip Zupančič, Iza 
Zakrajšek, Tara Šurbek in Tristan 
Maj Udovič Bes.
Na zaključni prireditvi smo videli, 
kako iz malega zraste veliko. Naj-
prej so nam zaigrali najvišje ocenje-
ni tekmovalci, nato pa še Godalni 
kvartet Krško (Kristian Ilić - violina, 
Aleksander Rogina - violina, Luka 
Dukarić - viola, Monika Tekavčič - 
violončelo). Nagovoril nas je tudi 
župan občine Dobrepolje Janez 
Pavlin, ki je poudaril blagodejen 
učinek ukvarjanja z glasbo, besedo 
sta imeli še predsednica komisije 
Anastazija Juvan, ter pomočnica 
ravnatelja Glasbene šole Grosuplje 
Špela Janša.
Mnogo vas je podprlo naše priza-
devanje, da bi tekmovanje Fermata 

izpeljali profesionalno in predvsem 
prijazno otrokom. Dragi starši, 
mentorji, korepetitorji in vsi ostali, 
ki ste prišli na prireditev - hvala!
Da je prireditev potekala še bolj 
prijetno, pa so poskrbeli naši spon-
zorji in podporniki, ki so svojimi 
prispevki razvajali mlade glasbeni-
ke. Goslarstvo Demšar, Nova Lastra 
glasbeni butik, Salon izbranih godal 
Lionstrings, podjetje Delafino, Glas-
bena šola Grosuplje, JSKD Ivančna 
Gorica, Zveza kulturnih društev 
Grosuplje, Pizzeria Adam.
Vsem se v zavodu Fermata iz srca 
zahvaljujemo in že pripravljamo na-
slednje glasbeno srečanje.
Nekaj vtisov s tekmovanja je na 
ogled na https://www.fermata.si/.

Eva Pal

Slavnostni koncert 
solistov in orkestrov 
Glasbene šole Grosuplje 
ob njeni jubilejni 50. 
obletnici v Slovenski 
filharmoniji
Glasbena šola Grosuplje je 15. decembra 2023, ob praznovanju 50. oble-
tnice svojega delovanja, organizirala slavnostni koncert solistov ter orke-
strov v Slovenski filharmoniji v Ljubljani. Na koncertu so nastopili učenci 
pihalnega, godalnega in simfoničnega orkestra grosupeljske glasbene šole, 
med njimi tudi učenci iz ivanške podružnice. Izjemen glasbeni dogodek so 
popestrili solisti, ki so jih spremljali orkestri pod dirigentsko palico treh di-
rigentov, Andreja Tomažina, Špele Janša in Polone Udovič. Posnetke odlič-
nega koncerta, ki ga je posnel R. Petrič, si lahko ogledate tudi YouTube 
spletni strani in na spletnem družabnem omrežju Facebook.  

Dušan Štepec

Nastop solo pevke Katarine Zorec. Foto:  Foto: Peter Zakrajšek, arhiv Glas-
bena šola Grosuplje

Pihalni orkester Glasbene šole Grosuplje z dirigentom Andrejem Tomaži-
nom. Foto: Peter Zakrajšek, arhiv Glasbena šola Grosuplje

Godalni in simfoničen orkester v z dirigentko Špelo Janša. Foto: Peter Za-
krajšek, arhiv Glasbena šola Grosuplje
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Kratke iz Knjižnice Ivančna Gorica 
Knjižnica Ivančna Gorica, Ul. II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica
01/78 78 121, 051 236 436, izposojaivg@knjiznicagro.si, www.gro.sik.si
FB: Knjižnica Ivančna Gorica, IG: knjiznicaivancnagorica, Biblos

ZELIŠČARSKI DELAVNICI »ZE-
LIŠČA V SLUŽBI ZDRAVJA« – V 
Knjižnici Ivančna Gorica sta v janu-
arju dva torka potekali zeliščarski 
delavnici »Zelišča v službi zdravja«. 
Izredno dobro obiskana dogodka 
smo izvedli v sodelovanju z LAS Stik 
in Andrejo Stankovič, biologinjo, če-
belarko in izkušeno zeliščarko. Prvo 
srečanje je bilo posvečeno uporabi 
zelišč v kulinariki, drugo pa uporabi 
zelišč v mazilih in negovalnih izdel-
kih.

PROJEKT ZELENI BRALEC je v 
januarju že dosegel vse drugošolce 
v občini, ki jih bomo po veliko vaje 
iz branja konec šolskega leta spreje-
li med bralce. Gre za projekt, ki ga 
podpira Občina Ivančna Gorica in 
mladim bralcem podari majice z na-
pisom »Že berem sam«. Ob prvem 
obisku so drugošolci spoznali, kako 
nastanejo knjige, kakšne knjižnice 
obstajajo, pozabavajo se ob ugan-
kah in pravljicah, mnogi od njih so 
se tudi vpisali v knjižnico in si že iz-
posodili knjige. 

RAZSTAVA AKVARELOV je do 
16. februarja na ogled v pravljični 
sobi naše knjižnice. Razigrani likovni 
izdelki v akvarelni tehniki so nastali 
na slikarskem tečaju, ki ga v pro-
storih  Osnovne šole Ferda Vesela 
v Šentvidu pri Stični v tem šolskem 
letu vodi slikarka Renata Grmovšek 
(www.renata-atelje.com). 
ŠAH V KNJIŽNICI – V Knjižnici Ivanč-
na Gorica ob petkih potekajo šaho-
vska srečanja za vse generacije pod 
vodstvom Damjana Lesjaka.

BEREMO DOMAČE je projekt 
domoznanske bralne značke, ki v 
naši knjižnici poteka od 8. februarja 
do konca oktobra. Vabljeni, da pri 
izposojevalnem pultu vzamete le-
tak s seznamom knjig in navodili za 
sodelovanje.
KNJIŽNICA V ZAGRADCU – Od ok-
tobra v šolski knjižnici OŠ Zagradec 
deluje  tudi splošna knjižnica. Va-
bljeni vsak torek in četrtek med 15. 
in 17. uro. 

DIGI INFO TOČKA – V prostorih naše knjižnice je v začetku novembra zaživela Digi info točka. Gre za projekt 
Območne obrtno podjetniške zbornice Grosuplje, ki ji je bil zaupan s strani Ministrstva za digitalno preobrazbo. 
Svetovalci na Digi info točkah (po državi jih je 222) na razumljiv način nudijo uporabniško podporo s področja 
uporabe digitalnih javnih storitev. Digi info točko v naši knjižnici lahko obiščete v ponedeljek, torek in četrtek med 
8. in 12. uro, ob sredah med 16. in 19. uro, ob petkih pa med 13. in 16. uro.

‘Beremo domače’  
že petič 
Pred nami je prva jubilejna, peta sezona domoznanske bralne značke, ki 
se v Knjižnici Ivančna Gorica uradno začenja 8. februarja letos. Knjižni-
čarji smo veseli, da se je branje domačih knjig prijelo, saj je to pokaza-
telj, da je občanom mar za našo pisno dediščino in posredno za kulturo 
ter druge dobrine, ki so zaklad naše občine.

Bralna značka je namenjena otrokom in odraslim, pri čemer je še po-
sebej dragoceno družinsko branje: v družini bere domače vsaj eden od 
otrok in vsaj eden od odraslih (staršev, starih staršev …).
Tudi letos lahko postrežemo z nekaj zanimivimi naslovi. Naj omenim 
samo nekatere: 
Skozi štirinajst rodov Alojzija Zupančiča je odlična večstoletna kronika 
družine Selan z Vrha nad Višnjo Goro, ki jo bogatijo prikazi sprotnih 
kulturno-zgodovinskih značilnosti iz naših krajev.
Zgodovinski povesti Črni Hanej in Božja planina izpod peresa nekda-
njega stiškega meniha Metoda Turnška nam na berljiv in zanimiv način 
slikata zgodovino Koroške in višarske božje poti.
Roman Nejke Omahen Vihar v meni je izvrsten mladinski roman (zelo 
primeren tudi za starše, stare starše, vzgojitelje, učitelje in ostale), ki 
realistično spregovori o devetošolki Tjaši in njenih osebnih, družinskih 
ter šolskih preizkušnjah …

Bralna značka bo potekala do 31. oktobra 2024, zaključna prireditev s 
podelitvijo priznanj pa bo novembra letos.
V knjižnici za pultom dobite zgibanke z bralnimi seznami.

Več informacij na: 01 787 81 21 (Roman Rozina).

Lepo vabljeni k branju domače besede.
Roman Rozina

Na zeliščarskih delavnicah so udeleženci izvedeli veliko uporabnih informa-
cij.

Projekt Zeleni bralec je v januarju obiskal drugošolce po občini.

PRAVLJICA OB KAMIŠIBAJU bo najmlajše spet razveseljevala v po-
nedeljek, 5. februarja 2024, ob 17. uri. Namenjena je otrokom od 3. do 5. 
leta starosti. Vabljeni!

URA PRAVLJIC bo v naši knjižnici v četrtek, 15. februarja, ob 17. uri. 
Vabljeni otroci od 6. do 9. leta starosti.
ANGLEŠKO-SLOVENSKA URA PRAVLJIC za otroke od 6. do 9. leta starosti bo 
v sredo, 28. februarja 2024, ob 17. uri. Pridite, veselo bo!

POGOVORNI VEČER s Sanelo Peresciutti (prej Banović) se obeta 
v torek, 13. februarja 2024, ob 18. uri v kulturnem domu v Šentvidu pri 
Stični. Sanela Peresciutti (prej Banović) je zdravnica in predavateljica na 
področju psihologije in psihoterapije ter avtorica knjige Spodbude. V slogu 
naslova omenjene knjige, potekajo tudi druženja z avtorico, zato vabljeni 
na prijetno druženje v čim večjem številu.

BRALNI KLUB, ki se srečuje v ivanški knjižnici, bo v torek, 27. februarja 
2024, ob 17. uri govoril o knjigi Sanele Banović: Spodbude.  Pravljično sobo knjižnice krasijo akvareli otrok, ki obiskujejo tečaj pri slikarki Renati Grmovšek.
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Blaž Adamlje in Bor Tit Jerlah– naša odlična parašportnika
Parašporti oz. športi za gibalno ovi-
rane posameznike so v Sloveniji in 
svetu vse bolj na očeh javnosti. Zve-
za za šport invalidov Slovenije-Slo-
venskega paralimpijskega komiteja 
letno izvede več kot 40 državnih pr-
venstev, preko nje pa okoli 130 slo-
venskih parašportnikov reprezen-
tantov nastopa na mednarodnih 
tekmovanjih. V sistemu državnih 
prvenstev letno sodeluje več kot 
1400 udeležencev, kar pomeni, da 
je šport v procesu rehabilitacije res 
pomemben dejavnik. 
Tudi v naši občini imamo odlične 
parašportnike. Ne dolgo nazaj smo 
poročali o odličnih dosežkih Primo-
ža Jeraliča, ki se je med drugim ude-
ležil tudi paralimpijskih iger. Zadnje 
čase odlične rezultate dosegata 
dvoranska balinarja Blaž Adamlje, 
doma iz Sobrač in Bor Tit Jerlah iz 
Gorenje vasi. 
Dvoransko balinanje ali Boccia je 
športna panoga, primerna za gi-
balno ovirane posameznike. Je tudi 
paralimpijski šport. Najprej so se s 
tem športom ukvarjali le športniki 
s cerebralno paralizo, sedaj pa so 
vključeni tudi drugi gibalno ovirani 
športniki. Igra poteka v dvorani, na 
začrtanem igrišču, kjer se športniki 
lahko pomerijo individualno, v pa-
rih ali pa v skupinah. Cilj igre je, da 
igralci svoj barvni balinček (rdeč ali 
moder) čim bolj približajo belemu 
(jack ball). Tekmovalci tekmujejo 
sede na svojih invalidskih vozičkih 
v različnih kategorijah odvisno od 
stopnje gibalne oviranosti. Nekateri 
lahko balinčke mečejo, drugi jih lah-
ko usmerjajo z nogo, tisti, ki tega ne 
zmorejo, pa si pomagajo z asistenti 
in s posebnimi pripomočki -klanči-

nami, po katerih spustijo balinček. 
Blaž Adamlje je star 23 let, ima spi-
nalno misično atrofijo in se z bali-
nanjem ukvarja že sedmo leto. Dvo-
ransko balinanje je začel trenirati 
leta 2016 v ustanovi za izobraževa-
nje, rehabilitacijo in usposabljanje 
Cirius Kamnik v kategoriji BC5 - tu je 
dvakrat dosegel naslov državnega 
prvaka. Trenutno sodi v kategorijo 
BC4, v kateri je bil že državni pod-
prvak, trenutno pa je celo državni 
prvak. Je član slovenske reprezen-
tance v Boccia športu in trenutno 
je na evropski rang lestvici na 51. 

mestu. Na mednarodnih tekmah je 
potrebno omeniti 3. mesto v parih 
na tekmovanju Zagreb 2023- World 
Boccia challenger in 1. mesto posa-
mezno na Emil open 2023 v Brnu na 
Češkem. Njegov glavni cilj je postati 
še boljši in se udeležiti Paralimpij-
skih iger 2028. Blaž je tudi ambasa-
dor Boccia športa. 
Bor Tit Jerlah je star 19 let in ima 
Duchennovo mišično distrofijo. Bor 
se je z Boccio prvič srečal pri 13-ih 
letih med vsakoletno rehabilitacijo 
v Izoli.  S treningi je začel, ko je se 
je s 15-imi leti vključil v srednjo šolo 

CIRIUS Kamnik. A zaradi epidemi-
je koronavirusa se je resneje začel 
ukvarjati s treningi šele v 3. letniku. 
Zaradi dobrih rezultatov je dobil še 
več veselja in elana tako, da je v 
svoji prvi pravi tekmovalni sezoni, v 
letu 2023, odlično nastopal na vseh 
ligaških tekmovanjih. Osvojil je ve-
liko medalj in si prislužil nastop na 
državnem prvenstvu. 25. 11. je na 
DP v Puconcih v svoji kategoriji BC3 
dosegel odlično 2. mesto med po-
samezniki, 2. 12. pa na DP v parih 
v Kamniku osvojil še naslov držav-
nega prvaka. Na obeh tekmovanjih 
kot najmlajši tekmovalec, z najkraj-
šim stažem treniranja. 
V mesecu juniju 2023 se je udele-
žil tudi mednarodnega tekmovanja 
na Slovaškem pod pokroviteljstvom  
Društva distrofikov Slovenije, kjer je 
v parih osvojil odlično 2 mesto. Bor 

tekmuje v kategoriji BC3, na »ram-
pi« z asistentom, ki je namenjena 
najtežje gibalno oviranim. 
Ta šport ni ravno poceni, saj se cena 
celega kompleta za igranje Boccie 
giblje okrog 1.500 eurov. 
Treninge imata na OŠ Poljane, vča-
sih tudi v prostorih Društva distrofi-
kov, oboje v Ljubljani. 
Ker je transport obeh fantov in vse 
opreme naporen in velik finančni 
zalogaj, bi bilo odlično, če bi jima 
preko vikendov omogočili trening 
kje v bližini. Seveda tudi kak spon-
zor ne bi bil odveč, saj sta mlada 
gibalno ovirana športnika velik po-
tencial, nad katerima bdi slovenska 
selektorka Maja Bobnar. 
Čestitke obema za voljo in odlične 
dosežke. Le tako naprej!

Simon Bregar 

Klemen Ferlin –  
naš ambasador
Pravkar se je v Nemčiji zaključilo evropsko prvenstvo 
v rokometu. Vidno vlogo na tekmovanju je odigrala 
tudi naša reprezentanca. Kljub temu, da so našo eki-
po oslabile številne poškodbe, so fantje odigrali odlič-
no in dokazali, da so zelo blizu tudi najboljšim ekipam 
na svetu. 

Med temi fanti nismo mogli zgrešiti našega nekdanjega občana, odlič-
nega vratarja Klemena Ferlina, ki je s svojimi obrambami spet opozoril 
nase. 34-letni Klemen, sicer član nemškega prvoligaša HC Erlangen, s 
katerim ima pogodbo do leta 2026, se je v Nemčiji gotovo počutil precej 
domače. Vse rokometne dvorane v Nemčiji zelo dobro pozna, dobro pa 
ga poznajo ne samo slovenski, temveč tudi nemški navijači. Nemška 
rokometna »Bundesliga« je trenutno najbrž najmočnejša liga na svetu, 
odlično organizirana, na tekmah so dvorane običajno polne. Klemenov 
klub resda letos ne kroji ravno vrha lestvice, je pa stabilen prvoligaš, 
Klemen pa v Nemčiji velja za enega najboljših vratarjev, kar je pokazal 
tudi na tem EP. 
Na tem prvenstvu se je zelo izkazal tudi Trebanjec Miha Zarabec, ki je 
nekdanji dijak naše Srednje šole Josipa Jurčiča, skupaj s Klemenom pa 
sta pred leti našo šolo popeljala tudi do naslova državnega srednje-
šolskega prvaka. Oba se v zanimivih reklamnih insertih, ki nas vabijo 
k ogledom reprezentančnih tekem pojavljata tudi na naši TV SLO tako, 
da sta res prava ambasadorja naše občine in šole, in smo nanju  lahko 
zelo ponosni. 
Zelo pa smo lahko ponosni tudi na rokometaše našega RK SVIŠ, ki letos 
res odlično nastopajo v državnem prvenstvu, za kar si zaslužijo vse po-
hvale. 

Simon Bregar 

Evropsko prvenstvo v tehniki 2023
V Avstriji so od 24. do 26. 11. 2023 
izpeljali 16. evropsko prvenstvo 
v tehniki, kjer so tekmovale tudi 
tri predstavnice Taekwondo kluba 
Kang. Zastopale so slovensko re-
prezentanco v tehniki, ki jo je vodila 
naša klubska in reprezentančna tre-
nerka Renata Mavrič. 
V eni najbolj zahtevnih kategorij, v 
članski ženski kategoriji od 18 do 
30 let nas je zastopala Lorena Zabu-
kovec. V konkurenci 27-tih tekmo-
valk se ji ni uspelo prebiti skozi prvi 
krog. S tem je evropsko prvenstvo 
končala na 17. mestu. »S svojim 
prvim nastopom na evropskem pr-
venstvu v kategoriji U-30 sem zelo 
zadovoljna, saj sem kljub tremi, ki 
je bila prisotna, na koncu izpeljala 
formo zelo samozavestno in brez 
napak. Žal mi je zmaga v prvem 
dvoboju za las ušla. Večer pred na-
stopom smo imeli tudi lažji trening, 
kjer sem dobila nekaj napotkov od 
mojstra Branislava Kuruce. To mi je 
pripomoglo k boljšemu nastopu,« 
je povedala Zabukovčeva. 
Dogajanje v prvem dnevu je pozor-
no spremljala selektorka Renata 
Mavrič: »Lorena je dobro opravila 
svoj nastop. Žal je bila Bolgarka ma-
lenkost boljša v prvi poomsi, v drugi 
sta bili namreč izenačeni. Tokrat je 
zmanjkalo samo kanček sreče za 
napredovanje v naslednji krog«. 
Drugi tekmovalni dan so bile na 
vrsti mladinke v posamični kon-
kurenci. Med šestindvajseterico 
prijavljenih tekmovalk je Sloveni-
jo zastopala Lara Zabukovec, ki je 

odlično začela s tekmovanjem, saj 
je bila v kvalifikacijah deseta.
Sledilo je polfinale najboljše trinaj-
sterice, v katerem je Zabukovčeva 
prejela oceno 6.865, kar je bila ne-
koliko slabša ocena kot v kvalifikaci-
jah. To jo je popeljalo na 11. mesto, 
kar je pomenilo, da je uvrstitev v 
finale zgrešila le za tri mesta. 
Lara Zabukovec je po tekmovanju 
povedala: »S svojimi nastopi sem 
zelo zadovoljna. Vesela sem, da ni-
sem imela veliko treme, česar me 
je bilo pred prihodom na Evropsko 
prvenstvo najbolj strah. Malo sem 
vseeno razočarana, da nisem prišla 
v finale, saj mi je čisto malo zmanj-
kalo. Še vedno je kar nekaj stvari, ki 
jih moram popraviti, da bom v pri-
hodnje še boljša.« Tako pa je Larin 
nastop videla Renata Mavrič, ki je 
gonilna sila slovenske reprezentan-
ce v tehniki: »Lara je danes dobro 
nastopila. V kvalifikacijah je med 26 
mladinkami osvojila deseto mesto, 
s čimer se je uvrstila v polfinale. 
Tam je drugo poomso malenkost 
slabše prikazala, tako da je bila v 
polfinalu enajsta. Res ni bila daleč 
od finala, saj so ji zmanjkala samo 
tri mesta. Za Laro je bilo to prvo 
Evropsko prvenstvo in je kljub temu 
dobro nastopala«. 
Zadnji, tretji tekmovalni dan evrop-
skega prvenstva v tehniki, ki so 
ga organizirali v avstrijskem Inns-
brucku, je imela Slovenija zastopni-
ce v mladinski ženski ekipni konku-
renci. Za nastop je bilo prijavljenih 
17 reprezentanc. Slovenska trojica 

(Lara Zabukovec, Neža Berden in 
Aleša Gačnik) se je s finalno oceno 
6.899 uvrstila v zlato sredino, bila je 
deveta.  Slovenske reprezentantke 
so po koncu tekmovanja dejale: »Z 
našim nastopom smo zadovoljne. 
Ponosne smo, da smo lahko našo 
državo zastopale na evropskem pr-
venstvu. Nad uvrstitvijo smo malo 
razočarane, saj nam je finale ušlo le 
za eno mesto. Finale bi nam veliko 
pomenilo, saj je bil to naš cilj, za to 
evropsko prvenstvo. V prihodnje se 
bomo še bolj potrudile in trenirale, 
da bomo lahko dosegle ta cilj«. Re-
nata Mavrič, selektorka slovenske 
reprezentance je bila zadovoljna 
z doseženim v Avstriji. »Na evrop-
skem prvenstvu smo za Slovenijo 
naredili korak naprej. Tekmovalci so 
dokazali, da se lahko kosajo z naj-
boljšimi v Evropi. In to kljub temu, 
da smo majhna ekipa. Vsekakor so 
bili zelo konkurenčni. Lari je uspel 
preboj v polfinale. Od finala jo je lo-
čilo samo nekaj mest. Prav tako so 
se odlično odrezale mladinke Lara, 
Neža in Aleša, ki so z devetim me-
stom za las zgrešile finale, kamor 
se je uvrstilo osem ekip. Lorena, 
pa je bila s svojimi dobrimi nastopi 
prav tako zelo blizu napredovanju v 
naslednji krog. Lahko rečem, da so 
bili cilji malo višji, vendar smo kljub 
temu uspešno nastopili na EP, kjer 
smo ponosno zastopali Slovenijo«, 
se je na tridnevno dogajanje v Inns-
brucku ozrla Mavričeva.

Darja Podpečnik
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Sankukai karate klub, ponovno vabi v svoje vrste
V današnjem času smo ljudje zelo 
obremenjeni v vsakdanjem življe-
nju, premalo časa namenimo za 
druženje, prijatelje in predvsem 
premalo časa namenimo sebi sa-
memu. Kljub obljubam, da bomo 
storili nekaj zase, to običajno pade 
v vodo. Vsaka vadba je bolj zanimi-
va, če jo izvajamo v družbi. Zelo po-
membno je, da si ob vsakodnevnih 
stresnih situacijah v službi in doma 
privoščite tiste male radosti, samo 
za svojo dušo. Morda je sedaj čas, 
da svoje telo in um popeljete na po-
tovanje v svet SANKUKAI KARATEJA.
Zdrav življenjski slog, ki zajema te-
lesno aktivnost, zdravo prehrano 
in gibanje, ugodno vpliva na fizično 
in mentalno počutje posameznika. 
Gibanje oz. vadba, ki te osrečuje, 
sprošča hormon sreče, ki ti lahko 
pomaga k zadovoljnejšemu nači-
nu življenja. Hkrati pa se boste še 
malo podružili in si izmenjali izzive, 
s katerimi se srečujete. Tako boste 
skupaj poskrbeli za psihofizično 
kondicijo, ki vas bo peljala k boljši 
kakovosti življenja. Vadba oz. giba-
nje je le majhen del sestavljanke, 
ki pa vam v življenju lahko prinese 
veliko več, kot si mislite. Če želite 
v svojem življenju kaj spremeniti, 
morate nekaj začeti delati druga-
če, kot ste delali do sedaj. Morda 
vam bodo napisane besede poma-

gale spremeniti mišljenje o gibanju 
in vas tako motivirale k temu, da 
si vzamete urico do dve na teden 
samo zase.
Z “napori”, ki jih prestajamo med 
vadbo, se začnejo močneje izločati 
endogeni opioidi (notranji opijati), 
med katere sodi tudi hormon en-
dorfin. Hkrati si z napori med vad-
bo dokažemo, da smo sposobni, 
in si tako dvigujemo samozavest 
in izboljšujemo samopodobo. Za-
radi teh dveh razlogov imamo po 
vadbi velikokrat občutek zadovolj-
stva. Znanstveniki so dokazali, da 
se raven hormona endorfina z leti 
zmanjšuje, zato je še toliko bolj po-
membno, da vzdržujemo kondicijo 
in telesno pripravljenost. Če bomo 
fit, se bomo lahko gibali, hkrati pa 
še dolgo počeli tisto, kar nas osre-
čuje in kar posledično spodbuja 
izločanje tega hormona. Torej nivo 
endorfinov boste ohranjali z  giba-
njem in telesnimi napori, s tem si 
boste izboljšali tudi spomin in po-
mnjenje. Vadba je odličen način, 
kako doseči obvladovanje lastnega 
telesa, kar nam vsekakor koristi pri 
vsakdanjih opravilih (pravilno skla-
njanje, pobiranje …). Vadba na na-
ših treningih je kompleksna, saj so 
vaje zasnovane tako, da vključujejo 
več mišičnih skupin hkrati. Velik po-
udarek je na dihanju, razteznih va-

jah, koordinaciji gibov, ravnotežju, 
vajah za boljšo in lepšo držo telesa 
in učenju novih gibalnih sklopov. Za 
učenje, doživljanje in spoznavanje 
nekaj novega človek ni nikoli pre-
star.

V skupini šolskih otrok in mladine 
je več poudarkov na razvoju moto-
ričnih sposobnosti in zagotavljanju 
čim širše baze gibalnih informacij in 
izkušenj, ki služijo kot dober temelj 

za prihodnost. Primerna športna 
aktivnost v času pubertete pozitiv-
no vpliva tako na telesni kot čustve-
ni razvoj mladostnika. Preko športa 
pomagamo staršem pri vzgoji otrok, 
naučijo se premagovati strah, razne 
bojazni, soočijo se s porazom ter 
te negativne občutke naučijo pre-
magati. Najbolj pomembno pa je, 
da se mladi zavedajo, da se je tre-
ba potruditi za uspeh in zmago ter 
tako premagovati težave na svoji 
življenjski poti.
Konec leta 2023 se je naš član in 
trener Žan Dežman, kot član Sanku-
kai karate zveze Slovenije, udeležil v 
Italiji Evropskega prvenstva v mestu 
Catania na Siciliji, po verziji WKC. 
Dosegel je odlično 3. mesto v član-
ski kategoriji do 78 kg, od koder so 
tudi zgornje fotografije.
K vpisu vabimo vse, ki vas zanima 
ta prečudovita veščina, kjer ni sta-
rostnih omejitev. Potreben je le 
začeten pogum, želja in veselje do 
gibanja, kajti SANKUKAI KARATE 
treningi so prilagojeni posamezni 
starostni kategoriji, so primerni za 
moški in seveda tudi ženski del po-
pulacije. 
Treningi potekajo v skupinah: 
• cicibani 5-7 let - OŠ Stična v 

Ivančni Gorici, OŠ Zagradec
• otroci 7- 14 let - OŠ Stična v 

Ivančni Gorici,  

• mladina 14-18 let - OŠ Stična v 
Ivančni Gorici                  

• člani od 18 let dalje - OŠ Stična v 
Ivančni Gorici

• veterani nad 40 let - OŠ Stična v 
Ivančni Gorici                 

Karate klub Ivančna Gorica ima 
46-letne izkušnje na področju tre-
niranja karateja. Vsi treningi se 
odvijajo pod vodstvom izkušenih 
trenerjev z licenco SKZS, pod vod-
stvom tehničnega mentorja Vladi-
mirja Paradižnika – 5. DAN.

Vpis poteka prav te dni v telova-
dnicah:  
 - OŠ Stična, Cesta občine Hirschaid 
1; Ivančna Gorica – torek in četrtek 
ob 18.00 (osnovnošolci, mladinke, 
mladinci; članice, člani; veteranke, 
veterani)                                      
 - OŠ Stična, Cesta občine Hirschaid 
1; Ivančna Gorica (cicibani) - sreda 
ob 17.00 
- OŠ Zagradec (cicibani in osnovno-
šolci) - torek ob 17.30
Dodatne informacije lahko poiščete 
na: https://www.sankukai-karate.
info/.

Jože Kastelic 2. DAN,
trener SANKUKAI KARATEJA

Namizni tenis v Stični
Leta 2016 je bilo ustanovljeno Športno društvo Stična, ki združuje predvsem ljubite-
lje namiznega tenisa. Namizni tenis je organiziran z rekreacijsko vadbo ob ponedelj-
kih in sredah v Kulturnem domu Stična od 19. do 22. ure.
Poleg domačinov se v članstvo 
vključujejo tudi od drugje. Gre za 
povezovanje več generacij iz raz-
ličnih regij s poudarkom na igranju 
namiznega tenisa. Namizni tenis se 
v okviru rekreacije igra pod okri-
ljem Namiznoteniške zveze Slove-
nije, kar pomeni, da smo povezani 
z igralci cele Slovenije. Trenutno 
igramo v ljubljanski rekreacijski ligi 
(LRNTL) z dvema ekipama -STIČNA  
I. in II. Pred leti se je igrala tudi do-
lenjska rekreacijska liga, ki pa je za-
radi otežene vadbe (covid) zamrla. 
Udeležujemo se tudi drugih rekrea-
tivnih turnirjev po celi Sloveniji in v 
sosednjih državah.
Za delovanje društva in promocijo 
namiznega tenisa je zelo zaslužen 
lansko leto veliko prezgodaj premi-

nuli Bojan Kuhelj. Bojan je bil velik 
ljubitelj bele žogice in je povezoval 
ter vztrajno igral namizni tenis tako 
na Dolenjskem kot širše po Sloveni-
ji. Vseskozi se je zavzemal za igra-
nje v Stični, Šentvidu, Dobrepolju, 
Šmarjah in na Krki, kjer je bil tudi 
član in kapetan ekip. Zelo ga po-
grešamo vsi njegovi kolegi kot tudi 
igralci iz drugih regij. Ostal nam bo 
v večnem spominu kot velik ljubitelj 
namiznega tenisa z njegovo poseb-
no tehniko igranja »trava«, s kate-
ro je bil večinoma nepremagljiv. V 
njegov spomin nameravamo konec 
aprila organizirati odprti medna-
rodni turnir Stična OPEN 2024, v 
telovadnici OŠ Stična. Ob tem pri-
čakujemo pomoč vseh ljubiteljev 
namiznega tenisa največ od prijate-
ljev in soigralcev s Krke.

Namizni tenis je med šestimi naj-
bolj igranimi športi na svetu in ima 
pozitivne učinke na vse generacije 
(izvaja se tudi kot rehabilitacija). V 
prihodnje želimo organizirati redno 
vadbo za otroke nad osem let, kajti 
tovrstna vadba predstavlja dober 
mentalni razvoj otrok ob skoraj ne-
prisotnih poškodbah. S tem bi za-
gotovili preskok na nivoju igranja in 
približanje tega športa širši javnosti. 
Nekaj osnovnih pogojev že izpol-
njujemo (trenerja z licenco iz naših 
vrst), za izpolnitev drugih pogojev 
pa upamo, da najdemo posluh v 
Zvezi športnih organizacij Ivančna 
Gorica. 
V začetku januarja je v društvu 
prišlo do sprememb na vodilnih 
mestih. Predsednik društva je tako 
postal Janez Lampret. 

Namizni tenis na Krki
Konec decembra so bile odigrane še zadnje tekme jesenskega dela lju-
bljanske lige. Prva ekipa je na domačem igrišču na derbiju proti ekipi Šmar-
je-Sap zmagala z najtesnejšim izidom 5:4. Vokal je dobil vse tri dvoboje, 
Mlakar je dodal dva, medtem ko je Vrhovec nudil dostojen odpor, a za 
uspeh je bil nekoliko prekratek. Druga ekipa je prav tako z najtesnejšim 
izidom premagala ekipo Optike Markelj, ki nastopa v Zalogu. Po dve zmagi 
sta prispevala Oven in Omahen eno pa je dodal Zvone Brodnik. Da smo ta 
krog odigrali popolno, je tretja ekipa na derbiju premagala še ekipo Stične. 
V zadnjem januarskem tednu se bo začel spomladanski del v ljubljanskih 
ligah. Naše ekipe bodo poskusile pridobiti kakšno mesto. Trenutno člani 
prve in druge ekipe zasedamo deveto mesto od enajstih. Če bo drugo leto 
enako število prijavljenih ekip, bi to mesto pomenilo obstanek v ligi. Med-
tem tretja ekipa ŠD Krka zaseda predzadnje mesto v tretji ligi, a se iz te lige 
ne izpade.

Dosedanjemu vodstvu, predvsem 
Radu Pižmu, se zahvaljujemo za do-
bro opravljeno delo od ustanovitve 
leta 2016 dalje. Dosegel se je glavni 
cilj društva, in sicer ohraniti igranje 
namiznega tenisa v Stični (ohranilo 
se je tudi s pomočjo novih članov iz 
drugih občin). Organiziralo se je več 
tekmovanj na občinski ravni in tudi 
več rekreativnih tekmovanj. Stična 
je postala poznana v krogih igralcev 
namiznega tenisa kot kraj, kjer je 

igranje namiznega tenisa prijetno. 
Tako je poneseno ime širše po Slo-
veniji kot tudi v tujino (na Hrvaško, 
Italijo ...).
Izziv novega vodstva je privabiti k 
vadbi čim več novih članic in članov, 
vključno z otroki. Na vadbo ste tako 
vabljeni vsi, ne glede na predznanje 
in telesno pripravljenost, kajti vse 
je enkrat prvič! 

Zapisal v imenu društva:  
Jernej Stražišar

Gostovanje ekipe NTK Olimpija – Stična I, z desne proti levi : Hinko Priv-
šek, Jernej Zalaznik, zadaj  Bojan Rak,  Jernej Stražišar, Janez Lampret, Jure 
Struna

Bojan Kuhelj 'BOCI'
1969-2023

Za več informacij o možnostih rekreativnega igranja namiznega tenisa se 
lahko obrnete na Slavka Globokarja 031229010.

Za ŠD Krka Bojan Vokal
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Ko pošle so ti moči,
zaprla trudne si oči
in čeprav pokojno spiš,
z nami še naprej živiš. 

ZAHVALA
V 88. letu se je od nas poslovila draga mama, stara 

mama, prababica

MARIJA KNEZ, rojena MARINČIČ
iz Čagošč, Šentvid pri Stični

(1936 – 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, va-
ščanom, znancem, prijateljem in PGD Radohova vas, da 
ste z nami v trenutkih žalosti in slovesa, delili bolečino in 
žalost, nam izrekli sožalje, darovali cvetje, sveče ter ma-
šne in druge darove. 
Hvala pogrebnemu zavodu Perpar za skrbno organiziran 
pogreb, cvetličarki Jani za lepe cvetlične aranžmaje, pev-
skemu zboru Prijatelji in župniku Izidorju Grošlju za opra-
vljeno pogrebno slovesnost. 
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti na 
pokopališču v Šentvidu pri Stični. 

Otroci Janez, Milan in Marinka z družinami

Ni te več na vrtu, ne v hiši, 
nič več glas se tvoj ne sliši, 
če lučko na grobu upihnil bo vihar, 
v naših srcih je ne bo nikdar. 

ZAHVALA
Ob slovesu dragega moža, očeta in 
ateta

METODA KAVŠKA
(27. 8. 1938 – 13. 1. 2024)

po domače »Španovga Metoda« iz Škrjanč

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sodelavcem za izrečeno sožalje, svete maše, 
darove za dober namen in vso podporo. 
Najlepša hvala župniku Juriju Zadniku, pogrebnemu zavo-
du Perpar, pevcem, govoru gospe Ljube Štrubelj in govo-
ru gospoda Jožeta Beneca. 
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti. 

Žalujoči vsi njegovi bližnji

Zapel je zvon, 
tebi v slovo …
Poln bolečin,
ostaja spomin, 
ostaja praznina, 
molk in tišina … 

ZAHVALA
Ob izgubi dragega moža

ANTONA MARINČIČA
(1933 – 2023)

iz Petrušnje vasi, Šentvid pri Stični

Zahvaljujem se vsem sosedom in sovaščanom za pomoč 
in podporo v moji bolečini. Zahvaljujem se tudi Pogreb-
nim storitvam Perpar in Cvetličarni Zvonček. 
Hvala vsem, ki ste ga poznali in ga pospremili na zadnji 
poti. 

Užaloščena žena Desanka 

''Vsi bomo enkrat zaspali, 
v miru počivali vsi,
delo za vselej končali, 
v hišo Očetovo šli.'' 
(Anton M. Slomšek) 

ZAHVALA
V 58. letu starosti je za vedno odšla

NADA GOLE
iz Dečje vasi pri Zagradcu
2. 7. 1965 – 9. 12. 2023

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem, ki ste jo pospremili na zadnji poti. 
Hvala za darovane svete maše, cvetje in sveče. Hvala go-
spodu župniku za obred slovesa in mašo, pogrebnemu 
zavodu Novak za organizacijo pogreba in pevcem za lepo 
zapete pesmi. 
Hvala vsem, ki se je boste spominjali. 

Vsi njeni 

                    Ni smrt tisto kar nas loči
                   in življenje ni kar druži nas.
                   So vezi močnejše,
                   brez pomena zanje so razdalje,  

kraj in čas.
                                                                           (M. Kačič)

V SPOMIN
        

MARIJA ZAJEC
16. 8. 1929 - 9. 2. 2022

iz  Muljave

Draga mama, v mislih naših si, v besedah naših.
Da, celo v sanjah, le, da korak se tvoj nič več ne sliši …

Pogrešamo te.   

Hvala vsem, ki jo ohranjate v lepem spominu.                                             
Vsi njeni

Noč se spušča na zemljo …
Molk, tišina, bolečina, praznina …
In upanje na srečanje v večnosti …

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj je odšel od nas dragi

FLORIJAN GORENČIČ
iz Ivančne Gorice

(28. 4. 1957 - 3. 11. 2023)

Z velikimi črkami zapisano: SRČNA HVALA vsem, ki ste 
nam v tem težkem času stali ob strani in nam nudili vso 
pomoč in podporo v mislih, besedah in dejanjih.
Iskrena zahvala vsem, ki ste se v tako velikem številu po-
slovili od njega, ki ste ga spoštovali in bili del njegovega 
življenja ter ga na koncu pospremili k zadnjemu počitku v 
neminljivo večnost.
Naj upanje na srečanje ostane ...

Vsi njegovi

Ni res, da je odšel - nikoli ne bo.
Ujet v naša srca,
z najlepšimi spomini,
bo vsak naš korak
spremljal v tišini. 

ZAHVALA
Ob prezgodnji in boleči izgubi dragega moža, očeta, de-
dija in prijatelja

ANTON ZUPANČIČ
(1943 - 2023)

rojen Šentvid pri Stični, stanujoč Hočevje nad Krko

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, so-
delavcem, sosedom, sovaščanom in znancem iz Šentvida pri 
Stični, Grosuplja, Višnje Gore, Hočevja, Ljubljane, Stavče vasi, 
Budganje vasi, Podgozda, Hmelčiča, Klečet, Gotne vasi ter 
Društvu upokojencev Šentvid pri Stični, za izkazano sočutje 
podarjeno cvetje in sveče.
Zahvala dr. Janezu Zupančiču za nenehno prisotnost, posluh, 
podporo. Hvala medicinskemu osebju, sestri Vesni in Lejli za 
vsakokratno odzivnost in prijaznost.
Srčna hvala gospodu župniku Pavletu Juhantu za izpolnjeno 
očetovo željo in lepo opravljen cerkveni obred. 
Ob slovesu je gospa Suzi Žura iz Gotne vasi v svojem poslo-
vilnem govoru našega dragega Toneta opisala kot človeka z 
velikim »Č«, kakršen je tudi bil.
»Velik človek, svetovljan si. Vedno pripravljen poslušati ljudi. 
Pomagati, če se le da in to vedno iz srca. Večni borec in stra-
teg, zato zate ni prišel v poštev noben nateg!
Tokrat pa si se vdal in na sv. Miklavža za vedno zaspal. 
Tone, lahkotno potuj, zvedavo raziskuj, v resnici pa boš ve-
dno z nami v naših srcih, v naših mislih.«

Žalujoči vsi njegovi

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a spomin nate
bo za vedno ostal.

ZAHVALA
V 76. letu se je od nas poslovil naš dragi brat in stric

ANDREJ DREMELJ
(8. 12. 1947- 8. 1. 2024)

iz Leskovca pri Višnji Gori

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, daro-
vane sveče, darove za cerkev in svete maše.
Zahvaljujemo se tudi g. župniku Slavku Judežu za lepo 
opravljen pogrebni obred in sv. mašo, g. Pavlu Grozni-
ku za lep poslovilni govor, PGD Višnja Gora za postavi-
tev častne straže in lepe poslovilne besede, cerkvenemu 
pevskemu zboru pod vodstvom prof. Milana Jevnikarja, 
pogrebnemu zavodu Perpar za opravljene pogrebne sto-
ritve ter vsem, ki ste se od njega poslovili in ga pospremili 
na njegovo zadnjo pot.

Žalujoči vsi njegovi

Bil si trden kakor skala,
bil pokončen, kakor hrast.
In prišel je dan usode,
ki je zrušil skalo,
ki je zlomil hrast.

V SPOMIN
STANISLAV HRIBAR
(10. 9. 1933 – 23. 1. 2014)

Mrzlo januarsko jutro. Narava po napornem letu uživa 
zaslužen počitek. Tisto jutro zazvoni telefon. Glas na dru-
gi strani naznani, da se je po dolgi in težki bitki z boleznijo 
tvoje dobro srce ustavilo - za vedno. 
Zavest, da si bil utrujen od boja in preizkušenj, skozi kate-
re te je peljalo življenje, ni nič pripomogla k temu, da bi 
naša srca bila kaj manj zlomljena. Bolelo je. Boli. Tudi 10 
let po tistem jutru. 
Dragi dedo, ob tvoji odsotnosti nas tolaži le upanje na 
to, da tam zgoraj s prijatelji ob kapljici rdečega klepetaš 
o kamionih, trti, o lovstvu ... Da z užitkom poješ kakšno 
jabolko, pomarančo. Morda celo kos torte, zdaj ko nimaš 
nadzora. 
Z nami si v spominih vsak dan. Pogrešamo te. 
Se vidimo v sanjah.
Hvala vsem, ki dedija ohranjate v spominih.

Bolečino se da skriti,
pa tudi solz ni težko zatajiti,
le ljube skrbne mame
nihče ne more nam vrniti.

V SPOMIN

MARIJA ZUPANČIČ 
Kavčkova Minka
21. 11. 1928 – 28. 2. 2019

Zdi se, da živimo v času nerazumljivo hitrega tempa. Dne-
vi so kratki, nasičeni z opravki, noči še hitreje minejo. A 
ko se za trenutek ustavimo, da vdihnemo, se zavemo, da 
so dnevi pravzaprav dolgi in osamljeni, noči pa mučne 
in nemirne. V tistem trenutku se spet zavemo žalosti, ki 
nam preprečuje zaceliti zlomljeno srce. Srce, ki se je zlo-
milo zadnjega februarskega večera pred 5 leti, ko so si 
angeli zaželeli tvoje družbe in te vzeli medse. 
V tolažbo so nam na srečo poslali sončke, ki nam lepšajo 
dneve. A praznine, ki si jo pustila za seboj, nihče ne more 
zapolniti. 
Vsak dan živimo z nauki in znanjem, ki si nam jih predala. 
Pokazala si nam, da vrednote, kot so ljubezen, opora, pri-
jateljstvo in vztrajanje, v življenju nekaj štejejo. 
Vse si nas naučila, le tega ne - kako živeti brez tebe. Manj-
kaš.
Si sonce, ki nas greje. Zrak, ki ga dihamo. Kri, ki se nam 
pretaka po žilah. 
Mama Minka, se vidimo v sanjah ...
Hvala vsem, ki se spominjate naše mame.
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Pohodniške stezice

Dereze-derezice 
Obisk gora pozimi terja drugačno pripravo in opremo. Poleg opreme, ki jo potrebujemo v vseh letnih razmerah, so nepogrešljivi dobri zimski 
planinski čevlji, gamaše, kakovostna oblačila, ki ščitijo pred vlago, mrazom in vetrom, topli napitki in hrana v nahrbtniku. Poleg tega je nujno 
imeti s seboj dereze, cepin in čelado. Torej popolna zimska oprema, za visokogorje tudi plazovni trojček.
Ključna za varno hojo je uporaba 
derez, ki zagotavljajo varnost na po-
ledenelih in zasneženih površinah. 
Izbira derez lahko postane cela zna-
nost. Veliko vrst derez je na voljo v 
trgovinah in večja izbira nam pov-
zroča več težav pri pravi odločitvi za 
nakup.

Dereze se ločijo glede na način pri-
trjevanja na čevelj. Že tu nastane 
problem, saj lahko izbiramo med 
univerzalnimi derezami, ki imajo pri-
lagodljiv sistem pritrditve, ki ustreza 
večini pohodnih in planinskih če-
vljev. Te so primerne za pohodništvo 
in lažji alpinizem. Naslednja možnost 
so avtomatske dereze, ki zahtevajo 
posebne čevlje z ustrezno obliko-
vanimi prednjimi in zadnjimi zare-
zovalnimi mesti. Uporabljajo se za 
tehnično zahtevni alpinizem in ledno 
plezanje. Tretja možnost so polavto-

matske dereze, ki so kombinacija av-
tomatskega pritrdilnega sistema na 
peti in univerzalnega na sprednjem 
delu. Primerne so za različne vrste 
čevljev in so vsestransko uporabne.
Izbira se tu ne konča. Lahko izbiramo 
dereze glede na število zob. 12- zobe 
dereze so standardne dereze, pri-
merne za alpinizem in tehnično ple-
zanje. 10- zobe dereze se običajno 
uporabljajo za pohodništvo. 6- zobe 
dereze so lahke in so namenjene za 
hojo po zasneženih poteh in lažjih 
zasneženih terenih.
Znanost o derezah se nadaljuje z 
ločevanjem derez na klasične, teh-
nične in hibridne. Postaja zapleteno. 
Tu so nam v pomoč drugi dejavniki. 
Lahke dereze izberemo, če potrebu-
jemo osnovni oprijem na zasneženih 
ali poledenelih poteh, kot so zimski 
pohodi. Klasične dereze so primer-

ne za zahtevnejše pohodništvo in 
osnovni alpinizem. Izberemo jih, 
če se odpravljamo na zahtevnejše 
zasnežene poti ali lažje alpinistične 
vzpone. Tehnične dereze izberemo 
za zahtevne alpinistične podvige in 
ledno plezanje. Hibridne dereze so 
vsestranske dereze in so dobra izbira 
za različne vrste pohodništva in alpi-
nizma.

Pomembno je tudi preveriti združlji-
vost derez z našimi zimskimi planin-
skimi čevlji in izbrati dereze glede 
na naše izkušnje in pogostost upo-
rabe. Nujno je poudariti, da je hoja 
z derezami drugačna od običajne. 
Uporabimo račjo hojo, kjer so sto-
pala obrnjena rahlo navzven. S tem 
preprečimo neželene posledice, saj 
si ob nepravilni hoji lahko sprednje 
zobe zapičimo v meča in se poškodu-
jemo ali se spotaknemo in povzroči-

mo padec, ki je kaj hitro nevaren. 
Tukaj se zgodba šele začne. Nikoli ne 
uporabljamo derez v kombinaciji s 
pohodniškimi palicami. Prepoveda-
no! Dereze se uporabljajo izključno s 
souporabo cepina, čelade in rokavic.
Obstajajo pa tudi derezice. Na voljo 
so že skoraj v vseh trgovinah in med 
nakupovanjem špecerije si lahko v 
nakupovalni voziček dodamo še de-
rezice. Derezice se lahko uporabljajo 

na gozdnih cestah in planinah, kjer 
izoblikovanost terena ne dopušča 
večjih zdrsov in je njihov namen 
zgolj, da ne pademo na položni in 
poledeneli podlagi. Nikar z njimi v 
resne hribe.
In še najbolj pomembno: vsa opre-
ma nam nič ne koristi, če je ne zna-
mo uporabljati -  še več, lahko je celo 
nevarna!

Magdalena Butkovič

Miloš Šušteršič kot podeljevalec medalj ob zaključku veleslalomske tekme 
na Polževem. Fotografija je iz arhiva Miloša Šušteršiča.

Utrinek s 3. veleslalomske tekme leta 2005. Fotografija je iz arhiva Miloša 
Šušteršiča.

Podoba smučišča danes. Foto: Dušan Štepec

Na staro smučišče spominjajo stebri vlečnice. Foto: Dušan Štepec

Spomini na smučarska tekmovanja  
na Polževem
Včasih smučam hit, včasih pa počas 
so si pesem nekdanjega smučarske-
ga asa Jureta Koširja prepevali smu-
čarski nadobudneži na smučarskih 
tekmovanjih na Polževem, ki jih je 
v letih 2004-2006 organiziral Miloš 
Šušteršič, dolgoletni predsednik Tu-
rističnega društva Polževo, s svojo 
ekipo s kriško-polževske planote. 
Ideja za organizacijo smučarskih 
tekem na Polževem za šoloobvezne 
otroke se je Milošu porodila konec 
leta 2003, ko je bila ob nekdanjem 
hotelu na Polževem obnovljena 
vlečnica. Miloš je bil tudi sicer velik 
smučarski zanesenjak. V drugi po-
lovici sedemdesetih let 20. stoletja 
je bil podpredsednik Smučarskega 
društva Valentin Vodnik iz Ljublja-
ne, kasneje pa je aktivno sodeloval 
pri organizacijah tekaških in smu-
čarskih tekmovanj v takratni Tele-
sno-kulturni skupnosti Ljubljane in 
Smučarski zvezi Slovenije oziroma 
takrat še Smučarski zvezi Jugosla-
vije.  
Z ekipo domačih zanesenjakov je na 
Polževem pred dvajsetimi leti orga-
niziral več smučarskih tekem z ele-
ktronskim merjenjem časa: v letu 
2004 so organizirali dve velesla-
lomski tekmi, v letih 2005 in 2006 
pa še tri. Za smučarska tekmovanja 
je navdušil tudi Smučarski klub Pol-
ževo, ki je bil ustanovljen ob ura-
dnem odprtju smučišča leta 2006. 
Smučišče na Polževem je bilo takrat 
opremljeno z razsvetljavo za nočno 
smuko in s sistemom za umetno za-
sneževanje. Imeli pa so tudi stroj za 
teptanje snega. Lastniki gostišča na 
Polževem in domačini s kriško-pol-
ževske planote so ob pomoči obči-
ne želeli oživeti eno najnižje ležečih 
smučišč v Sloveniji. Žal so podneb-
ne klimatske spremembe z zimami 
s premalo snega želje domačinov 
že po nekaj letih zavrle. Zadnje upa-

nje, da Polževo še kdaj zaživi kot ob-
činsko zimsko-športno središče, je 
bil projekt izgradnje treh skakalnic 
leta 2017, ki pa ni bil izveden.   
Danes na nekdanje smučišče spo-
minjajo le še stebri vlečnice in bru-
narica nekdanjega Smučarskega 

kluba Polževo. Dokaj klavrna podo-
ba nekdanjega smučišča in trenu-
tno zaprto gostišče ne moti redkih 
družin z majhnimi otroci, ki jih je 
letošnji sneg privabil na Polževo na 
sankanje.
Naslednje leto bo minilo okroglih 

90 let, odkar je bil 
leta 1935 na Polže-
vem odprt smučar-
ski dom. Upajmo, 
da se bo z novim 
lastnikom do takrat 
na Polževem spre-
menilo kaj na bolje.

Dušan Štepec

Plakat, ki vabi na 
smučarsko tekmo 
na Polževem leta 
2005. Plakat je iz 
arhiva Miloša Šu-
šteršiča.

Primer derez za zahtevne zimske 
podvige

Mini dereze ali derezice za manj 
zahtevno hojo na snegu


